
AJUNTAMENT DE BURJASSOT

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA DEL PLE NÚM. 2014000024 CELEBRADA EL DÍA 30
DE DESEMBRE DE 2014

ASSISTENTS

Alcalde-president

Rafael García García

Regldors:

Olga Camps Contreras

Susana Marco Alarcón

José Ruiz Cervera

Sonia Blasco González

Manuel Mondragón Jiménez

Manuel Pérez Menero

Adela Pérez García

Emili Altur i Mena

Lluna Arias i Cortina

Alicia Moreno Martínez

M9 Cristina Subiela Escriba

Sonia Casaus Lara

Antonio J. Mir Ballester

Julián Carrillo Berruga

Vicente Valero Hernández

Ms José Bartual Martínez

Maximiano Fernández Jiménez

Salomé Andrés Cátala

Cristina Tribaldos Perales

José M. Molins Peñalver

Secretar!

José R. Arrebola Sanz

Interventora

MB Dolores Miralles Ricos

Comencament: 20.06 h Finalització: 00.00 h Lloc: Sala de Plens

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

A la ciutat de Burjassot, en la data i a l'hora indicada, es reuneixen a la Sala de Plens d'aquest Ajuntament els
regidors esmentats mes amunt, sota la presidencia de l'alcalde-president de l'Ajuntament, per a celebrar la

sessló ordinaria del Pie, en primera convocatoria. Actúa com a secretan el qui ho és de la corporació.

Una vegada comprovada l'assisténcia de membres suficients per a constituir válidament el Pie, l'alcalde

declara oberta la sessió i passa, tot seguit, a tractar els assumptes que componen l'ordre del día.

ASSUMPTES TRACTATS

SECRETARIA

1. SECRETARIA. PRESA DE POSSESSIÓ D'ALICIA MORENO MARTÍNEZ COM A REGIDORA PEL
GRUP ESQUERRA UNIDA DEL PAÍS VALENCIA D'AQUEST AJUNTAMENT (EXP. 000194/2014-00)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:
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«El Pie de l'Ajuntament, en la sessió celebrada el dia 25 de novembre del 2014, va prendre coneixement de la

renuncia al carree de regidor, per motius personáis, de Rafael Palomares Gómez, pertanyent al partit polític

d'Esquerra Unida del País Valencia.

En data 12-12-2014 ha tingut entrada en el registre de l'Ajuntament un escrit de la Junta Electoral Central a

qué adjunta la credencial de la regidora electa per Esquerra Unida del País Valencia Alicia Moreno Martínez,

a qui correspon cobrir la vacant atenent a la seua orde de col-locació en les Mistes electorals presentades en

les eleccions locáis de 22 de maig del 2011.

Vist l'informe de Secretaria núm. 60/2014, de 22 de desembre, segons el qual Alicia Moreno Martínez ha

acreditat el compliment del que estableix l'article 75.7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases

de Régim Local, en relació amb l'article 30.2 del Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de

les Entitats Locáis, de 28 de novembre de 1986, per tal com ha presentat:

• La declarado sobre causes de possible incompatibilitat i sobre qualsevol activitat que li proporcione o

puga proporcionar ingressos económics.

• La declarado de béns patrimonials i de la participado en societats de qualsevol tipus, amb informació

de les societats per elles participados.

De conformitat amb el que estableix l'article 108.8 de la Llei Orgánica 5/1985, de 19 de juny, del Régim

Electoral General, que disposa que en el moment de prendre possessió de regidor i per a adquirir la plena

condició del seu carree ha de jurar o prometre la Constitució.

Amb aquesta finalitat, Alicia Moreno Martínez ha de prendre possessió del carree de regidor en el Pie de

l'Ajuntament de Burjassot, fent ús, per a aixó, de la fórmula establida en el Reial Decret 707/1979, de 5 d'abril,

i en l'acord adoptat peí Pie de l'Ajuntament de Burjassot en la sessió de 24 de setembre de 2013, que la

interessada llig en els termes següents:

Promet, per la meua consciéncia i honor, complir fidelment les obligacions del carree de regidor de

l'Ajuntament de Burjassot amb lleialtat al Rei, per imperatiu legal, i guardar i fer guardar la Constitució

com a norma fonamental de l'Estat, i també guardar i fer guardar l'Estatut d'Autonomía.

Obert el torn d'intervencions, es produeixen les següents:

L'alcalde dona la benvinguda i l'enhorabona a la nova regidora en aquesta etapa que será curta, perqué al

mes de maig de l'any que ve se celebraran les eleccions locáis. Aixó no obstant, li desitja que aquest període

de temps siga fructífer.

Alicia Moreno (EUPV) agraeix [la presencia de ] tots els veTns de Burjassot que han volgut acompanyar-la en

aquest moment tan important per a ella, i a totes les forces polítiques que l'hagen acollit tan bé.

Finalitza la seua intervenció disculpant-se per no poder participar en les votacions peí fet que acaba de recollir

l'acta de regidora, de prendre possessió del carree i no ha tingut accés ais expedients que es tractaran en

aquesta sessió, per aixó s'abstindrá en totes les votacions.

2. LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ESBORRANY DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Obert el torn d'intervencions, es produeixen les següents:

Respecte de l'acta, la regidora Sonia Casaus Lara manifesta que en les pagines 4, 7, 9, 36, 39 i 41 de l'acta

núm. 19, de data 28 d'octubre de 2014, han observat els errors següents:

En el punt:

4. BENESTAR SOCIAL. MOCIÓ DE COMPROMÍS SOBRE LA SOL-LICITUD DELS SERVÉIS DE
TRANSPORT GRATUÍT PER A PERSONES EN L'ATUR (EXP. 000067/2014-02) página 4
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On diu:

Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per deu vots a favor (8 PSOE i 2 BLOC) i nou

abstencions (9 PP), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment

transcrita, que ha rebut el dictamen de la Comissió Informativa de Polftiques d'lgualtat i

Benestar Social de 23 d'octubre de 2014.

Ha de dir:

Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per unanimitat, acorda aprovar, en els termes exactes, la

proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen de la Comissió Informativa de

Benestar Social de 23 d'octubre de 2014.

En el punt:

5. BENESTAR SOCIAL. MOCIÓ DEL PSOE SOBRE L'ANULLACIÓ DEL DECRET DEL CONSELL QUE
ESTABLEIX EL COPAGAMENT EN ELS SERVÉIS DIRIGITS A MAJORS I PERSONES AMB

DISCAPACITAT (EXP. 000068/2014-02) página 7

On diu:

Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per unanimitat, acorda aprovar, en els termes exactes,

la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen de la Comissió Informativa de

Polftiques d'lgualtat i Benestar Social de 23 d'octubre de 2014.

Ha de dir:

Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per deu vots a favor (8 PSOE i 2 BLOC) i nou vots en

contra (9 PP), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment transcrita, que

ha rebut el dictamen de la Comissió Informativa de Polítiques d'lgualtat i Benestar Social de

23 d'octubre de 2014.

En el punt:

6. BENESTAR SOCIAL. ENCÁRREC DE GESTIÓ A I'INSTITUT MUNICIPAL DE CULTURA I JOVENTUT
DE BURJASSOT PER A LA GESTIÓ DE LA INSTALLACIÓ D'UN PARC MULTIAVENTURA AL PARC DE

LA GRANJA (EXP. 000045/2014-02) página 9

On diu:
Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per unanimitat, acorda aprovar, en els termes exactes,

la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen de la Comissió Informativa de
Benestar Social de 23 d'octubre del 2014.

Ha de dir:
Finalitzat el tom d'intervencions, el Pie, per deu vots a favor (8 PSOE i 2 BLOC) i nou
abstencions (9 PP), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment

transcrita, que ha rebut el dictamen de la Comissió Informativa de Polítiques d'lgualtat i

Benestar Social de 23 d'octubre del 2014.

No es produeixen mes ¡ntervencions, per la qual cosa el Pie, per unanimitat, aprova els esborranys de les
actes de les sessions anteriors, núm. 19, 20, 21 i 22, celebrades els dies 28 d'octubre, 13 i 25 de novembre i
4 de desembre de 2014, respectivament, amb les rectificacions abans assenyalades en l'acta núm. 19, de

data 28 d'octubre de 2104.

3. CORRESPONDENCIA I PUBLICACIONS LEGALS

El secretan dona compte de la correspondencia i publicacions següents:

- Llei 36/2014, de 26 de desembre, de Pressupostos Generáis de l'Estat per a l'any 2015 (BOE núm.

315, de 30/12/2014)
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- Llei 7/2014, de 22 de desembre, de Mesures Fiscals, de Gestió Administrativa i Financera, i

d'Organització de la Generalitat (DOCV núm. 7432, de 29/12/2014)

Llei 8/2014, de 26 de desembre, de Pressupostos de la Generalitat per a l'exercici 2015 (DOCV núm.

7433, de 30/12/2014)

Reial Decret Llei 17/2014, de 26 de desembre, de mesures de sostenibilitat financera de les

comunitats autónomes i entitats locáis i altres de carácter económic (BOE núm. 315, de 30/12/2014)

- Llei 35/2014, de 26 de desembre, per la qual es modifica el text refós de la Llei General de la

Seguretat Social en relació amb el régim jurídic de les mútues d'accidents de treball i malalties

professionals de la seguretat social (BOE núm. 314, de 29/12/2014)

Llei 34/2014, de 26 de desembre, de mesures en materia de liquidació i ingrés de quotes de la

Seguretat Social (BOE núm. 313, de 27/12/2014)

• Reial Decret 1106/2014, de 26 de desembre, peí qual es fixa el salari mínim interprofessional per al

2015 (BOE núm. 313, de 27/12/2014)

Els membres del Pie en queden assabentats.

4. SECRETARIA. CONTROL I FISCALITZACIÓ PEL PLE DELS DECRETS D'ALCALDIA-
PRESIDÉNCIA I DELS DELEGATS D'ÁREA, AIXÍ COM DELS ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN
LOCAL (EXP. 000197/2014-00)

Vista la proposta del delegat de Tarea, transcrita tot seguit:

«D'acord amb el que disposa l'article 42 del ROFRJ de les entitats locáis, aprovat peí RD 2568/1986, de 28 de

novembre, es dona compte de les resolucions dictades per l'Alcaldia i pels regidors delegats d'árees en

materia de la seua competencia, des de la núm. 3136, del 16/11/2014, fins a la núm. 3429, de data

15/12/2014, ambdues incloses; i de les actes de les sessions de la Junta de Govern Local del mes anterior,

corresponents a les núm. 35 I 36, de data 17 i 24 d'octubre de 2014, respectivament, i les núm. 37 I 38 de

data 1 i 9 de desembre de 2014, respectivament, ais efectes de control i fiscalització deis órgans de govern

municipal peí Pie, competencia atribuida per l'article 22.a) i 46.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abríl, Reguladora

de les Bases del Régim Local, i l'article 104 del ROF.

El Pie en queda assabentat.

BENESTAR SOCIAL

5. BENESTAR SOCIAL. MOCIÓ DEL PARTIT POPULAR SOBRE LA CESSIÓ DE LOCALS A LES
ASSOCIACIONS (EXP. 000085/2014-02)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:

«Cristina Subiela Escriba, portaveu del grup municipal del Partit Popular en l'Ajuntament de Burjassot, en nom

i representado d'aquest, i a l'empara de l'article 97 del ROF (RD 2568/86), presenta, per al seu debat, i si

escau, la seua aprovació peí Pie de la corporació, la següent

MOCIÓ

El passat 3 de setembre de 2014, la Federació d'Associacions Gitanes, ANATIG, presentava per registre

d'entrada de l'Ajuntament de Burjassot un escrit a la corporació municipal sol-licitant 'la cessió d'un local per a
poder dur a terme les accions presentades davant del Sr. Alcalde'.
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El 17 d'octubre de 2014, l'Associació Gitana Entreculturas, entitat adherida a la Federado ANATIG,

presentava un altre escrit a l'Ajuntament de Burjassot per a sol-licitar el facilitament d'un local/seu per a dur a

terme les accions d'integració multicultural i formar part de la xarxa solidaria del Banc d'Aliments de Valencia

per al repartiment d'aliments a persones necessitades de Burjassot.

Ambdues entitats persegueixen entre els seus objectius l'acostament entre els grups i membres de les

diferents comunitais establides al territori, afavorint la integrado multicultural; fomentar l'acceptació a la
diversitat i atendré els col-lectíus en risc de desnutrido.

L'equip de govern no ha informat el grup municipal Popular d'aquestes sol-licituds, sino que n'ha tingut

coneixement per les mateixes entitats socials.

Al grup Popular ens consta que algunes associacions gaudeixen d'una seu o local cedits per l'Ajuntament o

per I'IMCJB, pero desconeixem quin és el criteri que té l'equip de govern per a cedir o pagar el lloguer del

local a les associacions.

Per tot aixó, elevem al Pie l'adopció deis següents

ACORDS

Primer. Instar l'equip de govern a estudiar, tan rápidament com siga possible, les possibilitats de cessió d'un

local en propietat o de lloguer a l'Associació Gitana Entreculturas, que al seu torn pertany a la Federado
d'Associacions Gitanes ANATIG, i respondre ambdues entitats ais escrits presentáis mencionats

anteriorment.

Segon. Instar l'equip de govern a donar les explicacions oportunes per escrit a l'oposició sobre les
associacions que actualment fan ús com a seu local, bé d'instal-lacions municipals, bé de locáis llogats per

l'administració local.

Tercer. Traslladar aquesta informado al teixit associatiu del municipi i difondre-la en els mitjans de

comunicado municipals».

Obert el torn d'intervencions, es produeixen les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela dona la benvinguda a la nova regidora i explica que aquesta moció que
planteja el seu grup recull la petició de l'associació Entreculturas, que al seu torn forma part de la Federado
d'Associacions Gitanes ANATIG. S'hi sol-licita la cessió d'un local, per part d'aquest Ajuntament, per a poder
dur a terme les accions i activitats que corresponen al seu objecte social. La seua finalitat és la integrado
multicultural i formar part de la xarxa solidaria del Banc d'Aliments de Valencia.

Informa que el seu grup sap que algunes associacions d'aquest municipi fan ús de locáis bé cedits peí mateix
Ajuntament, bé per I'IMCJB; i a mes, que, fins i tot, l'administració local paga alguns lloguers, pero
desconeixen quin és el criteri que se segueix per a fer-ho, i el seu grup vol saber-ho.

Exposa que, en l'informe que consta en l'expedient, es diu que l'Ajuntament no paga cap lloguer de locáis que
s'hagen cedit a les associacions, i també diu que hi ha associacions que no son de Burjassot, pero fan ús de
les instal-lacions d'ací. Per aixó, pregunta si l'associació Entreculturas podría fer ús, l'igual que les altres
associacions, de les instal-lacions de l'Hotel d'Associacions 613 Vivendes.

Peí grup Socialista, Susana Marco diu que els centres socials dependents de la seua regidoría han sigut,
des de sempre, cedíts a diverses i diferents associacions de tots els ámbits, i en cita algunes com a exemple,
aclarint que totes están inscrites en el Registre Municipal d'Associacions.

Informa que l'Hotel d'Associacions 613 Vívendes és l'únic centre destinat en exclusiva al teixit associatiu ¡ que
el seu funcíonament está regulat per un reglament aprovat per unanimitat en el Pie de 28 de febrer de 2012.
Per aixó, sí el grup Popular haguera donat a conéixer a aqüestes entitats el reglament no hauria catgut

presentar aquesta moció.
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Explica que en el capítol 2 (anieles del 6 al 9 d'aquest Reglament) es regula com sol-licitar la cessió temporal,

l'ús de les dependéncies i la resta de requisits; en Particle 9, es regula la formalització deis convenís, la

durada deis qual és d'un any, prorrogable tácitament cada any. Així, des del 26 de juny de 2012, en qué es

firmen els convenís amb les entitats que utilitzen l'Hotel d'Associacions 613 Vivendes, s'han prorrogat

anualment, de manera que estaran vígents fins al mes de juny de 2015.

Amb tot aixó, invita a qualsevol d'aquestes entitats a realitzar les seues peticions seguint el procediment del

Reglament Regulador de l'Hotel d'Associacions per a valorar i estudiar les seues peticions.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que l'associació Entreculturas ho sol-licita al mes d'octubre i

no ha tingut contestado. El grup Popular vol saber, i no sois per la Regidoría de Benestar Social, quin és el

criteri per a cedir locáis a les associacions, i per qué n'hi ha algunes que son de Valencia, com la de Tai-txi o

Alcohólics Anónims; i també, per qué paguen el lloguer, com els consta, almenys s'una entitat.

Peí grup Socialista, Olga Camps dona la benvinguda a la nova regidora i li desitja sort; per una altra banda,

manifesta que totes les sol-licituds s'estudien, es valoren i es contesten. Es valoren tant les necessitats de

l'entitat que presenta la sol-licitud, com les possibilitats de qué disposa l'Ajuntament. En concret, ANATIG té

unes necessitats molt complexes, perqué volen una seu social durant els 365 dies de l'any; i un local per a

tindre un banc d'aliments per a gent necessitada. Tot agó és molt lloable, pero l'Ajuntament ho té difícil per a

aconseguir un local que s'adapte a les seues necessitats.

Li consta que l'alcalde s'ha reunit amb aquesta associació per a estudiar altres alternatives, pero encara no

s'ha pogut donar una solució a la seua petició; per aixó, no els han contestat.

Explica que els criteris que s'empren per a cedir l'ús de les diferents instal-lacions a les quals es refereix la

portaveu del Partit Popular, els fixa el Consell Rector, del qual la seua companya Sonia Casaus és membre.

Allí s'informa sobre aquests [criteris]. A mes, ni ha una ordenanga de I'IMCJB, que está penjada en la web, on

es concreten aquests criteris per a cedir l'ús (no la cessió i molt menys donar en propietat, com demanen ells

[el PP] en el primer punt de Pacord de la seua moció).

Respecte al que la portaveu del Partit Popular ha dit sobre les associacions de Valencia que utilitzen l'espai

de l'Hotel d'Associacions 613 Vivendes, li recorda que l'associació de Tai-xi fa classes gratuTtes ais vems de
Burjassot.

Per a acabar el torn d'intervencions i aclarir alguns aspectes, l'alcalde, respecte deis criteris a qué es refereix

la portaveu del Partit Popular, li fa saber que no hi ha criteris: a qualsevol associació que ho sol-licite li

busquen una solució. Ara bé, si una associació planteja que no vol estar en les 613 Vivendes perqué ja hi ha

una altra entitat que está fent el mateix, demana un espai que no és municipal (i cal demanar l'autorització),

sol-licita que l'ús tinga carácter exclusiu i, a mes, que reunisca unes condicions concretes per a poder

emmagatzemar aliments, s'ha de comprendre que és un cas mes complicat.

Per tot agó, considera que aquesta moció no respon a la realitat del que estudia aquest equip de govern, ni a
la realitat del que aquesta entitat demana a l'equip de govern.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació la proposta, amb el resultat següent: deu vots en contra
(8 PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots a favor (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l, l'alcalde fa ús del

seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF). I després d'aixó, el Pie, per onze vots en contra (8 PSOE, 2 Bloc-

Compromís i 1 de l'alcalde), deu vots a favor (10 PP) i una abstencíó (1 EUPV) acorda rebutjar la proposta

anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Benestar Social de
23 de desembre de 2014.
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6. BENESTAR SOCIAL. MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE L'ABANDONAMENT D'ANIMALS
DE COMPANYIA (EXP. 000087/2014-02)

Vista la proposta del delegat de Tarea, transcrita tot seguit:

«El grup municipal del PSPV-PSOE de Burjassot, a través de la seua portaveu Olga Camps Contreras, i de

conformitat amb el que preveuen els anieles 91.4 i 97 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, peí

qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les entitats locáis, desitja

sotmetre a la consideració del Pie, per al seu debat i, si escau, la seua aprovació, la següent:

MOCIÓ

Espanya está en els primers llocs deis paísos europeus amb major taxa d'abandonament d'animals de

companyia. En paísos com SuTssa, Alemanya, Holanda o Suécia, l'abandonament d'animals és quasi

inexistent, mentre que al nostre país la xifra sobrepassa els 300.000 animáis abandonats cada any, és a dir,

un animal abandonat cada dos minuts. Aquests números no es poden justificar només com a conseqüéncia

de la crisi, ja que altres paísos on l'economia ha sigut colpejada amb forca no mostren unes taxes tan altes

com les d'Espanya.

La carencia d'una llei marc de protecció animal fa que cada comunitat autónoma regule, segons el seu criteri,

la tinenga d'animals doméstics, la qual cosa, al seu torn, comporta importants buits legáis, diferencies i

caréncies greus peí que fa a la seua protecció.

Actualment, no es pot considerar de forma integral que les legislacions autonómiques aborden eficacment la

protecció deis animáis doméstics: promouen el control, la recollida i el sacrifici de gossos i gats sense prendre

veritables mesures de prevenció de l'abandonament i la superpoblació d'aquests animáis.

El destí deis animáis abandonats que no moren atropellats o per causa de malaltia son els centres d'acollida

que proporciona I'Administrado. Aquests centres son un recurs merament pal-liatiu, que es troben desbordats

per un flux d'entrada incessant, amb mitjans i espai insuficients per a atendré tanta demanda. Per tant, la

majoria d'animals son sacrificats, si no apareix una familia adoptant adequada abans de complir-se el termini

de permanencia mínim de l'animal al centre.

Un altre destí possible son les associacions protectores, on sí que es practica el sacrifici zero, pero disposen

de finangament baix, i la seua ocupació supera amb escreix el nivell máxim, per la qual cosa no poden donar

cabuda a les milers de peticions d'ajuda urgent que reben cada dia per a acollir mes animáis.

Tampoc no s'han implantat mesures eficaces per a controlar la cria i la venda d'animals (es creu que el 80%

deis animáis es venen il-legalment); un negoci lucratiu amb amplis marges de benefici soterrat en l'economia

submergida i que s'escapa del control fiscal. Espanya está plena d'animals de companyia que provenen de la

cria il-legal, ja siga autóctona, o de la industria de producció en massa de mascotes deis paísos d'Europa de

l'Est, de les anomenades fabriques de cadells. Les condicions en qué viuen els pares de cria son

menyspreables i la majoria de cadells, com que son criats únicament per a obtindre'n benefici, teñen

problemes físics i etológics, com denuncien molts compradors d'aquestes mascotes.

A mes de les greus conseqüéncies explicades per l'abséncia d'aquest marc legislatiu, es produeixen altres

efectes col-laterals com és la disparitat del calendan de vacunes. L'obligatorietat i la periodicitat de les

vacunes que ha de patir un animal és competencia transferida a les comunitats autónomes i ni ha greus

incongruéncies quan, per exemple, l'animal es desplaga per distintes regions.

A l'hora d'identificar les mascotes amb microxip (tot i ser obligatoria en totes les comunitats autónomes i el

percentatge d'animals identificats és cada any major), les bases de dades en materia veterinaria de les

comunitats autónomes son incompatibles entre moltes d'elles. Si l'animal que es vol identificar pertany a una

altra comunitat autónoma, es pot realitzar la lectura del microxip, pero no es pot accedir al contingut de les

dades d'identificació d'aquest animal.
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Respecte a la tinenta d'animals salvatges exótics com a animáis de companyia, hi ha grans diferencies en les

Neis autonómiques: des de la llei andalusa, que ho prohibeix totalment, fins a altres, que ni tan sois ho tracten.

Aquest tipus d'adquisicions provoca greus danys ais mateixos animáis i a l'ecosistema en general. Casos com

l'ós rentador o la cotorra argentina, primer comprats com a mascotes i després, abandonats pels seus amos

per no poder-Ios tindre a casa, es converteixen en especies invasores, amb la repercussió económica i

ecológica que provoca, i que finalment, han sigut o están sent eradicats per l'administració.

Cal mencionar la problemática deis gossos de caga que son abandonats quan els seus propietaris decideixen

que ja no serveixen per al que foren educats. Aquest és el destí d'aproximadament 100.000 gossos d'un sol

ús cada any, segons dades d'Ecologistes en Acció, que no poden seguir sent ignorades en relació amb la

seua regulació legal. La majoria de les vegades, son trobats en un estat lamentable, ja que son maltractats o

torturats, o simplement abandonats a la seua sort en carreteros i muntanyes.

Especialment destacable és la problemática deis llebrers. Segons les protectores d'animals que es dediquen

només a la recollida de gossos d'aquesta raga, calculen que s'abandonen 50.000 llebrers a l'any, calculat

basant-se en el nombre de llebrers federats a Espanya que practiquen la caga de la liebre. A mes, l'eliminació

de molts d'aquests gossos es realitza per mitjá de distints procediments, alguns especialment cruents i

esborronadors.

El tráete i la considerado que els animáis reben per part d'una societat és indicador del grau de llibertat i

d'humanitat que aquesta ha aconseguit. Per tractar-se fonamentalment de gossos i gats, animáis que hem

inclós en la nostra societat fa milers d'anys i, d'aquesta manera, interferit en el seu cicle biológic, estem

obligats a responsabilitzar-nos-en. El reconeixement i la protecció d'un conjunt de drets que impedisca el

maltractament o el patiment inútil deis animáis ha de ser objectiu de tota legislado civilitzada i democrática.

L'abandonament no sois comporta problemes étics ni afecta únicament els animáis, sino que també afecta la

societat. Al trauma físic i psicológic que sofreix cada un d'aquests animáis, cal afegir el cost económic i el

problema que afecta i perjudica de diverses maneres la societat, i que obliga nombrases persones o

col-lectius sensibles al problema a dedicar el seu temps, esforg i economia per tractar de pal-liar el problema

generat per la falta de responsabilitat d'un segment de la societat.

Per tot aixó reclamem la planificado d'una política de protecció animal comuna i responsable per a tot l'estat,

que assegure la igualtat en els criteris en la tinenga d'animals doméstics, encara que la gestió continué sent

descentralitzada per part de la comunitats autónomes.

Per aixó proposem al Pie, per mitjá d'aquesta moció, l'adopció deis següents

ACORDS

Primer. Sol-licitar al Govern d'Espanya la creació d'una llei marc de protecció d'animals doméstics que

reunisca els principis del respecte, la defensa i la protecció deis animáis, en qué es recullen, almenys, els

aspectes següents:

• Prohibir el sacrifici d'animals ais centres de recollida d'animals com a única solució a l'abandonament.

• Establir un control adequat sobre els centres de cria i la procedencia deis animáis.

• Actualitzar les sancions per abandonament i maltractament animal i inhabilitar els infractors per a la
seua tinenga.

• Promoure la gestió per entitats de protecció animal deis centres d'acollida dependents de

I'Administrado.

Segon. Traslladar aquesta moció a les associacions de vei'ns, clíniques veterináries i entitats protectores
d'animals del municipi.

Obert el torn d'intervencions, s'hi produeixen les següents:

El secretan informa els regidors que el Partit Popular ha presentat una esmena al dictamen; per tant, escau,

en primer lloc, discutir aquesta esmena i, si és admesa, incorporar-la al dictamen.
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Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup comparteix, d'aquesta moció, la necessitat

d'una llei marc estatal que servisca per a acabar amb les diferencies legislatives entre comunitats. No obstant

aixó, volen presentar aquesta esmena perqué entenen que aquesta llei s'ha de complementar i anar

acompanyada d'una reforma del Codi Penal, ja que cal actualitzar-lo. Per exemple, les lesions no molt greus i

l'abandonament no les considera faltes greus i Espanya, per desgracia, está al capdavant en l'abandonament

d'animals. D'altra banda, hi ha dos acords plenaris de l'any 2008 i un altre de 2009 que fins a la data no s'han

executat; per aixó, consideren oportú recordar a l'equip de govern que es complisquen. En concret, en

aquests acords es demana posar en funcionament unes instal-lacions per a Pacollida i l'adopció d'animals

abandonats; la realització de campanyes informatives de conscienciació ciutadana i la creació d'un cens

municipal caní.

Peí grup Socialista, Oiga Camps manifesta sobre l'esmena que aquest equip de govern estaría d'acord, en

tot cas, amb la primera part, encara que considera que el que proposa ja está implícit, perqué instar el govern

central a aprovar una llei marc porta com a conseqüéncia la modificado de la resta de liéis que la

contradiguen, i entre elles, s'inclou el Codi Penal.

Sobre els acords a qué es refereix la portaveu del Partit Popular ja es compleixen. En el PGOU ja hi ha un

espai reservat per a aquest menester i están a l'espera que Conselleria l'accepte per a poder materialitzar

aquest acord. La Societat Protectora d'Animals de Burjassot, arran d'un conveni subscrit amb l'Ajuntament,

s'encarrega de realitzar les campanyes de conscienciació ciutadana. I quant al cens caní, no hi ha mes que

consultar la página web. Per tot aixó, el seu grup acceptaria l'esmena si només es manté la primera petició.

Peí grup Popular, Cristina Subiela explica que la llei marc regularía només materia de llei ordinaria i la

reforma del Codi Penal és materia de llei orgánica, que requereix una majoria del parlament que no requereix

la tramitado d'una llei ordinaria. Quant a l'espai reservat per a aquesta finalitat, com diu la portaveu socialista,

en el PGOU no consta com a tal. I quant al cens caní, efectivament está a la pagina web, pero aixó no

obstant, hi ha moltes persones que ho ignoren. Per tot aixó, el seu grup acceptaria donar el seu suport a la

moció si es respecta el primer i segon acord de la seua esmena.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació l'esmena presentada peí Partit Popular, amb el següent

resultat: deu vots a favor (10 PP) i deu vots en contra (8 PSOE i 2 Bloc-Compromís) i una abstenció (1

EUPV).

Com que el resultat de la votació és d'empat, la tornen a repetir, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (7 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 l'alcalde), deu vots en contra

(10 PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda rebutjar l'esmena presentada peí grup del Partit Popular.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que, el que finalment importa son els animáis i la protecció

d'aquests, acabar amb el seu abandonament, amb les centres de cria i amb la venda ¡I-legal de cadells, amb

la problemática existent amb els gossos de caga, etc. Per tot aixó, el seu grup posa per davant tot agó sobre

el partidisme polític i, a pesar que esperava que els altres partits donaren suport a la seua esmena, votaran a

favor de la moció.

Peí grup Socialista, Olga Camps manifesta que és especialment trist haver de presentar una moció contra

el maltractament i abandonament d'animals, perqué aixó significa que realment existeix i en unes taxes

altíssimes, gravíssimes i esborronadores. En estes dates cal tindre una major conscienciació a l'hora de fer

servir animáis com a regáis nadalencs, perqué molts d'ells serán, posteriorment, abandonats.

El poblé de Burjassot compta amb una moció que prohibeix el sacrifici d'animals doméstics abandonats i és

pioner, grácies a una proposta d'EU, a ser el primer municipi de la comarca de l'Horta Nord que no admet

espectacles que maltracten animáis. Burjassot és un municipi modélic, amb una taxa molt baixa de

maltractament i abandonament respecte al seu nombre d'habitants, i una taxa molt alta d'adopcions. Aixó és

grácies a la conscienciació ciutadana que existeix.
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Acaba la seua intervenció demanant al Partit Popular que, ja que aquesta llei ha d'aprovar-se en el Congrés

deis Diputats i allí teñen la majoria absoluta, que facen el favor de donar-se pressa a aprovar-la, i a mes, que

la Generalitat aprove també el PGOU per a poder adaptar aquests terrenys al seu ús.

Peí grup Popular, Cristina Subiela diu, en referencia a l'agilitat a qué es refereix la portaveu socialista, que

vol matisar que l'any 2008, en el Pie de 29 de juliol, acordaren per unanimitat aprovar la petició de l'elaboració

d'una llei nacional de protecció d'animals doméstics. En aquellas dates govemava José Luis Rodríguez

Zapatero i tant de bo s'haguera avancat ja en aquest projecte de llei. Espera que en el Congrés deis Diputats

tinga el mateix acolliment que ha tingut en aquest Pie.

Peí grup Socialista, Olga Camps manifesta que José Luis Rodríguez Zapatero va estar molt ocupat a

aprovar un muntó de reformes i Neis socials, entre elles la de violencia integral contra la dona per la qual ha

obtingut un premi recentment i espera que ells [el PP ho puguen fer.

L'alcalde posa de manifest que la conclusió sempre és la mateixa: la culpa és de Zapatero, tot i que fa anys

que no está en el govern de la nació, i tot i haver governat sense majoria absoluta; pero, en qualsevol cas, cal

estar d'enhorabona per ser un municipi pioner en totes aqüestes qüestions.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per vint vots a favor {8 PSOE, 2 Bloc i 10 PP) i una abstenció (1

EUPV), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

de la Comissió Informativa de Polítiques d'lgualtat i Benestar Social de 23 de desembre de 2014.

GOVERNACIÓ

7. GOVERNACIÓ. MOCIÓ DELS GRUPS BLOC-COMPROMÍS I PSPV-PSOE SOBRE DETERMINÁIS
ASPECTES DE LES BASES DE LES CONVOCATÓRIES EN ELS PROCESSOS SELECTIUS (EXP.
000033/2014-01)

Obert el torn d'intervencions, s'hi produeixen les següents:

Peí grup Bloc-Compromís, Emili Altur felicita la nova companya d'EU i li ofereix la seua ajuda en qualsevol

cosa que necessite.

Diu que el seu grup demana que aquest assumpte es quede sobre la taula perqué, després d'anar a comissió

informativa, Secretaria han fet algunes observacions en referencia a la necessitat de debatre aquesta materia

en la Mesa General de Negociado.

Per unanimitat deis assistents, s'acorda retirar aquest punt per a incorporar nova documentado a l'expedient.

8. GOVERNACIÓ. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSPV-PSOE SOBRE LA REVISIÓ DE LES
TARIFES DE L'ENTITAT METROPOLITANA PER AL TRACTAMENT DE RESIDUS -EMTRE (EXP.

000034/2014-01)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:

El grup municipal del PSPV-PSOE de Burjassot, a través de la seua portaveu Olga Camps Contreras, de

conformitat amb el que preveuen els articles 91.4 i 97 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, peí

qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les entitats locáis, desitja

sotmetre a la consideració del Pie, per al seu debat i, si escau, la seua aprovació, la següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

A l'agost de 2011, el Partit Popular va fer valdré la seua majoria absoluta en PAssemblea de l'Entitat

Metropolitana per al Tractament de Residus (EMTRE) per a aprovar un increment abusiu, desproporcionat i

injust de la taxa peí Servei Metropolita de Tractament i Eliminado de Residus Urbans, coneguda com

TAMER, que va establir incloure en el rebut de l'aigua deis ajuntaments des de 2009.
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Des del primer moment, els socialistes ens oposárem a aquesta pujada l'únic objectiu de la qual, en comptes

de millorar la qualitat d'un servei públic, era que els ciutadans pagaren de la seua butxaca les conseqüéncies

de la nefasta gestió realitzada peí Partit Popular, tant els sobrecostos descomunáis en les plantes de fem com

el pagament deis interessos de demora del deute acumulat per I'EMTRE.

Per a situar la qüestió que hui demandem a través d'aquesta moció, cal recordar que inicialment la proposta

d'augment era d'un 310% en el tram fins a 65 m3; d'entre un 314% i un 210% entre 65 i 330 m3; d'un 5% entre
130 i 195 m3. Pero, no obstant aixó, a partir de 195 m3 s'establia una rebaixa del 31%.

D'aquesta manera, la TAMER, que es dispara en la majoria de les llars, abaixa per ais qui mes consumeixen i

mes poder adquisitiu teñen (veg. taula 1).

TAULA1

TRAM DE CONSUM D'AIGUA

Tram 1 (fins a 65 m3)

De mes de 65 a 130 m3

De mes de 130 a 195

m3

Mes de 195 m3

IMPORT ANUAL TAXA

FINS A SETEMBRE DE 2011

22,20 €

44,40 € - 66,60 €

133,20 €

199,80 €

PRIMERA PROPOSTA D'AUGMENT

DE LA TAXA. AGOST DE 2011

69,00 €

139,80 €

INCREMENT

310,00%

314%-210%

5,00%

-31,50%

Els socialistes rebutjárem totalment aquesta proposta i iniciárem una campanya ciutadana informativa i de

denuncia. Com a conseqüéncia de les al-legacions presentades peí grup Socialista en I'EMTRE, s'aprová una

modificació substancial de les tarifes, pero la distribució de la cárrega tributaria seguia sense ser equitativa, ja

que mentre en els trams de menor consum l'increment es disparaa fins a un 313%, en el de mes la reducció

era del 31,50%.

La presentado de mes de 50.000 recursos per part de la ciutadania amb la campanya impulsada peí grup

Socialista va provocar que el PP aprovara una altra revistó amb rebaixes a l'octubre de 2012, pero seguírem

denunciant la nova operació de maquillatge, ja que els mes beneficiats eren curiosament els que mes aigua

consumien i mes residus produíen (veg. taula 2).

TAULA 2

TRAM DE CONSUM D*AIGUA

Tram 1 (fins 65 m3)

De mes de 65 a 130 m3

De mes de 130 a 195

m3

Mes de 195 m3

IMPORT ANUAL TAXA DESPRÉS

DE LA MODIFICACIÓ OCTUBRE

2011 (I) (II)

56,00 €

139,00 €

INCREMENT

252,00%

313%-208%

-8,00%

-39,00%

IMPORT ANUAL TAXA DESPRÉS DE LA

MODIFICACIÓ OCTUBRE 2012 (lll)

49,00 €

123 € (IV)

INCREMENT

220,00%

277%-184%

(1) Reducció producte de les al-legacions presentades peí grup Socialista en I'EMTRE.

(II) Taxa que hem pagat des d'octubre de 2011 fins a desembre de 2012.

(III) Tarifa que s'aplica a partir de gener de 2013.

(IV) Reducció producte de la presentado de mes de 50.000 recursos per part deis ciutadans amb la campanya promoguda

peí grup Socialista de la EMTRE.

En aquesta situació arribem a l'octubre de 2014 i ens trobem una altra proposta de revisió a la baixa de la

TAMER per a 2015 per part de I'EMTRE; no obstant aixó, una vegada mes, és enganyosa, ja que obvia fer-la

de manera equitativa.
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El Partit Popular planteja una rebaixa que beneficia només 44.000 abonats i que segueix sent

desproporcionada i abusiva per ais 600.000 que des de fa tres anys han pagat 27 milions mes deis que costa

el tractament de residus. Vint-i-set milions, producte deis sobrecostos i la mala gestió.

El PP, en la seua línia, persegueix que la majoria, les famílies, cobrisquen de la seua butxaca el que I'EMTRE

deixa d'ingressar per reduir les quotes a una minoría de privilegiats que, damunt, son els qui mes

consumeixen i mes residus generen: des de grans empreses, a abonats amb propietats que inclouen jardins,

piscines, etc. (veg. taula 3).

TAULA3

TRAM CONSUM

AIGUA

Fins 65 m3

65-130 m3

130-195 m3

Mes de 195 m3

IMPORT ANUAL TAXA FINS A

SETEMBREDE2011

22,20 €

44,40 € - 66,60 €

133,20 €

199,80 €

APROVACIÓ PROVISIONAL

OCTUBRE DE 2014

41,50€

116,76 €

116,76 €

123,00 €

INCREMENT 2011-

2014

87,00%

263%-175%

-9,00%

-38,00%

AUGMENT ABSOLUT

2011-2014

19,30 €

72,36 €- 50,16 €

-16,44 €

-76,80 €

No obstant aixó, els sobrecostos ja están coberts i no es pot perpetuar aquesta arbitrarietat, per aixó, el frup

Socialista en I'EMTRE defensa una revistó que comporta una redistribució mes equitativa de la cárrega fiscal

en funció deis residus produTts realment i de la capacitat económica. Es pot recaptar exactament el mateix,

pero de manera mes justa.

Com ja és costum, el Partit Popular ha obviat la proposta socialista per a aprovar la seua, en qué novament

mentre manté l'increment per a la majoria, els abonats de mes consum es beneficien d'una rebaixa del 38%.

Per aixó, exigim la revisió de la taxa segons el criteri d'equitat tributaria, que els socialistes apliquem, de manera

que la rebaixa s'aplique proporcionalment en cada tram de consum i, al contrari que fins ara, el que aporta de

menys la majoria, ho cobreix l'increment equilibrat que es fixa per ais qui teñen major poder adquisitiu (veg. taula

4).

TABLA 4

TRAM CONSUM O'AIGUA PROPOSTA GRUP SOCIALISTA INCREMENT 2011-2014 AUGMENT ABSOLUT 2011-2014

Fins 65 m3

65-130 m3

130-195 m3

Mes de 195 m3

Obert el torn d'intervencions, n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta, referint-se al Partit Socialista, que cal predicar amb l'exemple,

perqué el que están demanant en aquesta moció no es reflecteix en els rebuts d'aigua del municipi de

Burjassot. Excepte els pensionistes, que teñen una bonificació del 100%, tot el poblé paga el mateix,

independentment del fem que genere i deis ingressos que tinga.

En la moció es diu que les empreses haurien de pagar mes perqué produeixen mes residus, pero cal tindre

en compte que a mes de residus sólids urbans, generen un altre tipus de residus com poden ser els químics,

olis, etc., i pels quals ja paguen una altra taxa.

36,50 €

102,00 €

146,50 €

205,00 €

64,00%

53%-129%

10,00%

3,00%

14,30 €

35,40 € - 57,60 €

13,30 €

5,20 €
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Diu que al seu grup no li pareix bé que es facen comparacions de la taxa TAMER de 2009 amb la de 2012,

perqué l'any 2009, en qué es va instaurar la taxa, l'Entitat Metropolitana no havia posat en servei les noves

instal-lacions que té en aquest moment. Per aixó, és normal que ara hi haja uns costos que abans no hi havia

i que, com no se n'ha fet carree ningú, aquests costos han anat a parar a la ciutadania.

Diu que l'Entitat, des de l'any 2012, está fent esforcos per a veure com redueix costos. L'any 2013 ja es va

aplicar una reducció del 12%; i per a l'any 2015 hi ha una reducció del 14% en el tram baix; és a dir, de menys

del 5% i del 5% en el tram de mes de 65 m > per aixó no entenen perqué el Partit Socialista s'oposa a aquesta

modificado en I'EMTRE.

Seguirien pagant un 236% mes que en el 2011, mentre que els que mes consumeixen i mes residus generen

pagarien un 38% menys. Per aixó, en aquesta moció es parla d'una reformulació de la taxa perqué siga mes

equitativa i mes justa, de manera que paguen mes el que mes consumeixen i, per tant, mes residus generen, i

menys el que consumeixen menys. Diu que en la moció no es fa referencia en cap moment a l'any 2009; fa

referencia a l'agost de 2011 i a l'octubre de 2014.

Diu que aquest tema és complex i que no entén d'on trau els números el Partit Socialista. Están parlant de

coses diferents, perqué en la moció, en el primer parágraf, es fa referencia a l'any 2009.

Diu que no está negant la pujada de la taxa, pero succeeix el mateix que quan ells [Partit Socialista]

justifiquen la pujada d'alguna taxa en aquest municipi, l'únic argument és el cost.

Explica que s'ha hagut de pujar la taxa perqué hi ha hagut una millora en les instal-lacions i aixó ha comportat

un cost que cal pagar. I com la Diputació i els ajuntaments, que pagaven una part, van deixar de pagar,

aquest cost ha repercutit en la ciutadania.

Acaba dient que ells [Partit Socialista] ací plantegen el contrari del que diuen. El grup Popular sí que vol
aquesta reducció, mentre que el Partit Socialista está utilitzant la TAMER com una ferramenta de propaganda
política en compte de preocupar-se peí que paga la ciutadania i peí servei que rep.

Peí grup Socialista, Olga Camps manifesta que la portaveu del grup Popular pareix no assabentar-se del

que están tractant en aquesta moció. És cert que en l'exposició de motius es parla de l'any 2009, perqué va
ser l'any en qué es va incorporar aquesta taxa al rebut de l'aigua, pero l'increment abusiu del Partit Popular
fou en el 2011 i la comparativa que es fa en la moció és del 2011 al 2014. Quan la portaveu parla del cost per
les noves instal-lacions, está referint-se al sobrecosí de mes de cent milions d'euros sobre el que s'havia
pressupostat? Pretén que amb aquesta taxa pague la ciutadania aquest sobrecosí o la mala gestió del Partit
Popular o els interessos del deute generat? Volen que paguem la seua mala gestió?

Explica que el que es pretén amb aquesta moció és reformular la taxa i redistribuir-la de manera que abaixe
per a la majoria de la poblado, en el tram on menys aigua es consumeix, sense perillar l'estabilitat financera

de I'EMTRE.

L'alcalde manifesta que el Partit Popular hauria de fer ací el que fa en altres ajuntaments: votar a favor
d'aquesta moció i després votar en contra en l'Entitat Metropolitana, i d'aquesta manera quedarien millor amb

la ciutadania.

Diu que la portaveu Socialista ja ha parlat del sobrecosí de les plantes de Quart i Manises i l'abocador de
Dosaigües. Explica que la planta de Quart estava pressupostada en 56 milions d'euros i ja en porta 112.

Aquest és el motiu de les queixes, perqué pretenen que la seua mala gestió la pague la ciutadania.

Diu que tots som conscients que cal fer el tractament deis residus i que cal pagar una taxa per aixó, pero el
que no está bé és que la pugen un 220% ais qui menys teñen i ais qui mes teñen, els l'abaixen un 39%. Es a

dir, qui té grans piscines i xalets, pagava des de l'any 2011,199 euros, i ara li'ls redueix a 123.1 qui viu en un
pis normalet o en vivendes de VPO, que pagaven 22 euros, ara pagaran 49 euros. A mes obliguen que
aquesta taxa vaja inclosa en el rebut de l'aigua, de manera que si algú no pot pagar-la, li tallen l'aigua, encara

sent un bé de primera necessitat i no permeten llevar aquesta taxa del rebut. Qui suporta el pes de la seua
mala gestió son els qui menys teñen, que son el 99% de les persones d'aquest municipi.
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Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació la proposta, amb el resultat següent: deu vots a favor (8

PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com el resultat de la votació és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l, l'alcalde fa

ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10

PP) i una abstenció (1 EUPV) acorda aprovar la proposta anteriorment transcrita, que ha sigut dictaminada

favorablement per la Comissió Informativa de Governació de 23 de desembre de 2014.

9. GOVERNACIÓ. APROVACIÓ DE LA NOVA EDICIÓ DE LA CARTA DE SERVÉIS DE
L'AJUNTAMENT DE BURJASSOT PER A 2015 (EXP. 000214/2014-01.02.02)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:

«Vista la Carta de Servéis de rAjuntament de Burjassot per a 2014, aprovada per acord del Pie de data 23 de

desembre de 2013, amb entrada en vigor l'1 de gener de 2014, la validesa deis compromisos de la qual

finalitzará el próxim 31 de desembre de 2014.

Revisada aquesta i vist l'informe del responsable de Modernització i Qualitat de l'Ajuntament de Burjassot, de

data 18 de desembre de 2014.

Aquest regidor delegat eleva al Pie la següent proposta de

ACORD

Primer. Aprovar la Carta de Servéis de l'Ajuntament de Burjassot, que entrará en vigor l'1 de gener de 2015,

els compromisos de la qual tindran validesa fins a desembre de 2015, amb les modificacions seguents:

1. Preveure en la nova edició de la Carta de Servéis de 2015 les propostes seguents, formulades pels

responsables de cada servei com a conseqüéncia deis processos d'identificació de necessitats i

expectatives deis ciutadans i de l'análisi deis resultats acumulats.

1.1. SERVEI D'ATENCIÓ A LA CIUTADANIA

Incorporar el compromís següent:

• Compromís 2015: Admetre, en el Servei d'Atenció Ciutadana, el pagament amb targeta bancária de

totes les autoliquidacions.

1.2. URBANISME I MEDÍ AMBIENT

Eliminar, per implantació de la declaració responsable, els compromisos seguents:

• Compromís 2014-URB3: Oferir la possibilitat de simultaniejar la tramitado de les llicéncies d'obres,

activitat i ocupació de la via pública sempre que es referisquen a un mateix local.

• Compromís 2014-URB5: Concedir les llicéncies de segona ocupació en un termini máxim 15 dies

hábils.

1.3. BRIGADA MUNICIPAL D'OBRES

Incorporar els compromisos seguents:

• Compromís 2015: Establir un sistema d'informació i avís sobre control de plagues i vectors d'interés

en salut pública a través del teléfon 96 364 5048, amb intervenció en espais públics, en un termini

máxim de 3 dies hábils.
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1.4. SERVÉIS SOCIALS

Reformular els compromisos següents:

Compromís 2014-SSO1: Establir un temps máxim d'espera en cita previa que no supere els 30 dies

naturals, per al Servei d'lnformació, Orientado i Assessorament.

Compromís 2015: Establir un temps máxim d'espera en cita previa que no supere els 15 dies naturals,

per a la primera entrevista en el Servei d'lnformació, Orientado i Valorado.

Compromís 2014-SSO2: Establir un temps de tramitado de les prestacions económiques municipals

inferior a 60 dies hábils.

Compromís 2015: Establir un temps de tramitado de les prestacions económiques municipals inferior

a 30 dies hábils

Compromís 2014-SSO3: Iniciar les intervencions familiars en menys de 20 dies hábils des de la

detecció o notificado de la situado de risc.

Compromís 2015: Iniciar les intervencions familiars en un termini máxim de 5 dies hábils, des de la

detecció i/o notificació de la situado de risc.

Compromís 2014-SSO4: Celebrar, almenys, dues activitats d'oci i temps lliure anuals dirigides al

coHectiu de tercera edat.

Compromís 2015: Celebrar, almenys, quatre activitats d'oci i temps lliure i dos tallers socioculturals

anuals dirigits al coHectiu de persones majors.

Compromís 2014-SSO5: Establir un temps máxim d'espera en cita previa que no supere una setmana

per a l'atenció personalizada a la població immigrant empadronada al municipi, per a prestar

assessorament jurídic en temes d'estrangeria i informació per a Paccés ais distints recursos

municipals i servéis socials.

Compromís 2015: Establir un temps máxim d'espera en cita previa que no supere una setmana per a

l'atenció personalitzada a la població immigrant empadronada al municipi; per a prestar

assessorament i informació en temes d'estrangeria, i facilitar l'accés ais distints recursos i servéis tant

municipals com supramunicipals.

Compromís 2014-SSO6: Atendré el 100% de les famílies en situació de crisi i/o conflicte familiar,

derivades de Servéis Socials d'Atendó Primaria, en el termini máxim d'un mes.

Compromís 2015: Atendré el 100% de les famílies en situació de crisi i/o conflicte familiar, derivades
de Servéis Socials d'Atenció Primaria, en el termini máxim d'una setmana.

Compromís 2014-SSO7: Celebrar, almenys, dues campanyes comunitáries d'informació i

sensibilització sobre conductes addictives.

Compromís 2015: Celebrar, almenys, quatre campanyes comunitáries d'informació i sensibilització

sobre conductes addictives.

Compromís 2014-CDP1: Celebrar, almenys, cinc cursos d'alfabetització informática dirigits a persones

que no han tingut contacte amb les noves tecnologies per a iniciar-se en el seu maneig.

Compromís 2015: Celebrar, almenys, huit cursos d'alfabetització informática dirigits a persones que

no han tingut contacte amb les noves tecnologies per a iniciar-se en el seu maneig.
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1.5. HISENDA

Reformular els compromisos següents:

• Compromís 2014-HAC1: Difondre el pressupost municipal, resumit per capítols, a través de la web

municipal en el termini máxim d'un mes des de la seua entrada en vigor.

• Compromís 2015: Publicar el pressupost municipal, incloent-hi la descripció de les principáis partides

pressupostáries, a través de la web municipal, en el termini máxim d'1 mes des de la seua entrada en

vigor.

• Compromís 2014-HAC4: Admetre totes les sol-licítuds de fraccionaments de pagament deis rebuts

que es troben en període executiu i que complisquen els requisits legáis.

• Compromís 2015: Admetre totes les sol-licituds de fraccionaments de pagament deis rebuts de

venciment periódic i d'aquells que es troben en període executiu, sempre que complisquen els

requisits legáis.

Eliminar, per la seua nul-la demanda, el següent compromís en la próxima edició i mantindre el servei

actiu a través de la Carpeta Ciutadana:

• Compromís 2014-HAC3: Admetre, en període voluntan, el pagament de rebuts a través de la Carpeta

Ciutadana de la web municipal.

Incorporar els compromisos següents:

• Compromís 2015: Publicar en la web municipal els informes trimestrals d'execució pressupostária,

amb indicado del compliment o incompliment deis objectius d'estabilitat pressupostária i sostenibilitat

financera de les administracions publiques, en el termini de 5 dies hábils des de la seua tramitado per

l'órgan competent.

• Compromís 2015: Publicar en la web municipal els informes trimestrals de seguiment del Pía d'Ajust

aprovat per la corporació municipal, amb indicado del compliment o ¡ncompliment deis seus objectiu

en el termini de 5 dies hábils des de la seua tramitado per l'órgan competent.

• Compromís 2015: Publicar en la web municipal els informes trimestrals de morositat en les

operacions comerciáis de l'entitat local, amb indicado del període mitjá de pagament a proveídors en

el termini de cinc dies hábils des de la seua tramitado per l'órgan competent.

• Compromís 2015: Notificar, ais ciutadans que ho autoritzen, en els seus teléfons móbils, mitjangant

un missatge de text o un SMS, el carree deis rebuts domiciliats

2. Mantindre, en funció de les decisions adoptades pels responsables de cada área, la resta de

compromisos en els mateixos termes en qué figuraven en la Carta de Servéis de 2014.

Segon. Publicar la Carta de Servéis de 2015 en la web municipal.

Tercer. La comunicado del compliment deis compromisos es realitzará amb carácter semestral mitjangant la

publicació deis resultats en la página web de l'Ajuntament de Burjassot (www.burjassot.org)».

Obert el torn d'intervencions, es produeixen les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que enguany s'ha fet cas al que el seu grup va demanar l'any

passat, com per exemple, la reducció del temps d'espera en els compromisos relatius a servéis socials.
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Diu que hi ha una reformulació d'un compromís d'Hisenda sobre publicado en la web deis pressupostos, que

enguany afig que es publicaran també les principáis partides pressupostáries. Per aixó, el grup Popular va

preguntar en la comissió quines partides eren consideradas principáis? Els van respondre que les que

decidirá l'equip de govern. El seu grup no está d'acord que només es publiquen les partides que l'equip de

govern considere, quan el que es pretén amb aquest compromís és que hi haja transparencia i informado

pública. Per tant, considera que o bé es publica el pressupost resumit per capítols o si es publica amb les

partides pressupostáries, que hi apareguen totes.

Aclareix que existeixen determinats compromisos que encara que s'incloguen, ja están determinats per llei.

En la comissió també va preguntar per qué es publica l'edició de 2015 de la Carta de Servéis sense tindre els

resultats del segon semestre de 2014? També hi féu una petició perqué constara en l'expedient el resultat i

l'análisi de les enquestes que es fan ais veíns per a poder complir la seua tasca com a oposició.

Peí grup Socialista, Manuel Pérez contesta a la portaveu del Partit Popular que després d'aprovar l'any

2010 la Carta de Servéis, fou certificada per AENOR per un termini de tres anys, i ara ha sigut renovada amb

satisfacció per a tres anys mes. Per tant, si ha sigut certificada és perqué és bona.

Quant ais servéis socials, en la Carta s'han recollit les peticions deis ciutadans, arreplegades en les

enquestes i per la petició del seu grup, perqué tot el que siga bo per a la Carta s'inclou, independentment de

qui ho sol-licite.

Sobre el tema d'Hisenda, les principáis partides pressupostáries per a aquest equip de govern son totes les

que consten en el pressupost inicial de l'exercici, tal com apareixen en el pressupost que s'aprova en el Pie

municipal.

Sobre el tema de les enquestes, ja li va dir que li les facilitarien. I sobre la publicado en la web, aquest

Ajuntament va un any per davant perqué és obligado fer-ho en 2016 i nosaltres ho publicarem en 2015. Per

últim, vol agrair el suport de tots a la Carta de Servéis.

Peí grup Socialista, Olga Camps contesta a la portaveu del Partit Popular que li sap greu que no aprove

aquesta Carta de Servéis, quan en part hi va participar, ja que s'hi arreplegaren aportacions del seu grup.

Diu que no incloure la valorado de les enquestes fetes en l'últim trimestre de 2014 es deu al fet que entra en

vigor el día 1 de gener de 2015 i, per raons obvies, no es pot tindre en compte l'últim trimestre, perqué encara

no ha vencut, perqué el que cal valorar son quatre trimestres en un any. La Carta de Servéis és fidel reflex del

que la ciutadania exigeix, no tots els municipis la teñen i cal tindre en compte que estem premiats per

AENOR, sotmesos a l'auditoria interna de Diputació i a l'auditoria externa d'AENOR, i totes dues están donant

l'aprovació i l'enhorabona a la Carta.

Com ja li va dir el técnic competent en la comissió, hi ha menys enquestes enguany a causa del model

diferent que ha utilitzat Diputació, perqué era una enquesta molt mes extensa i requería menys enquestats.

Tal el seu company, publicaran totes les partides pressupostáries, i respecte al compromisos de la publicado

en la web, no están obligats a fer-ho, pero el compromís d'aquest Ajuntament és fer-ho amb un any

d'antelació. També és cert i cal tindre en compte que quan entre en vigor la Llei de Transparencia el dia 1 de

gener de 2016, agó deixará d'estar en la Carta de Servéis perqué, com será obligatori, deixará de ser un

compromís de l'Ajuntament.

L'alcalde manifesta que espera que el grup Popular done suport a la moció. Diu que una carta de servéis

arreplega els compromisos que assumeix una administrado amb la ciutadania. La Carta de Servéis de

Burjassot ha servit de referencia a l'Ajuntament d'Alfafar i vol felicitar els técnics municipals que l'hagen portat

avant perqué sense ells no haguera sigut possible.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per deu vots a favor (8 PSOE i 2 Bloc) i onze abstencions (10 PP i 1

EUPV), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

de la Comissió Informativa de Governació de 23 de desembre de 2014.
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10. GOVERNACIÓ. MOCIÓ DE (.'ALCALDÍA SOBRE EL COMPROMÍS DE COMPENSACIÓ EN UN
FUTUR ALS EMPLEATS DE L'AJUNTAMENT PER LES PÉRDUES OCASIONADES A CAUSA DE
LES RETALLADES SALARIALS DELS ANYS 2010-2014 (EXP. 000215/2014-01.02.02?

Vista la proposta del delegat de Tarea, transcrita tot seguit:

«Com a conseqüéncia de la crisi económica que está patint el nostre país, en els últims anys s'han adoptat

mesures de contenció de la despesa de personal en el conjunt de les administracions publiques.

En aquest context, els empleats públics de l'Ajuntament de Burjassot, tant funcionaris com personal laboral,

han patit des de l'any 2010 l'aplicació de diferents mesures imposades peí Govern d'Espanya que han

comportat una reducció deis seus drets. Junt amb la pérdua de dies d'assumptes propis, dies de vacances

per antiguitat, de compensado, els treballadors han vist reduídes les seues retribucions per la disminució de

la quantitat del salari base en les seues pagues extres, la supressió de la paga extraordinaria de desembre de

2012, la reducció en el complement específic i semblant, així com la no aplicado de l'augment del

complement específic de l'any 2011, que es va acordar en el Pie de data 8 de maig de 2008. Igualment, els

empleats públics han patit cada any la congelado salarial.

D'altra banda, molts treballadors de l'Ajuntament han assumit mes cárrega de treball i mes responsabilitat en

no cobrir-se les places que han quedat vacants per jubilacions o processos d'incapacitat permanents.

No obstant aixó, fins i tot haver vist reduídes les seues retribucions, a pesar d'haver perdut drets conquistáis

durant molts anys i fins i tot assumint mes cárrega de treball i responsabilitat de la que els correspon, els

treballadors de l'Ajuntament han demostrat i mantingut un alt nivell d'entrega i interés en la realització de les

seues funcions, cosa que redunda no sois en benefici de la mateixa administrado, sino el que és mes

important, en benefici de tots els veíns i veTnes de Burjassot.

L'Ajuntament de Burjassot i aquesta Alcaldía, conscients d'aquests fets, volen demostrar el seu suport i

gratitud a tots els treballadors municipals, que tant de sacrifici han patit aquests últims anys, amb la següent

proposta de

ACORD

Que el Pie de l'Ajuntament adquirisca un compromís de compensar en el futur els seus empleats, quan la

legislado ho permeta, per les pérdues ocasionades per les retallades salariáis deis anys 2010-2014 tal com

segueix:

Primer. Aplicar en la seua totalitat l'acord adoptat peí Pie de la corporació en data 8 de maig de 2008 (BOP

núm. 116, de data 16 de maig) en relació amb les modificacions deis complements específics anuals deis

llocs que s'indiquen en tal acord (quedava pendent d'aplicar l'augment anual de l'any 2011).

Segon. Efectuar una valorado deis diferents llocs de treball per a modificar el complement específic deis llocs

existents de funcionaris, a fi d'incrementar en la quantia equivalent ais 180.000 euros consignats en concepte

de productivitat abans de les retallades, mes 56.320 euros de Seguretat Social, seguint els criteris que

s'establiran en el seu moment per la corporació i la representació sindical.

Tercer. Efectuar les valoracions oportunes per a incrementar també el salari base del personal laboral en les

quanties que s'establisquen en el seu moment per ais distints empleats, segons les seues funcions i/o

categoría en equivalencia al personal de l'apartat anterior dins de la quantia indicada en el punt 2».

Obert el torn d'intervencions, es produeixen les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup está d'acord amb les tres mesures

proposades en la moció per a compensar les pérdues ais empleats de l'Ajuntament. No obstant axió, volen dir

que si en 2011 no es va aplicar l'increment del complement específic no ha sigut per les retallades que han

suposat les mesures del govern, en forma de Neis i normatives, ja que des de l'any 2008 i fins al 2014, el

capítol 1 de personal s'ha anat incrementant d'any en any.
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Sobre la segona mesura, insisteix en el mateix: si no s'ha pagat la productivitat no ha sigut per culpa de cap

mesura del govern central, es podia haver mantingut l'increment gradual del capítol 1 de personal.

Sobre la tercera mesura, cal dir que els salaris es fixen per mitjá de la llei de pressupostos, i conclou dient

que el seu grup está d'acord amb aquest compromfs, pero vol recalcar que no ha sigut per culpa de cap

mesura del govern central.

L'alcalde contesta a la portaveu del Partit Popular que si demá porta a aquest equip de govern un acord que

autoritze a pagar al personal d'aquest Ajuntament la productivitat, demá mateix n'autoritza el pagament.

Afirma que no pot dir el que no correspon perqué Delegació de Govern tombaria qualsevol acord que

comportara un increment salarial mínim. I grácies al Partit Popular, tots els ajuntaments teñen aquesta

prohibido expressa.

Diu que si hi ha hagut increments en el capítol 1 ha sigut perqué es podia, bé per algunes sentencies o per

l'assumpció que es va fer en el seu moment de les piscines. Explica que hi ha molts ajuntaments, incloent-ne

de governats peí Partit Popular, que ja están farts d'haver de passar per situacions complicades per a poder

atendré les contractacions de personal.

Diu que el que es busca és un compromís amb el personal d'aquest Ajuntament perqué aquest equip de

govern el manté des de fa temps i Cha traslladat en diverses ocasions a la Mesa General de Negociado. Els

empleats públics pateixen des de fa molts anys una gran pérdua de poder adquisitiu i han assumit de manera

molt dura la crisi, no sois sense increments salariáis sino amb reduccions salaríais, vacances, dies

d'assumptes propis i fins i tot no els han pagat la paga de Nadal. Per aixó, busca un reconeixement per a ells.

Acó és una declarado d'intencions, la voluntat está i la consignado estará en el pressupost, pero no es podrá

abonar fins que el govern no modifique la llei.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que és cert que els empleats d'aquest Ajuntament han patit

reduccions salaríais i no els han abonat la paga de Nadal que els van llevar, pero sí que hi ha hagut un

increment en el capítol de personal i aquest increment podia haver-se utilitzat per a pagar salaris,

gratificacions, complement específic o productivitat. Diu que en aquest Pie s'han sotmés a control decrets en

qué es donen gratificacions a personal de l'Ajuntament i que sápia Delegació de Govern no n'ha anul-lat cap.

És a dir, que vostés teñen autonomía per a decidir dins del capítol de personal el que es paga a cada persona
menys, per descomptat, les retribucions que marca la llei de pressupostos. Diu que no diguen al personal que

no poden pagar perqué Rajoy no els deixa, perqué aixó no és cert. El que diu Rajoy és que teñen un sostre

de despesa, unes limitacions i uns objectius d'estabilitat pressupostária i ells [equip de govern], dins del

capítol 1, decideixen com distribuir els diners. En la moció anomenen retallades i pérdues de drets, pero els

ha oblidat dir que la primera reducció salarial la va fer Zapatero.

L'alcalde contesta a la portaveu del Partit Popular que pareix no assabentar-se i no saber com de complicat

ha sigut fer una modificado de la RLT, perqué determinats llocs tingueren mes retribució per assumir majors

funcions. La convida a consultar els informes que hi ha sobre la taula al respecte de no poder incrementar la

productivitat al personal, excepte productivitats especifiques i concretes. En el capítol 1 sempre sobren

diners, pero no obstant aixó, no es poden utilitzar per a retribuir al personal. Que mes volguera aquest equip

de govern, per aixó li demana a la portaveu del Partit Popular que no confonga amb les seues paraules. Que

les gratificacions es paguen per servéis extraordinaris que s'ha de retribuir perqué en cas contrari caldria

donar vacances i no s'ho podrien permetre.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per vint vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc i 10 PP) ¡ una abstenció (1

EUPV), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

de la Comissió Informativa de Governació de 23 de desembre del 2014.
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11. GOVERNACIÓ. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR SOBRE L'ACCÉS A
EXPEDIENTS I LA SOL-LICITUD DE COPIES (EXP. 000217/2014-01.02.02)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:

«Ma Cristina Subiela Escriba, portaveu del grup municipal del Partit Popular en l'Ajuntament de Burjassot, en

nom i representado d'aquest, i a l'empara de l'article 97 del ROF (RD 2568/86), presenta, per al seu debat i,

si escau, la seua aprovació peí Pie de la corporació, la següent

MOCIÓ

El dret deis regidors a obtindre la informació necessária per a l'exercici de les funcions publiques que els son

atribuTdes com a representants triats en les urnes pels veíns és un dret fonamental en un estat democrátic,

independentment de la seua configurado legal. I mes, si és possible, quan es tracta de regidors en l'oposic'ió,

ais quals correspon la funció de control i fiscalització de la gestió municipal.

En el vessant legal, i quant al dret d'accés a la informació de membres de les corporacions locáis, l'article 14

del Reial Decret 2598/86, de 28 de novembre, peí qual s'aprova el Reglament d'Organització i Funcionament i

Régim Jurídic de les Entitats Locáis estableix:

Article 14

1. Tots els membres de les corporacions locáis teñen dret a obtindre de ¡'alcalde o president o de la

comissió de govern els antecedents, les dades o les informacions que obren en poder deis servéis de la

corporació i siguen necessarís per al desenvolupament de la seua funció.

2. La petició d'accés a les informacions s'entendrá concedida per silenci administratiu en el cas

que el president de la comissió no dicte una resolució o acord denegatori en el termini de cinc

dies, a comptardes de la data de sol-licitud.

3. En tot cas, la denegado de l'accés a la documentado s'ha de fer a través de resolució o acord

motivat.

Per la seua banda, l'article 15 del mateix text legal afig:

No obstant el que disposa el número 1 de l'article anterior, els servéis administratius locáis están

obligáis a facilitar la informado, sense necessitat que el membre de la corporació acredite estar

autoritzat, en els casos següents:

a) Quan es tráete de l'accés deis membres de la corporació que exerceixen delegacions o

responsabilitats de gestió a la informado propia d'aquestes.

b) Quan es tráete de l'accés de qualsevol membre de la corporació a la informado i documentado

corresponent ais assumptes que hagen de ser tractats pels órgans collegiats de qué

formen part, aixícom a les resolucions o acords adoptáis per qualsevol órgan col-legiat.

c) Quan es tráete de l'accés deis membres de la corporació a la informació o documentado de

l'entitat local que siguen de lliure accés per ais ciutadans.

I finalment, en relació amb aquesta qüestió, l'apartat 1 de l'article 16 estableix:

1. La consulta i l'examen concret deis expedients, deis llibres i de la documentado en general es

regirá per les diligencies següents:

a) La consulta general de qualsevol expedient o antecedents documentáis es podrá realitza bé en

l'arxiu general, o en la dependencia on es trobe; bé mitjangant l'entrega d'aquests o d'una copia al

membre de la corporació interessat perqué puga examinar-tos al despatx o a les sales reservades

ais membres de la corporació. El lliurament de copies s'ha de limitar ais casos esmentats

d'accés lliure deis regidors a la informació i ais casos en qué aixó siga expressament

autoritzat peí president de la comissió de govern.

El Tribunal Suprem, en jurisprudencia reiterada, declara aquest dret d'accés a la informació fonamental per

ais membres de les corporacions locáis, i d'aquests preceptes es dedueix l'obligació de l'alcalde o de la junta

de govern de permetre tal accés i facilitar-ne copia en els casos del lliure accés establit en l'article 15 del

ROF.
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A continuado, referim unes peticions d'informació i lliurament de copies per part del grup Popular a qué

represente, de les quals, a data de huí, no hem rebut contestado per part de l'equip de govern local, ni

en sentit estimatori ni desestimatori, per la qual cosa, segons el que estableix l'article 14.2 es consideren

concedidos per silencl administratiu, sense perjudici de les incardinables en l'article 15 de lliure accés, i de

les que ens assisteix el dret al lliurament de copies:

- El passat 23 de juny (escrit núm. de registre d'entrada 2014012244), el grup Popular sol-licitá a

l'alcalde la copia (en paper o format digital) d'una serie de factures a pagar per aquest

Ajuntament, detallades en aquell. Aquesta petició no ha sigut contestada, per tant es considera

concedida per silenci administratiu (art. 14.2).

- El passat 19 de setembre (escrit núm. de registre d'entrada 2014017703), el grup Popular

soMicitá a l'alcalde la c6pia (en paper o format digital) deis informes d'inconvenient referits en

l'exp. 00030/2014-07, sobre l'Aprovació del Compte General de l'Exercici 2013, sotmés a votació

en el Pie ordinari de setembre. Aquesta petició no ha sigut contestada i entra en els supósits de

l'article 15 sobre el lliure accés i el lliurament de copies.

- El passat 3 d'octubre (escrit núm. de registre d'entrada 2014018503), el grup Popular sol-licitá a
l'alcalde, informació/documentació relativa al conveni subscrit per l'Ajuntament amb Jóvenes

Unidos por el Desarrollo Medioambiental, SL, en els termes establits en la sol-licitud de l'escrit de

referencia. Aquesta petició no ha sigut contestada, de manera que es considera concedida per

silenci administratiu (art. 14.2).

- El passat 10 d'octubre (escrit núm. de registre d'entrada 2014018941), el grup Popular sol-licitá a

l'alcalde, les resolucions judicials adoptades en el procediment judicial conegut com l'Eixereta,

així com les diligencies de notificació a l'Ajuntament d'aquestes resolucions. Aquesta petició no ha
sigut contestada, de manera que es considera concedida per silenci administratiu (art. 14.2).

Aquesta actitud de l'equip de govern de no facilitar la informació i documentació requerida per l'oposició, a
mes de vulnerar la legalitat vigent, és molt reprovable en termes polítics, perqué atempta a principis tan
fonamentals en un estat democrátic com el pluralisme, la transparencia, i el dret a la informació deis

representants deis ciutadans triats pels ciutadans en les urnes.

Opacitat i falta d'informació que el grup Popular considera injustificable, així com que l'equip de govern ha de
procedir de forma immediata a esmenar aquesta situació, mitjangant l'entrega de la informació i les copies

referides en els escrits de referencia.

I així mateix, a deixar patent la seua voluntat que aquesta situació no es reproduTsca d'ara en avant, perqué
l'oposició, en aquest cas el grup popular, al qual represente, puga exercir la funció fiscalitzadora i de control

que li és propia amb normalitat.

Per tot aixó, i en nom del grup municipal del Partit Popular, al qual represente, sol-licite al Pie de la corporació

l'adopció deis següents
ACORDS

Primer. Instar a l'alcalde o, si escau, al regidor delegat que corresponga, que lliure, de manera immediata, al
grup Popular una copia de la documentació requerida en els escrits referenciats en la part expositiva de la
moció, en compliment de la legalitat vigent i per l'efectivitat deis principis fonamentals de transparencia, dret a

la informació i pluralisme polític.

Segon. Instar a l'alcalde perqué, d'ara en avant, vetle peí compliment efectiu de la legalitat vigent en relació
amb el dret d'accés a la informació i de lliurament de copies deis membres de la corporació, bé formen part de

l'equip de govern, bé de l'oposició».
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Obert el torn d'intervencions, es produeixen les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela explica breument el contingut de la seua moció i, entre altres coses,

manifesta que el seu grup va formular quatre peticions de documentació que, a data 17 de novembre, en qué

es presenta aquesta moció, no els havien contestat. Posteriorment, en la data de presentació de la moció, de

dues de les peticions, s'ha entregat copia de documentació i s'ha facilitat l'accés a una altra de les peticions;

pero a dia de hui queda pendent una quarta petició. Per aixó mantenen la moció i espera que li contesten a la

que falta i que Palcalde vetle perqué acó no torne a ocórrer.

Peí grup Socialista, Manuel Pérez manifesta que dubta molt que altres ajuntaments governats peí Partit

Popular donen a l'oposició la facilitat de poder consultar els expedient en els termes que ho fa aquest equip

de govern. L'accés ais expedients sempre s'ha facilitat peí conducte reglamentan. Quan els convoquen a

algún órgan en qué están representáis, sempre els teñen a la seua disposició des del moment de la mateixa

convocatoria, i també, quan han sol-licitat veure el registre d'entrada, els l'han facilitat en format pdf i l'han

pogut consultar a través de l'ordinador situat en la taula on consulten els expedients. Sempre els han facilitat

copia de documents concrets que han sol-licitat, encara que potser no amb la pressa que ells [PP] volgueren.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que sempre no és així, perqué encara están esperant que els

contesten a la quarta petició. No sois és el conveni, que ja li'l van facilitar, sino que és la cláusula cinquena

del conveni, que imposava dues obligacions a l'empresa que va instal-lar els contenidors de Jóvenes Unidos:

la d'instal-lar sis contenidors i la de destinar 6.000 euros anuals a projectes d'ajuda social que determinaría

l'Ajuntament.

Explica que el que sol-liciten és que els faciliten la documentació acreditativa segons la qual aquesta empresa

els ha complit; documentació d'on están aquests contenidors; de quin personal s'encarrega de la neteja, etc.; i

documentació que acredite a quines ajudes socials han sigut destinades aquests 6.000 euros anuals que, des

de l'any 2008, ascendirien a una quantitat de 48.000 euros. La transparencia i informado a l'oposició és

fonamental perqué la seua tasca son el control i la fiscalització de l'equip de govern, i esperen que els altres

grups polítics donen suport a la moció, perqué en cas contrari estarien donant suport a conductes impropies

d'un estat democrátic.

Peí grup Socialista, Olga Camps contesta a la portaveu del Partit Popular que no consta en cap negociat de

l'Ajuntament que hi haja escrits pendents de tramitar deis quals ells [PP] hagen sol-licitat una copia o la

revisió. Afirma que aquest equip de govern compleix el que el ROF diu: facilitar-los una copia o la consulta de

qualsevol expedient que sol-liciten. Així, prompte o tard, els faciliten tot el que sol-liciten, pero cal tindre en

compte que no pot haver-hi una persona exclusivament per a ells, per a fer-los fotocópies de tots els

expedients que demanen.

Li agradaría saber a quina sentencia del Tribunal Suprem al-leguen en la seua moció i que fonamenta la seua

postura de facilitar-li copia de tots els expedients perqué no li consta que n'hi haja cap.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votado la proposta, amb el resultat següent: deu vots en contra

(8 PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots a favor (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votado és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

i'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís ¡ 1 alcalde), deu vots a favor (10

PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda rebutjar la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

favorable de la Comissió Informativa de Governació de 23 de desembre de 2014.

12. GOVERNACIÓ. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR SOBRE LA PERSONACIÓ
D'AQUEST AJUNTAMENT COM A ACUSACIÓ PARTICULAR O POPULAR EN LES DILIGENCIES
CONTRA JOSÉ BLANCO CALVO (EXP. 000218/2014-01.02.02)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:
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«M8 Cristina Subiela Escriba, portaveu del grup municipal del Partit Popular en l'Ajuntament de Burjassot, en nom

i representado d'aquest, i a Tempara de l'artide 97 del ROF (RD.2568/86), presenta per al seu debat i, si escau,

la seua aprovació peí Pie de la corporació, la següent

MOCIÓ

El passat 20 d'octubre fou detingut i, posteriorment, posat a disposició judicial l'exregidor d'aquesta corporació, i

portaveu d'Esquerra Unida, José Blanco Calvo, imputat per diversos delictes, entre ells, coacció i assetjament

sexual.

Mitjangant el Decret de 21 d'octubre de 2014, l'alcalde, Rafael Garda, fent ús de les seues atribucions, va deixar

sense efecte les delegacions que li havia atorgat tant de Tarea de Servéis Municipals com en matéries d'Esports i

Protecció Civil.

Sense perjudici del respecte al seu dret constitucional de presumpció d'innocéncia, no es pot negar la gravetat de

les imputacions en virtut deis fets denunciats per qui, en el seu dia, va ser treballadora municipal, a la qual cosa

cal afegir la mes que possible relació d'aquests amb Texercici del seu carree públie de govern.

D'altra banda, consideren reprovable l'actitud de Tactual assessor del grup polític Esquerra Unida, José A. López

Camarillas, perqué, tot i tractar-se d'un treballador eventual de la corporació, en les seues declaracions ais

mitjans de comunicado en relació amb la detenció del Sr. Blanco i les seues imputacions, s'inferia un

posicionament impropi de la imparcialitat que havia de mantindre com a treballador municipal i en contradicció

amb la ferma postura d'aquesta corporació en el tractament d'aquest assumpte i les mesures adoptades després

de conéixer les actuacions judicials.

I tenint en compte que aquesta corporació sempre s'ha posicionat en la tolerancia zero cap a qualsevol actitud

de menyspreu, menyseabament de la dignitat i la llibertat sexual de la dona, per aixó el grup municipal del

Partit Popular de Burjassot proposa al Pie Tadopció deis següents

ACORDS

Primer. L'Ajuntament de Burjassot es personará com a acusado particular o popular, segons pertoque, en les

diligencies que se segueixen al Jutjat d'lnstrucció núm. 6 de Paterna contra José Blanco Calvo per la

denuncia referida en la part expositiva de la moció.

Segon. Instar a l'alcalde el cessament immediat de l'assessor del grup municipal d'Esquerra Unida, José A.

López Camarillas.

Tercer. Traslladar la moció al teixit associatiu del municipi i difondre-la en els mitjans de comunicado

municipal.»

Obert el torn d'intervencions, n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela llig íntegrament el text de la seua moció i en finalitzar reconeix el dret de

presumpció d'innocéncia de tota persona, pero per la gravetat deis possibles actes comesos i la relació de

Texregidor amb Tactivitat i el carree municipal, el seu grup s'ha vist obligat a presentar aquesta moció al Pie.

Quant a l'actitud de l'assessor, consideren impropia la postura de l'Ajuntament i consideren que escau el seu

cessament.

Peí grup Bloc-Compromís, Emili Altur manifesta que aquesta moció no pot tindre cap suport perqué pot

donar lloc a confusió i avanca situacions que encara no s'han produTt. Després, l'alcalde formulará una

esmena in voce.

En aquesta moció es parla deis delictes pels quals ha sigut imputat el Sr. Blanco i, fins al moment, Túnica

informado que hi ha al respecte és per la premsa. De manera que la portaveu del Partit Popular no pot saber

sobre quins delictes está defensant-se el Sr. Blanco al jutjat.
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Diu que en la moció no hi ha valoracions, només fets concloents i aixó només pot dir-ho el jutge. Presentar

una moció en qué es fan judicis de valor, quan el procediment encara és viu, quan encara no ha passat a la

fase de judici oral i quan el jutge está encara demanant diligencies pareix molt atrevit.

D'altra banda, els assessors treballen per a un grup polític i Túnica cosa que no els demanen a aquests

treballadors és imparcialitat, perqué se suposa que el seu treball és defensar els interessos del seu grup.

Finalitza dient que en aquests termes el seu grup no pot donar suport a la moció i que, per tant, votará en
contra.

Peí grup Socialista, José Ruiz felicita la nova regidora d'EU i li dona la benvinguda i anuncia que el seu grup

també votará en contra d'aquesta moció, i els motius son els mateixos que ha exposat el portaveu del Bloc.

No s'hi poden imputar delictes quan ni tan sois s'ha obert el judici oral, i mentrestant cal ser cauts i ponderats i

no prejutjar. Les declaracions de l'assessor d'EU van ser correctes en tot moment i va fer el que ell, fora del

seu treball i en la seua vida personal, va considerar oportú.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup no s'está inventant res i no vol perjudicar

ningú. Cap membre de l'equip de govern ni de l'oposició ha tingut accés oficial a aquest assumpte i tota la

informació s'ha basat en els mitjans de comunicado. Així no va dir l'equip de govern en roda de premsa, que

es basava en els mitjans de comunicado, i basant-se en aixó, va cessar el Sr. Blanco; basant-se només en

els fets que relataven els mitjans de comunicado, tractant de molt greus les presumptes imputacions a

l'exregidor. És un tema molt delicat i mes si es tracta d'un carree públie, perqué a la mínima, pels mitjans de
comunicació, ja el condemnen.

Peí grup Bloc-Compromfs, Emili Altur manifesta que efectivament cal ser molt cauts i per aixó l'alcalde li ha

proposat de retirar aquesta moció i fer-ne una conjunta llevant únicament aquella part que consideren que no

té res a veure, com és la referent a l'assessor i dir-li que l'Ajuntament es personara en el procediment; pero si

no hi ha en joc interessos municipals, l'Ajuntament no intervindrá i es retirará.

Pei grup Socialista, José Ruiz manifesta que, per continuar amb la línia expositiva del portaveu de

Compromís, no cal fer llenya de l'arbre caigut i aixó és el que pareix que vol fer el Partit Popular. L'assessor

d'EU no té res a veure amb el que li passa a l'exregidor. A mes, fora de l'horari laboral cada ú pot fer el que

considere oportú. Si no teñen ciar si hi ha perjudici per a l'Ajuntament, el seu grup [PSOE] es nega en rotund

a donar suport a la moció, encara sabent que manipularan els vots del Partit Socialista i de Compromís.

L'alcalde aclareix que no cessará l'assessor d'EU perqué entén que no hi ha cap motiu per a fer-ho. Que una

cosa és el que passa en la vida privada de cada u i una altra de ben diferent és si es veuen o no perjudicats

els interessos de l'Ajuntament. Diu que ací no es jutja ningú, perqué acó no és un tribunal, ni un jurat popular i

el Partit Popular no té arguments per a sol-licitar el cessament de l'assessor d'EU.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació la proposta, amb el resultat següent: deu vots en contra

(8 PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots a favor {10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votació és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots a favor (10

PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda rebutjar la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

favorable de la Comissió Informativa de Governació de 23 de desembre de 2014.

Nota del secretar!: L'aicalde, una vegada finalitzada la votació d'aquest assumpte, interromp la sessió

durant uns minuts, després de la qual continua el debat deis assumptes següents de l'ordre del dia.

13. PROMOCIÓ ECONÓMICA. MODIFICACIÓ DEL PLA DE CORRECCIONS DEL DESEQUILIBRI
FINANCER DE CEMEF, SLU (EXP. 000015/2014-05)

Vista la proposta del delegat de Tarea, transcrita tot seguit:
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«Vist l'escrit presentat peí Cemef, SLU, el 10 de desembre de 2014 (núm. reg. d'entrada 20140022745), peí

qual comunicava un acord del Consell d'Administració relatiu a la modificació del Pía de Correcció del

Desequilibri Financer del Cemef, SLU.

Vist l'informe d'lntervenció 283/2014, de 19 de desembre de 2014, relatiu a la modificació del Pía de Correcció

del Desequilibri Financer de l'entitat Cemef, SLU, d'acord amb el que estableix l'article 1.36 de la Llei 27/2013,

de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local, peí qual es modifica la

disposició addicional 9a de la Llei 7/1985, de Bases de Régim Local.

Per tot aixó proposa al Pie del la corporació municipal el següent

ACORD

Primer. Prendre en consideració les modificacions proposades al Pía de Correcció del Desequilibri Financer

de la societat Cemef, SLU, formulades peí Consell d'Administració de Cemef, SLU, el passat 9 de desembre

de 2014:

(públic i privat)

Vendes

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Vendes Dependencia

Vendes Copagament

Vendes Privat

Aportado de l'Ajuntament Burjassot

Previsto 2015

344.664,91 €

323.000,00 €

5.515,51 €

43.659,84 €

22.480,53 €

8.090,21 €

270.434,33 €

Previsto 2016

344.664,91 €

323.000,00 €

5.515,51 €

43.659,84 €

22.480,53 €

8.090,21 €

270.434,33 €

Piló 2015 Pii(públic i privat)

Vendes

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

22.000,00 €

13.500,00 €

286,88 €

Previsió 2016

22.000,00 €

13.500,00 €

286,88 €

Previsió 2015 Previsió 2016

Vendes 660.460,34 € 660.460,34 €

Personal directe i indirecte 644.785,36 € 644.785,36 €

Compres i despeses 16.919,28 € 16.919,28 €

Vendes privat 13.461,70 € 13.461,70 €

NetejalMCJB 95.286,24 € 95.286,24 €

Aportado Ajuntament Burjassot 551.712,40 € 551.712,40 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

197.402,14 €

170.009,64 €

10.890,31 €

Previsió 2016

197.402,14 €

170.009,64 €

10.890,31 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

258.528,20 €

232.691,44 €

810,43 €

Previsió 2016

258.528,20 €

232.691,44 €

810,43 €
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Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió2015

53.732,35 €

44.397,66 €

Previsto 2016

53.732,35 €

44.397,66 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Part proporcional coordinador i manteniment

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

126.000,00 €

15.000,00 €

56.000,00 €

17.000,00 €

Previsió 2016

126.000,00 €

15.000,00 €

56.000,00 €

17.000,00 €

Vendes al públic

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

214.544,51 €

200.000,00 €

314.000,00 €

99.000,00 €

Previsió 2016

214.544,51 €

200.000,00 €

314.000,00 €

99.000,00 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

193.577,18 €

95.000,00 €

47.648,50 €

Previsió 2016

193.577,18 €

95.000,00 €

47.648,50 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

10.000,00 €

3.000,00 €

6.000,00 €

Previsió 2016

10.000,00 €

3.000,00 €

6.000,00 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

26.000,00 €

10.000,00 €

12.000,00 €

Previsió 2016

26.000,00 €

10.000,00 €

12.000,00 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

68.499,90 €

58.700,62 €

Previsió 2016

68.499,90 €

58.700,62 €
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Vendes

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecta

Compres i despeses

Prevlsló 2015

38.749,75 €

14.000,00 €

27.344,55 €

25.375,73 €

Prevlsló 2016

38.749,75 €

14.000,00 €

27.344,55 €

25.375,73 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

56.702,07 €

54.777,79 €

200,00 €

Previsló 2016

56.702,07 €

54.777,79 €

200,00 €

Aportado Ajuntament Burjassot

Personal directe i indirecte

Compres i despeses

Previsió 2015

300.000,00 €

230.000,00 €

133.435,35 €

Ingressos totals

Subvenció

Personal directe i indirecte. Reserves

Compres i despeses

Previsió 2015

2.484.861,35 €

300.000,00 €

2.344.301,66 €

375.081,99 €

65.477,70 €

Previsió 2016

300.000,00 €

230.000,00 €

133.435,35 €

Previsió 2016

2.484.861,35 €

300.000,00 €

2.396.396,26 €

375.081,99 €

13.383,10 €

Segon. Aprovar el Pía de Correcció del Desequilibri Financer de l'entitat Cemef, SLU, d'acord amb el que

estableix l'article 1.36 de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de

I'Administrado Local, peí qual es modifica la disposició addicional 9a de la Llei 7/1985, de Bases de Régim

Local, amb les modificacions expressades, així com el pía d'actuació que conté.

Tercer. Comprometre's a la modificado de les comandes municipals, amb l'objecte d'ajustar-se al que

expressa el Pía de Correcció del Desequilibri Pinancer de l'entitat Cemef, SLU.

Quart. Comprometre's, amb l'aprovació d'aquest Pía, a la dotació en el Pressupost General de l'Exercici

2015, del finangament següent, que s'haurá d'executar en la seua integritat en aquest exercici:

APORTACIÓ AJUNTAMENT 2015

1. Servei d'Ajuda a Domicili (SAP)

3. Neteja d'edificis

4. Servéis integráis urbanisme (pintura i metall)

5. Disseny i gestió de programes de formado i ocupado

6. Ludoteca i consergeria 613

7. Piscinas d'estiu

8. Piscina coberta

9. Disseny i gestió de programes de Promoció Económica

10. Turisme

11. Mercat Municipal i venda no sedentaria

12. Personal de PAgéncia de Sostenibilitat

270.434,33 €

551.712,40 €

197.402,14 €

258.528,20 €

53.732,35 €

126.000,00 €

200.000,00 €

193.577,18 €

10.000,00 €

26.000,00 €

68.499,90 €

(1)

0)

(2)

(2)
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13. Aparcament públic

14. Oficina Pressupostária Local

15. Gestió general del centre i coordinació

14.000,00 €(2)

56.702,07 €(1)

300.000,00 €

(1) No prevista en el Pía de Correccié de 27-2-2014

(2) Prevista en PC de 27-2-2014 com «Altres ingressos municipals»

Cinqué. Comprometre's a dotar en els exercicis 2015 i 2016 les quantitats descrites per a cada servei, per a

garantir l'estabilitat financera i patrimonial de la societat, sempre que es mantinguen aquests servéis en la

societat instrumental, i en les dimensions establides en l'actualitat.

Obert el torn d'intervencions, n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup votará en contra perqué aquesta modificado

representa un increment de l'aportació municipal a l'empresa pública CEMEF de 376.000 euros. Diu que cal

partir de la base que, en l'exercici de 2013, l'empresa pública va tindre mes de 950.000 euros de pérdues i un

patrimoni net de 380.000. El 27 de febrer de 2013 va caldre fer un pía de correcció del desequilibri f¡nancer de

la mercantil per la seua complicada situado economicofinancera. No obstant aixó, el 9 de desembre es

planteja una modificado d'aquest pía que comporta un rescat i, per tant, un increment de l'aportació, amb la

qual el seu grup no está d'acord, perqué aixó significa l'aplicació d'una serie de mesures addicionals i perqué,

en general, no están d'acord amb la gestió de l'empresa pública.

Explica que una d'aquestes mesures és que l'empresa torna a assumir la gestió de les piscines publiques

municipals, gestió deficitaria des de fa molts anys i a la qual no se li ha posat remei. L'empresa pública no

está capacitada ni técnicament ni económicament per a la gestió de les piscina, i aixó no és per culpa de la

Delegació de Govern, que només va anul-lar el procés d'assumpció deis treballadors per l'Ajuntament.

També son encárrecs deficitaris des de fa temps la de neteja d'edificis i l'aparcament públic de Mestre Lope.

Quant a les comandes de turismo, mercats i venda no sedentaria, que en principi es deia que representaven

costzero, resulta que ara sí que cal aportar-hi diners.

Explica que el mes ¡mportant és que aquesta modificació s'ha d'incloure en el pressupost prorrogat o en el de

2015 i el seu grup entén que no pot tindre el vot condicionat sense tindre cap dada del pressupost. I entén

que el model de gestió és el que ha fallat, amb pérdues en 2013 de quasi un milió d'euros, i rescatant

l'empresa en mes d'una ocasió. Abans parlaven del cost que representava la taxa TAMER per poblé de

Burjassot, pero en aquest cas també és el poblé qui haurá de pagar aquesta mala gestió.

Peí grup Bloc-Compromís, Emili Altur manifesta que CEMEF va evolucionant i modificant totes les seues

activitats per a oferir un servei de qualitat al poblé de Burjassot. Quan es planteja una situació en concepte de

desequilibri financer, el govern de torn el que ha de fer és reequilibrar l'empresa pública perqué, en cas

contrari, demá 31 de desembre, estaria abocada al tancament per incórrer en una causa de dissolució i,

consequentment, tot el personal estaria en l'atur el dia 1 de gener. I almenys aquest equip de govern aixó no
ho va a consentir.

Explica que els plans de correcció son ferramentes que teñen sentit en un moment donat, pero posteriorment

han ocorregut coses i a CEMEF se li han anat donant nous servéis que, com bé ha dit la portaveu del Partit

Popular, per a 2014 eren de costzero, pero ara están debatent-ne la continuTtat per ais anys 2015 i 2016.

Aclareix que no els demana que condicionen el seu vot, pero el que s'acostuma fer, en aquests casos, per

part de l'oposició és abstindre's, perqué en cas contrari están propiciant el seu tancament. Diu que la causa

principal d'aquesta reformulació sí que té a veure amb les piscines, perqué la Delegació de Govern no va

donar temps suficient per a efectuar els processos de selecció per part de l'Ajuntament, que a mes té limitada

la capacitat de contractació per culpa d'una normativa estatal. Per tant, amb bon criteri, aquest equip de

govern va creure oportú traure una licitació, pero cap empresa s'hi va presentar. Van pensar que si no era via

CEMEF, el personal de les piscines havia d'anar a l'atur i aixó no ho havien de consentir, perqué volien

continuar donant aquest servei al poblé de Burjassot.
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Explica que, aprofitant que s'ha de fer aquest pía de correcció, es valora l'encárrec de l'Oficina Pressupostária

i deis servéis inclosos en el projecte RIU en les 613 Vivendes; s'eliminen línies de treball que s'havien

pressupostat i que s'ha demostrat que no valien, com son la formació i Burjatec; i s'assignen partides

genériques, que existien en l'anterior pía de correcció, a partides concretes com son turisme, mercat i mercat

ambulant.

Peí grup Popular, Cristina Subiela contesta al portaveu de Compromís que el que tots entenen és que les

pérdues de l'any 2013 eren de quasi un milió d'euros i aixó significa que una empresa va molt malament.

Diuen que cal salvar l'empresa, pero l'any 2012 ja van haver de fer un pía de reequilibri patrimonial per les

pérdues de 2011 i el seu grup hi va donar suport. L'Ajuntament va haver de condonar a CEMEF 779.000

euros que li havia anticipat per a pagar un deute que tenia amb la Seguretat Social, i aixó sí que els ¡mportava

ais treballadors. A mes, va haver de fer una aportado d'altres 120.000 euros per a compensar pérdues i no

incórrer en causa de dissolució, i per a aixó van haver de fer una ampliació i una reducció simultánia de

capital social.

Afirma que aquesta empresa va malament, no pretenen tancar-la, ni deixar ningú sense treball, el que cal fer

és canviar el model de gestió. Diu que aixó no sois preocupa el Partit Popular: la interventora, en el seu

informe, diu que en cas que s'aprove aquest pía de correccions es produiran una serie de conseqüéncia en el

conjunt de la hisenda municipal que afectaran l'estabilitat pressupostária i l'equilibri económic de l'Ajuntament.

S'hi generaran majors tensions de liquiditat que afectaran la regla de depesa i faran que s'incremente el

període mitjá de pagament a proveídors. Per aixó el seu grup veu mes que justificada la seua postura.

Peí grup Bloc-Compromís, Emili Altur manifesta que no valora la justificado del vot del Partit Popular,

perqué per a mantindre l'empresa pública s'han de fer els plans de correcció i d'ajustos que caiga. Diu que en

aquest cas, el que cal veure és el que hi ha darrere de CEMEF, el personal que treballa allí, els servéis que

es presten i que gaudeix tota la població. Diu que pot haver hi hagut desequilibris económics i partides mal

pressupostades, pero del que no hi ha dubte és que en cap moment s'han deixat de prestar els servéis

corresponents, cosa que no es pot dir de determinades empreses de la Generalitat.

Peí grup Socialista, José Ruiz manifesta que l'equip de govern va voler canviar aquest model de gestió i el

va presentar a concurs. Com que no s'hi presenta ningú van decidir que l'assumira l'Ajuntament, pero la

Delegado de Govern va dir que no podia ser. Per aixó, la gestió va tornar una altra vegada a CEMEF i per
aixó ara resulta que cal implementar partides. Per aixó, no entén com el Partit Popular posa acó en tela de juí,

llevat que el que estiga darrere de tot és que vulguen que tanquen la piscina. Pero aixó, per descomptat, no

ho faran i és mes: faran tot el que puguen per a mantindre l'empresa pública. A mes cal recordar que la

portaveu del Partit Popular fou en el seu dia presidenta del CEMEF.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votado la proposta, amb el resultat següent: deu vots a favor (8

PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com el resultat de la votado és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l, l'alcalde fa

ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10
PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda aprovar la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

favorable de la Comissió Informativa de Promoció Económica de 23 de desembre de 2014.

14. PROMOCIÓ ECONÓMICA. PROPOSTA SOBRE L'EXERCICI DE VALENCIA EN LES PROVES
D'ACCÉS A LLOCS DE TREBALL DE L'AJUNTAMENT (EXP. 000017/2014-05.60.01)

Vista la proposta del delegat de Tarea, transcrita tot seguit:

«Vist l'informe técnic emés per la técnica lingüística en data 2 de setembre de 2014, que porta per títol

"Informe técnic sobre l'exercici de valencia i la composició del tribunal en les proves selectives per a la

provisió de llocs de treball d'aquest Ajuntament", adjunt a aquesta proposta.

I vistos els següents
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ANTECEDENTS

1. En les proves per a proveir llocs de treball a l'Ajuntament de Burjassot, l'exercici que avalúa els

coneixements de valencia és obligatori pero no eliminatori.

2. Aquesta prova ha consistit habitualment a traduir del valencia al castellá o del castellá al valencia un
text sense l'ajuda del diccionari.

3. En dues ocasions en qué es requerí l'assisténcia de la técnica lingüística per a corregir l'exercici de

valencia ja s'havia seleccionat préviament el text que havien de traduir els aspirants sense cap mena de
consulta sobre la viabilitat del text.

4. En totes dues ocasions, el text estava escrit en valencia i calia traduir-lo al castellá, , exercici que no
garanteix posseir els coneixements lingüístics que es vol avaluar amb aquesta prova.

5. De manera reiterada la Sindicatura de Greuges de la Comunitat Valenciana s'ha dirigit a aquesta

corporació (ref. queixa núm. 1201101; ref. queixa núm. 061032 i ref. queixa núm. 1200636) per a

comminar-la a «fomentar l'ús, tant social com administratiu, del valencia».

A aquests fets, els son d'aplicació els fonaments jurídics següents.

FONAMENTS DE DRET

1. La Constitució espanyola de 1978 (CE 1978), l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana i la Llei

d'Ús i Ensenyament del Valencia conformen l'ordenament jurídic superior en el qual s'emmarca
legalment el procés social de normalització del valencia.

2. En l'article 3.2 del títol preliminar, la CE disposa que «les altres Ñengues espanyoles serán també

oficiáis a les respectives comunitats autónomes d'acord amb els seus estatuís». Tot seguit, (art. 3.3)

afegeix que «la riquesa de les distintes modalitats lingüístiques d'Espanya és un patrimoni cultural que

será objecte d'especial respecte i protecció».

3. L'article 148.1.a del text constitucional estableix que les comunitats autónomes podran assumir

competéncies en matéries com «El foment de la cultura, la investigado i, si escau, de l'ensenyament de

la llengua de la comunitat autónoma».

4. Finalment, l'article 20.3 (cap. drets i llibertats fonamentals) disposa que «La llei regulará el control

parlamentan deis mitjans de comunicado social i polítics significatius, tot respectant el pluralisme de la

societat i de les diverses Dengues d'Espanya».

5. L'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana (promulgat per Llei orgánica 5/1982, d'1 de juliol), fou

reformat el 2006, entre altres coses, per a definir el valencia com a llengua propia de la Comunitat

Valenciana, oficial juntament amb el castellá.

6. L'article sisé (Llei orgánica 1/2006, de 10 d'abril, de Reforma de la Llei orgánica 5/1982, d'1 de juliol,

d'Estatut d'Autonomia) diu exactament:

«1. La llengua propia de la Comunitat Valenciana és el valencia.

2. L'idioma valencia és l'oficial a la Comunitat Valenciana, igual que ho és el castellá, que és l'idioma

oficial de l'Estat. Tots teñen dret a conéixer- los i a usar-los i a rebre l'ensenyament del, i en, idioma

valencia.

3. La Generalitat garantirá l'ús normal i oficial de les dos dengues, i adoptará les mesures necessáries

per tal d'assegurar-ne el seu coneixement.

4. Ningú no podrá ser discriminat per rao de la seua llengua.

5. S'atorgará especial protecció i respecte a la recuperado del valencia.

6. La llei establirá els criteris d'aplicació de la llengua propia en I'Administrado i l'ensenyament.
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7. Es delimitaran per llei els territoris en els quals predomine l'ús d'una llengua o de l'altra, així com els

que puguen ser exceptuats de l'ensenyament i de l'ús de la llengua propia de la Comunitat Valenciana.

8. L1Academia Valenciana de la Llengua és la institució normativa de l'idioma valencia».

7. La Llei d'Ús i Ensenyament del Valencia (Llei 4/1983, de 23 de novembre, d'Ús i Ensenyament del
Valencia) fou aprovada per les Corts valencianes amb la finalitat d'«assolir, mitjancant la promoció del

valencia, l'equiparació efectiva amb el castellá i garantir l'ús normal i oficial d'ambdós idiomes en

condicions d'igualtat i desterrar qualsevol forma de discriminació lingüística.»

8. En l'article 7 el compromís de la Generalitat Valenciana en aquest sentit és ciar, per tal com disposa

que «El valencia, com a llengua propia de la Comunitat Valenciana, no és també de la Generalitat i de

la seua Administrado pública, de ¡'Administrado local i de les corporacions i institucions publiques

dependents d'aquelles».

9. Per tant, a fi de garantir el dret deis ciutadans a ser atesos per l'Administració i rebre'n resposta en la

llengua que sol-liciten, en els anieles 30.2 i 30.3 s'exigeix ais poders públics que «En les bases de les

convocatóries per a l'accés a carrees, ocupacions i funcions publiques, la Generalitat Valenciana i les

corporacions locáis, en l'ámbit de les seues respectives competéncies, valoraran el coneixement del

valencia per tal que puguen exercir-se les funcions publiques segons els principis d'ús del valencia

previstos en aquesta Llei». I afegeix que «Els poders públics valencians, a l'efecte de l'apartat anterior,

indicaran els llocs per ais quals és preceptiu el coneixement del valencia».

10. Finalment, en el títol V, article 35, la llei estableix, sobre la base de criteris histories, els termes

municipals de predomini lingüístic valencia, entre els quals s'inclou Burjassot.

11. Per aixó, l'article 1 del Reglament de Normalització del Valencia de Burjassot, aprovat peí Pie de
l'Ajuntament, explícita quin és el paper de l'Ajuntament en aquest procés de normalització lingüística en

establir que:

«1. El valencia és la llengua propia del municipi de Burjassot i, per tant, del seu ajuntament i deis

organismes que en depenen, de manera que les normes que conté aquest reglament son d'aplicació a

tots ells.

2. Tots els ciutadans teñen dret de conéixer i d'usar el valencia, oralment i per escrit, a les

dependéncies municipals i ningú no pot ser discriminat per rao de llengua.

3. L'Ajuntament de Burjassot anima la ciutadania a conéixer el valencia, estimar-lo i fer-lo servir en tots

els ámbits socials.

4. Els actes expressats en valencia produeixen plens efectes jurídics i no poden ser objecte de cap

tipus de dificultat, d'ajornament, de requeriment de traducció ni de cap altra exigencia».

12. Igualment, en l'article 8, també disposa que:

1. Amb la finalitat de garantir el compliment de la legislado en materia lingüística, d'aquest reglament i

del principi d'eficiéncia en l'actuació administrativa, el personal de l'Ajuntament de Burjassot ha de
posseir un nivell de coneixements de valencia adequat a les funcions que ha d'exercir-hi.

2. En especial, els servéis municipals que tinguen relació directa amb el públie han d'estar atesos per

funcionaris amb un coneixement del valencia suficient per a atendré amb normalitat les funcions

encomanades.

3. A fi de millorar la competencia oral i escrita del personal municipal, tant deis empleats com deis
carrees públics, PAjuntament de Burjassot ha de promoure-hi la realització de cursos de valencia,
sempre en 1'horari laboral. Així mateix, ha de garantir l'assisténcia deis empleats a cursos relacionats

amb el perfeccionament de la competencia lingüística, en condicions que no representen cap despesa

per ais assistents. Igualment, l'Ajuntament de Burjassot, mitjangant l'Oficina de Promoció i Us del
Valencia, ha de posar a l'abast del seu personal recursos de formació i d'assessorament en materia de

llengua perqué puga millorar la seua competencia lingüística en un termini curt de temps.
4. Així mateix, I'OPV, amb la coMaboració del Departament de Personal, ha d'elaborar l'oferta municipal
de formació lingüística a partir de la perfilado lingüística deis llocs de treball i adaptada ais programes

de la Junta Qualificadora de Coneixements de Valencia.
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5. Per últim, l'Ajuntament de Burjassot, a f¡ d'actuar com a veritable motor del procés de normalització

lingüística i en el seu paper de generador de models de comportament, animará els carrees municipals

a fer servir el valencia en les seues actuacions com a representants públics».

13. Per últim, dedica l'article 9 a les bases de les convocatóries, tot establint que:

1. De conformitat amb l'article 8 d'aquest reglament, l'Ajuntament de Burjassot ha d'elaborar el perfil

lingüístic deis llocs de treball de l'organització, amb un nivell de coneixements concordant amb el lloc de

treball a exercir.

2. Així mateix, en les bases de les convocatóries per a la provisió de llocs de treballs municipals,

l'Ajuntament de Burjassot ha de valorar, mitjancant la realització d'un exercici específic, el coneixement

de valencia deis aspirants a fi de garantir l'execució de les funcions publiques d'acord amb els principis

d'ús del valencia que preveu aquest reglament.

3. D'acord amb el parágraf anterior, en les proves d'accés a llocs de treball municipal, el tribunal pot
sol-licitar l'assessorament del personal técnic de l'Oficina de Promoció del Valencia en les tasques

d'elaboració i de correcció de l'exercici corresponent a la valoració deis coneixements de valencia, així

com en la redacció de l'informe corresponent sobre els criteris de correcció i valoració.

Vista la diligencia de data 29 de desembre de 2014, emesa per la secretaria de la Mesa General de

Negociado, en qué consta que en les dates 31 d'octubre i 6 de novembre de 2014 es va tractar esta proposta.

Per aixó, i amb la finalitat de rescabalar el valencia de l'estat de prostració en qué es troba i d'equiparar-lo

efectivament amb el castellá, amb el qual comparteix oficialitat a la Comunitat Valenciana, la regidora que

subscriu eleva a la Comissió de Promoció Económica les següents propostes

ACORD

Primera. L'increment, en un, deis membres deis tribunals en les convocatóries publiques de l'Ajuntament de

Burjassot, que passarien deis quatre actuáis a cinc.

Segona. La designado d'un técnic lingüístic (A1 o A2, d'acord amb la titulació exigida ais aspirants)

pertanyent a qualsevol de les administracions publiques següents: administrado local (ajuntaments i

diputacions), administrado autonómica i universitats, com a membre del tribunal susdit.

Tercera. La realització d'un sorteig entre els técnics lingüístics municipals en el cas que n'hi haguera mes

d'un, a fi de garantir la rotació i la pluralitat en els tribunals públics.

Quarta. La participado d'aquest técnic en totes les proves selectives de d'oferta pública de l'Ajuntament de

Burjassot, en qualsevol deis seus vessants:

Per a cobrir vacants de la plantilla de funcionaris, tant en propietat com interinament.

Per a cobrir vacants del personal laboral.

• Per a cobrir llocs de treball peí procediment de promoció interna, peí torn lliure, mitjangant oposició,

concurs-oposició, concurs de mérits, etc.

Cinquena. La participado d'aquest técnic en la Comissió Avaluadora d'aquest Ajuntament en el programa

provincial «la Dipu et beca».

Sisena. La incorporació del resultat de l'exercici de valencia a la suma deis altres resultats i la divisió entre

tots els resultats per a obtindre la nota final, sempre tenint en compte que el carácter no eliminatori d'aquest

exercici permet l'aspirant continuar el procés selectiu independentment de la nota.

Setena. La incorporació deis coneixements de valencia en tots els concursos de mérits, amb una baremació

concordant amb els nivells de coneixements reconeguts per la JQCV i fins al máxim que acorde el tribunal

respectiu.

Huitena. La incorporació del coneixement de valencia com a mérit tant en qualsevol concurs-oposició com en

la concessió de beques per a practiques formatives sempre que el títol aportat siga superior a l'assignat en el

perfil lingüístic del lloc de treball.
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Novena. La realització d'un exercici de valencia oral en les proves d'accés ais llocs de treball ais quals

corresponga un coneixement oral de valencia atenent les característiques própies de les tasques a realitzar,

d'acord amb la titulado académica exigida per a accedir-hi i peí grup dins l'escala funcionarial.

Desena. Traslladar aquests acords al Negociat de Personal, a fi que els faca efectius en la próxima

convocatoria de proves selectives o de beques formatives».

Obert el torn d'intervencions, n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup no está d'acord amb aquesta proposta perqué

pensa que la llei no l'exigeix. Per a l'accés a la fundó pública, la Mengua no ha de ser un obstacle. Sha de

fomentar l'ús del valendá, que és molt important, i que el personal d'aquest Ajuntament la conega com a

llengua cooficial. S'ha de tindre en compte que en la Mesa General de Negociació aquesta proposta només

va obtindre el suport d'un sindicat, i aixó és significatiu. Está bé que, en tot cas, el personal técnic assessore

el tribunal, pero no que forme part d'aquest, perqué és el tribunal el que al final valorará l'aspirant.

Peí grup Bloc-Compromís, Duna Arias vol fer-li comprendre a la portaveu del Partit Popular el que vol dir
aquesta moció, perqué pareix no haver-la entes. L'Estatut d'Autonomia, la Constitució espanyola i la Llei d'Ús
i Ensenyament del Valencia emmarquen legalment el procés social de normalització del valencia i,

concretament aquesta última, estableix l'exigéncia ais poders públics perqué en les bases de les

convocatóries es valore el coneixement del valencia.

Fins al moment, a Burjassot, no ha format part de cap tribunal i per aixó en aquesta proposta es demana que

s'augmente en un membre el tribunal. Aquest nou membre será técnic lingüístic, triat per sorteig entre els

capacitats d'aquest Ajuntament i de la resta de les institucions.

El que s'acaba d'exposar no és el mateix que ha dit la portaveu del Partit Popular. Aquesta proposta es va

presentar en la Mesa General de Negociació i es va demanar ais sindicats que feren les seues aportacions.

En una segona mesa de negociació es van debatre les propostes i es van incorporar totes, menys una d'UGT.
Finalment, es va elevar al Pie aquesta proposta, per a acabar amb la injusticia que al personal d'aquest

Ajuntament no se li reconega com a mérit el fet d'haver estudiat valencia.

El que es pretén és que tot el que s'está aplicant en altres institucions, i fins i tot aquest Ajuntament en les

proves de la Policía Local, s'aplique a la resta de personal de l'Ajuntament. Finalment, vol dir que no es coarta

ningú la possibilitat d'accedir a un lloc de treball, Túnica cosa és que a la persona que haja fet un esforc per

aprendre valencia, se li valore, igual que es pot valorar un máster o qualsevol altra titulado, perqué en cas

contrari sí que seria cometre una injusticia.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que pareix que aquesta nit no s'assabenta de res i que potser

és perqué no és catalanoparlant. El seu grup ho té dar i votará en contra de la proposta.

Peí grup Bloc-Compromís, Lluna Arias manifesta que és la primera vegada en aquest Pie que la portaveu

del Partit Popular ha dit just el que havia de dir, ni mes ni menys, i al respecte li vol dir que té el títol de grau

superior de la Junta Qualificadora de Coneixements del Valencia que depén de la Conselleria d'Educació.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votado la proposta, amb el resultat següent: deu vots a favor (8

PSOE, 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votado és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10
PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda aprovar la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

favorable de la Comissió Informativa de Promoció Económica de 23 de desembre de 2014.
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15. PROMOCIÓN ECONÓMICA. MOCIÓ DE COMPROMÍS «PACTE D'ALCALDES SOBRE LA LLUITA
CONTRA EL CANVI CLIMÁTIC» (EXP. 000032/2014-05.60.01)

Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:

«Emili Altur Mena, portaveu del grup Bloc-Coalició Compromís, a l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara del

que disposa l'article 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les Entitats Locáis,

d'acord amb l'article 97.3 de l'esmentat text reglamentan, presenta al Pie, per al seu debat i la seua aprovació,

si escau, la següent

MOCIÓ

La Comissió Europea ha posat en marxa el que ha denominat Pacte d'Alcaldes, una de les iniciatives mes

ambicioses com a mecanisme de participado de la ciutadania i els municipis europeus en la lluita contra el

canvi climátic. El pacte te el seu origen en un procés no formal de consultes amb moltes ciutats europees i en

el paquet de Clima i Energía de la Unió Europea aprovat en 2007.

El Pacte consisteix en el compromís de les ciutats i pobles europeus que s'hi adhereixen d'aconseguir els

objectius comunitaris de reducció de les emissions de CO2 mitjangant actuacions en eficiencia energética i us

de les fonts d'energia renovables.

El desafiament de la crisi climática només es pot abordar amb un plantejament global, integrat, a llarg termini

i, sobretot, basat en la participado de la ciutadania i els municipis. És per aixó que s'ha considerat que les
ciutats, han de liderar l'aplicació de polítiques energétiques sostenibles i cal recolzar els seus esforgos donat

que el 80 % del consum energétic i les emissions de CO2 está associat amb l'activitat urbana.

El Pacte deis Alcaldes és un instrument que desenvolupat davall el paraigua de la Unió Europea garanteix

l'assessorament técnic i la possibilitat d'acollir-se al finangament deis fons europeus representant una

excel-lent oportunitat i l'estímul per a la consolidació d'un ¡mportant jaciment d'ocupació de carácter local.

L'Ajuntament de Burjassot té la voluntat d'avangar cap a l'establiment de polítiques eficaces per a reduir les

conseqüéncies que ocasiona l'escalfament global mitjangant l'adopció de programes d'eficiéncia energética

en ámbits com el transport urbá, l'edificació i la promoció de fonts d'energies renovables en les árees

urbanes. Concretament, fa seves les propostes de la UE (marg 2007) que es compromet a reduir les seves

emissions de CO2 al menys en un 20% fins l'any 2020, incrementant en un 20% l'eficiéncia energética i

aconseguint que un 20% del subministrament energétic procedisca de fonts renovables.

L'Ajuntament de Burjassot, compta amb un important antecedent decisori. En el Pie ordinari de 27 de marg de

2007 la moció titulada «Burjassot Lliure de CO2» fou aprovada per unanimitat, cosa que reforga la

conveniencia d'incorporar-se com a signatari del Pacte deis Alcaldes i les Alcaldesses com a instrument per

acomplir també el manament del Pie.

Per tot aixó, proposa al Pie municipal els següents

ACORDS

Primer. L'Ajuntament de Burjassot fa seus els objectius de la Unió Europea per l'any 2020 i adopta el

compromís de reduir les emissions de CO2 en el seu territori en mes del 20 per cent per a 2020 mitjangant la

creació de plans d'acció fonamentats en l'eficiéncia energética i les fonts d'energies renovables.

Segon. L'Ajuntament de Burjassot es compromet a elaborar un Inventan d'Emissions de Referencia i un Pía

d'Acció d'Energia Sostenible en un termini máxim d'un any des de la data d'Adhesió al Pacte. L'abast del

document respondrá a les directrius que s'establisquen per part de la Comissió de Transport i Energia de la

Unió Europea i inclourá una estimado de les emissions i una proposta de les accions a seguir per aconseguir
els objectius plantejats.
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Tercer. L'Ajuntament de Burjassot es compromet també a elaborar un informe bianual per 1'avaluació, control

i verificado deis objectius, a organitzar el Dia de l'Energia, a informar de les fites obtingudes en acompliment

de Pía d'Acció i a participar (en els termes que considere oportú) en la Conferencia d'Alcaldes per l'Energia

sostenible a Europa.

Quart. Comunicar aquests acords a la Direcció General d'Energia de la Unió Europea via l'Oficina del Pacte

d'Alcaldes i Alcaldesses.

Cinqué. Traslladar aquest acord a la Conselleria d'lnfraestructures, Territori i Medi Ambient, a tots els

portaveus deis Grups Parlamentaris amb representado a les Corts Valencianes, i a tot el teixit associatiu de

Burjassot».

Obert el torn d'intervencions, n'hi ha les següents:

Peí grup Bloc-Compromís, Lluna Arlas explica breument el contingut de la seua moció: Burjassot és

conscient del canvi climátic i per aixó, des de fa temps, s'apliquen mesures contra aquest canvi. L'any 2007

es va aprovar la moció «Burjassot lliure de CO2», que contenia determinades mesures per a fer-ho. Com a

regidora de medi ambient sol-licita el vot favorable de tots els grups per a poder continuar millorant les

condicions de vida de tota la ciutadania de Burjassot.

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta, sobre les mesures que diu la regidora de Compromís que

están aplicant-se des de l'any 2007 per a reduir el CO2 a Burjassot, que se sápia no están duent-se a terme,

pero tot i aixó el seu grup donará suport a la moció.

Peí grup Bloc-Compromís, Lluna Arias manifesta que no pot confirmar que totes les mesures proposades

estiguen fetes. L'ordenanga és de l'any 2007, és de l'Area d'Urbanisme i que no s'hagen complit totes les
mesures no impedeix que es puga aprovar aquesta moció.

Finalitzat el torn d'intervencions, el Pie, per vint vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc i 10 PP) i una abstenció (1
EUPV), acorda aprovar, en els termes exactes, la proposta anteriorment transcrita, que ha rebut el dictamen

de la Comissió Informativa de Promoció Económica de 23 de desembre de 2014.

Una vegada conclós Pexamen deis assumptes inclosos en l'ordre del dia de la convocatoria, i abans de
passar al torn de precs i preguntes, i'alcalde assenyala que hi ha dos punts mes per despatx extraordinari.

D'acord amb el que disposa rarticle 91.4 del ROFRJ passen a votar-ne la consideració de la urgencia i a

tractar-los en el següent ordre.

16. DESPATX EXTRAORDINARI

E-1. PROMOCIÓ ECONÓMICA. CANVI DE DENOMINACIÓ DE L'ENCÁRREC DE GESTIÓ A L'EMPRESA
PÚBLICA CEMEF, SLU, EN EL «PROGRAMA D'INTERVENCIÓ SOCIAL DEL PROJECTE RIU» PER
LA DE «PROGRAMA D'ALFABETITZACIÓ INFORMÁTICA I TECNOLÓGICA»

Havent donat compte de la moció, escau, en primer lloc, debatre'n la inclusió per urgencia en l'ordre del dia.

Per aixó, s'obri un torn d'intervencions, i n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup no troba justificada la urgencia d'aquest

assumpte per a incloure'l en l'ordre del dia per despatx extraordinari.

Peí grup Bloc-Compromís, Emili Altur manifesta que el seu grup votará a favor, perqué en cas contrari el
dia 1 de gener caldrá acomiadar el personal d'aquest encárrec. Per aixó, aquest assumpte s'ha de debatre i

aprovar en aquesta sessió.

L'alcalde manifesta que la urgencia está mes que justificada.
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Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació l'aprovació de la urgencia, amb el resultat el següent:

deu vots a favor (8 PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votació és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10

PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda aprovar la inclusió, per urgencia, en l'ordre del dia d'aquesta proposta

que, passen a tractar tot seguit:

«Vista la proposta del delegat de l'área, transcrita tot seguit:

"Vist l'acord de Pie de data 25 d'octubre de 2011 peí qual s'encarrega a l'empresa municipal CEMEF, SLU, la

gestió de la prestació del servei «Programa d'lntervenció Social del Projecte RIU 613 Vivendes» fins al 31 de

juliolde2012.

Vistos els acords de la Junta de Govern Local, de dates 2 de juliol de 2012,4 de febrer de 2013 i 29 d'abril de

2013, pels quals s'amplia la durada de l'encárrec fins al 31 de desembre de 2013.

Vist l'acord adoptat per la Junta de Govern Local, de data 23 de desembre de 2013, peí qual s'amplia la

durada de l'encárrec efectuat a l'empresa municipal CEMEF, SLU, per a la gestió de la prestació del servei

«Programa d'lntervenció Social del Projecte RIU 613 Vivendes», amb una durada fins al 31 de desembre de

2014, i el servei «Prestació del Servei Técnic Informátic».

Vista l'informe técnic, relatiu a l'ampliació de l'encárrec de gestió a Cemef, SLU, del «Programa

d'Alfabetització Informática i Tecnológica» del Centre Socioeducatiu Díaz Pintado de Burjassot, de data 17 de

desembre de 2014.

Vista la proposta presentada peí regidor delegat de l'Área de Promoció Económica, de data 22 de desembre
de 2014.

Vist l'informe emés per la Intervenció Municipal, núm. 290/2014, de data 30 de desembre de 2014.

Vist l'informe emés per la Secretaria, núm. 61/2014, de data 31 de desembre de 2014.

Ates el que disposa l'article 21.1 k) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Régim Local.

Per tot aixó, eleva al Pie la següent proposta de

ACORD

Únic. Aprovar la modificado de denominado de l'encárrec de gestió de la prestació del servei «Programa
d'lntervenció Social del Projecte RIU 613 Vivendes» peí de «Programa d'Alfabetització Informática i

Tecnológica».

Obert el torn d'intervencions sobre el fons de l'assumpte, n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup no pot votar ni debatre res que ni tan sois han

vist i que desconeixen absolutament. Agó no és democrátic.

El secretari, a petició de l'alcalde, dona una breu explicado del que es pretén aprovar amb aquesta moció i

que no és una altra cosa que el canvi de denominació d'un encárrec de gestió a l'empresa pública CEMEF,

SLU, que abans es denominava «Programa d'lntervenció Social del Projecte RIU 613 Vivendes» i ara,

després del temps transcorregut i de les circumstáncies, es proposa denominar «Programa d'Alfabetització

Informática i Tecnológica». Es manté l'import económic de l'encárrec i s'adequa al que la poblado sol-licita en
aquests moments.
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Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que agraeix l'explicació del secretan, pero que, aixó no

obstant, el seu grup reitera la seua opinió i la seua postura.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació la proposta, amb el resultant següent: deu vots a favor (8

PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votació ha sigut d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10

PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda aprovar la proposta anteriorment transcrita en els termes exactes.

E-2. MOCIÓ IN VOCE DE L'ALCALDE PER A EXERCIR L'ACCIÓ PARTICULAR CONTRA L'EXREGIDOR
D'AQUEST AJUNTAMENT JOSÉ BLANCO CALVO

Peí grup Socialista, José Ruiz dona compte al Pie del contingut de la moció in voce en els termes següents:

L'Ajuntament de Burjassot es personará en el procediment penal que se segueix en els Jutjats de Primera

Instancia i Instrucció de Paterna, en el cas que es dedútsca algún perjudici económic per ais interessos

municipals de les diligencies practicades.

Havent donat compte de la moció, en primer lloc, cal debatre la seua inclusió per urgencia en l'ordre del dia.

Per aixó, s'obri un torn d'intervencions, i n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup no en troba justificada la urgencia.

Peí grup Socialista, José Ruiz diu que li agradaría saber si es poden presentar-hi mocions in voce.

El secretari, a petició de l'alcalde, informa que la regla general és que la documentado administrativa conste

per escrit. Pero no obstant aixó, el ROF permet que les mocions es puguen presentar per escrit o oralment.

En aquest cas, ha quedat perfectament definit el contingut de la moció i així s'arreplegará en l'acta.

Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació i'aprovació de la urgencia, amb el resultat següent: deu

vots a favor (8 PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votació és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10

PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda aprovar la inclusió, per urgencia, de la proposta en l'ordre del dia, que

passen a tractar a continuado.

Vista la proposta de l'alcalde, presentada in voce, transcrita tot seguit:

L'Ajuntament de Burjassot es personará en el procediment penal que se segueix en els Jutjats de Primera

Instancia i Instrucció de Paterna, en el cas que es dedufsca algún perjudici econdmic per ais interessos

municipals de les diligencies practicades.

Obert el torn d'intervencions sobre el fons de l'assumpte, n'hi ha les següents:

Peí grup Popular, Cristina Subiela manifesta que el seu grup no entrará a debatre el contingut d'aquesta

moció i no entén per qué no es pot tractar de la mateixa manera que totes les altres, és a dir, portant-la a

comissió informativa. Quan el Partit Popular va presentar la seua moció el 17 de novembre, l'equip de govern

va tardar mes i mig a traslladar-la al Pie i ara, aquesta moció, que és d'un contingut semblant, s'ha de tractar

per urgencia.
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Finalitzat el torn d'intervencions, se sotmet a votació la proposta, amb el resultant el següent: deu vots a favor

(8 PSOE i 2 Bloc-Compromís), deu vots en contra (10 PP) i una abstenció (1 EUPV).

Com que el resultat de la votació és d'empat, la repeteixen, pero hi persisteix l'empat. Per a resoldre'l,

l'alcalde fa ús del seu vot de qualitat (article 100.2 del ROF).

I després d'aixó, el Pie, per onze vots a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís i 1 alcalde), deu vots en contra (10

PP) i una abstenció (1 EUPV), acorda aprovar la proposta anteriorment transcrita, en els termes exactes.

17. PRECS I PREGUNTES

Respostes a alguns precs i preguntes formulats en plens anteriors:

Peí grup Socialista, José Ruiz respon a la portaveu del Partit Popular sobre la pregunta plantejada fa dos

mesos peí seu grup, a la qual també s'ha fet referencia, reiterant que no s'havia contestat, durant la celebrado

d'aquest Pie.

Es tracta d'un conveni amb l'empresa Jóvenes Unidos: és un expedient que pertany a la Regidoría de Servéis

Municipals. Tot el món sap com estava la situado i com está ara. S'ha recopilat la informado que hi ha fins

ara i és la que llegirá tot seguit:

INFORME TÉCNIC

CONVENI DE L'AJUNTAMENT AMB L'EMPRESA JÓVENES UNIDOS POR EL DESARROLLO
MEDIOAMBIENTA, SL, PER A LA INSTAL LACIO I L'EXPLOTACIÓ DE CONTENIDORS DE
RECOLLIDA DEROBA SOBRE APORTACIONS ANUALS REALITZADES

El técnic que subscríu, a instancia del regidor delegat d'Urbanisme, emet el següent informe sobre

l'assumpte de referencia.

INFORME

Requerida l'empresa enunciada, titular del conveni de referencia, per a la justificado anual de les

aportacions realitzades, aquesta presenta un dossier adjunt on especifica anualment, fins a l'any 2014

indos, les quantitats següents:

Quilos de roba arreplegats per anualitat (alliberats aquests deis contenidors de fem orgánic, on es

va informar de la despesa que suposava aproximadament: 100 € cada 1.000 kg)

Quilos de roba donats fins a l'any 2014 indos, a ONG i associacions.

Ajudes de donacions económiques realitzades fins a l'any 2014 indos, efectuades diredament en

recompensa d'euros, segons la relació que s'adjunta.

De la qual cosa s'informa i es trasllada ais efectes oportuns.

L'arquitecte técnic municipal

José Ramón Vidal Alamar

Burjassot, 29 de desembre de 2014

A continuado, el regidor transcriu l'informe presentat per l'empresa Jóvenes Unidos:

AJUDES DE DONACIÓ ECONÓMICA

2006

01/12/2006 Parroquia de Sant Valentí Ajudes per a desafavorits 1.500,00 €

01/12/2006 Parroquia de Sant Casimir Ajudes per a desafavorits 2.800,00 €

01/12/2006 Parroquia de Ntra. Sra. de la Vinya Ajudes per a desafavorits 3.300,00 €

PLE núm. 2014000024 de data 30 de desembre de 2014 Página 38



AJUNTAMENT DE BURJASSOT

ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO Ns 2014000024 CELEBRADA EL DÍA
30 DE DICIEMBRE DE 2014

ASISTENTES

Alcalde-presidente:

Rafael García García

Concejales:

Olga Camps Contreras

Susana Marco Alarcón

José Ruiz Cervera

Sonia Blasco González

Manuel Mondragón Jiménez

Manuel Pérez Menero

Adela Pérez García

Emili Altur i Mena

Lluna Arias i Cortina

Alicia Moreno Martínez

Ms Cristina Subiela Escriba

Sonia Casaus Lara

Antonio J. Mir Ballester

Julián Carrillo Berruga

Vicente Valero Hernández

Ma José Bartual Martínez

Maximiano Fernández Jiménez

Salomé Andrés Cátala

Cristina Tribaldos Perales

José M. Molins Peñalver

Secretario:

José R. Arrebola Sanz

Interventora:

Ma Dolores Miralles Ricos

Comienzo: 20.06 h Finalización: 00.00 h Lugar: Salón de Pleno

DESARROLLO DE LA SESIÓN

En la ciudad de Burjassot en la fecha y a la hora indicada, se reúnen en el Salón de Pleno de este
Ayuntamiento los concejales antes mencionados, bajo la presidencia del alcalde-presidente del Ayuntamiento,
para celebrar la sesión ordinaria del Pleno, en primera convocatoria. Actúa como secretario el que lo es de

la corporación.

Comprobada la asistencia de miembros suficientes para constituirse válidamente el Pleno, el alcalde declara
abierta la sesión y entra seguidamente a tratar los asuntos que componen el orden del día.
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ASUNTOS TRATADOS

1. SECRETARÍA. TOMA DE POSESIÓN DE ALICIA MORENO MARTÍNEZ COMO CONCEJALA POR EL
GRUPO ESQUERRA UNIDA DEL PAÍS VALENCIA DE ESTE AYUNTAMIENTO (EXPTE. 000194/2014-
00)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«El Pleno del Ayuntamiento, en la sesión celebrada el día 25 de noviembre de 2014, tomó conocimiento de la

renuncia al cargo de concejal, por motivos personales, de Rafael Palomares Gómez, perteneciente al partido

político de Esquerra Unida del País Valencia.

En fecha 12-12-2014 ha tenido entrada en el registro del Ayuntamiento un escrito de la Junta Electoral

Central al que adjunta la credencial de la concejala electa por Esquerra Unida del País Valencia Alicia Moreno

Martínez, a quien corresponde cubrir la vacante atendiendo a su orden de colocación en las listas electorales

presentadas en las elecciones locales de 22 de mayo de 2011.

Visto el informe de Secretaría ng 60/2014, de 22 de diciembre, según el cual Alicia Moreno Martínez ha

acreditado el cumplimiento a lo establecido en el artículo 75.7 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de

las Bases de Régimen Local, en relación con el artículo 30.2 del Reglamento de Organización,

Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, de 28 de noviembre de 1986, al haber

presentado:

• La declaración sobre causas de posible incompatibilidad y sobre cualquier actividad que le

proporcione o pueda proporcionar ingresos económicos.

• La declaración de bienes patrimoniales y de la participación en sociedades de todo tipo, con

información de las sociedades por ellas participadas.

De conformidad con lo establecido en el artículo 108.8 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de junio, del

Régimen Electoral General, que establece que en el momento de tomar posesión de concejal y para adquirir

la plena condición de su cargo deberá jurar o prometer acatamiento a la Constitución.

Con esta finalidad, Alicia Moreno Martínez deberá tomar posesión del cargo de concejal ante el Pleno del

Ayuntamiento de Burjassot, haciendo uso para ello de la fórmula establecida en el Real Decreto 707/1979, de

5 de abril, y en el acuerdo adoptado por el Pleno del Ayuntamiento de Burjassot en sesión de 24 de

septiembre de 2013, que la interesada lee en los siguientes términos:

Prometo, por mi conciencia y honor, cumplir fielmente las obligaciones del cargo de concejal del

Ayuntamiento de Burjassot con lealtad al Rey, por imperativo legal, y guardar y hacer guardar la

Constitución como norma fundamental del Estado, y también guardar y hacer guardar el Estatuto de

Autonomía.

Abierto el turno de intervenciones, se producen la siguientes:

El alcalde da la bienvenida y la enhorabuena a la nueva concejala en esta etapa que será corta, ya que en el

mes de mayo del año que viene se celebrarán las nuevas elecciones locales; no obstante, le desea que este

periodo de tiempo sea fructífero.

Alicia Moreno (EUPV) agradece a todos los vecinos de Burjassot que han querido acompañarla en este

momento tan importante para ella y a todas las fuerzas políticas que tan bien la han acogido.

Finaliza su intervención disculpándose por no poder participar en las votaciones debido a que acaba de

recoger el acta de concejala, de tomar posesión del cargo y no ha tenido acceso a los expedientes que se
van a tratar en esta sesión, por ello, se abstendrá en todas las votaciones.
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2. LECTURA Y APROBACIÓN, EN SU CASO, DEL BORRADOR DEL ACTA DE LA SESIÓN
ANTERIOR

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Respecto al acta, la concejala Sonia Casaus Lara manifiesta que en las páginas 4, 7, 9, 36, 39 y 41 del acta

ng 19, de fecha 28 de octubre de 2014, se han observado los siguientes errores en el redactado de la misma.

En el punto:

4. BIENESTAR SOCIAL MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL COMPROMÍS SOBRE LA SOLICITUD DE
LOS SERVICIOS DE TRANSPORTE GRATUITOS PARA PERSONAS EN EL PARO (EXPT. 000067/2014-

02) página 36

Donde dice:

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por diez votos a favor (8 PSOE y 2 Bloc) y

nuevo abstenciones (9 PP), acuerda aprobar, en los términos exactos, la propuesta

anteriormente trascrita, que ha recibido el dictamen de la Comisión Informativa de Políticas de

Igualdad y Bienestar Social de 23 de octubre de 2014.

Debe decir:

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, acuerda aprobar, en los

términos exactos, la propuesta anteriormente trascrita, que ha recibido el dictamen de la

Comisión Informativa de Bienestar Social de 23 de octubre de 2014.

En el punto:

5. BIENESTAR SOCIAL. MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL PSOE SOBRE LA ANULACIÓN DEL
DECRETO DEL CONSEJO QUE ESTABLECE EL COPAGO EN LOS SERVICIOS DIRIGIDOS A

MAYORES Y PERSONAS CON DISCAPACIDAD (EXPT. 000068/2014-02) página 39

Donde dice:

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, acuerda aprobar, en los

términos exactos, la propuesta anteriormente trascrita, que ha recibido el dictamen de la

Comisión Informativa de Políticas de Igualdad y Bienestar Social de 23 de octubre de 2014.

Debe decir:

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por diez votos a favor (8 PSOE y 2 Bloc) y

nuevo votos en contra (9 PP), acuerda aprobar, en los términos exactos, la propuesta

anteriormente trascrita, que ha recibido el dictamen de la Comisión Informativa de Políticas de

Igualdad y Bienestar Social de 23 de octubre de 2014. v

En el punto:

6. BIENESTAR SOCIAL ENCARGO DE GESTIÓN Al INSTITUTO MUNICIPAL DE CULTURA Y
JUVENTUD DE BURJASSOT PARA LA GESTIÓN DE LA INSTALACIÓN DE UN PARQUE
MULTIAVENTURA AL PARQUE DE LA GRANJA (EXPT. 000045/2014-02) página 41

Donde dice:

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por unanimidad, acuerda aprobar, en los

términos exactos, la propuesta anteriormente trascrita, que ha recibido el dictamen de la

Comisión Informativa de Bienestar Social de 23 de octubre de 2014.

Debe decir:

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por diez votos a favor (8 PSOE y 2 Bloc) y

nuevo abstenciones (9 PP), acuerda aprobar, en los términos exactos, la propuesta

anteriormente trascrita, que ha recibido el dictamen de la Comisión Informativa de Políticas de

Igualdad y Bienestar Social de 23 de octubre de 2014.
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No se producen más intervenciones, por lo que el Pleno, por unanimidad, aprueba los borradores de las actas

de las sesiones anteriores, nfi 19, 20, 21 y 22, celebradas los días 28 de octubre, 13 y 25 de noviembre y 4 de

diciembre de 2014, respectivamente, con las rectificaciones antes señaladas al acta n° 19, de fecha 28 de
octubre de 2104.

3. CORRESPONDENCIA Y PUBLICACIONES LEGALES

El secretario da cuenta de la siguiente correspondencia y publicaciones:

- Ley 36/2014, de 26 de diciembre, de Presupuestos Generales del Estado para el año 2015 (BOE nB

315, de 30/12/2014)

- Llei 7/2014, de 22 de desembre, de Mesures Fiscals, de Gestió Administrativa i Financera, i

d'Organització de la Generalitat (DOCVnB 7432, de 29/12/2014)

- Llei 8/2014, de 26 de desembre, de Pressupostos de la Generalitat per a l'exercici 2015 (DOCV n9
7433, de 30/12/2014)

- Real Decreto-ley 17/2014, de 26 de diciembre, de medidas de sostenibilidad financiera de las

comunidades autónomas y entidades locales y otras de carácter económico (BOE ns 315, de
30/12/2014)

- Ley 35/2014, de 26 de diciembre, por la que se modifica el texto refundido de la Ley General de la

Seguridad Social en relación con el régimen jurídico de las mutuas de accidentes de trabajo y

enfermedades profesionales de la seguridad social (BOE ns 314, de 29/12/2014)

• Ley 34/2014, de 26 de diciembre, de medidas en materia de liquidación e ingreso de cuotas de la

Seguridad Social (BOE nB313, de 27/12/2014)

- Real Decreto 1106/2014, de 26 de diciembre, por el que se fija el salario mínimo interprofesional para
2015 (BOE n° 313, de 27/12/2014)

Quedando los miembros del Pleno enterados de la misma.

4. SECRETARÍA. CONTROL Y FISCALIZACIÓN POR EL PLENO DE LOS DECRETOS DE ALCALDÍA-
PRESIDENCIA Y DE LOS DELEGADOS DE ÁREA, ASÍ COMO DE LOS ACUERDOS DE LA JUNTA DE
GOBIERNO LOCAL (EXPTE. 000197/2014-00)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«De acuerdo con lo dispuesto en el artículo 42 del ROFRJ de las entidades locales, aprobado por RD

2568/1986, de 28 de noviembre, se da cuenta de las resoluciones dictadas por la Alcaldía y por los

concejales delegados de áreas en materia de su competencia, desde la ng 3136, del 16/11/2014, a la ns

3429, de fecha 15/12/2014, ambos inclusive; y de las actas de las sesiones de la Junta de Gobierno Local del

mes anterior, correspondientes a las ns 35 y 36, de fecha 17 y 24 de octubre de 2014 respectivamente, y las

número 37 y 38 de fecha 1 y 9 de diciembre de 2014, respectivamente a los efectos de control y
fiscalización de los órganos de gobierno municipal por el Pleno, competencia atribuida por el art. 22.a) y
46.2.e) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local y artículo 104 del ROF.

El Pleno queda enterado.
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BIENESTAR SOCIAL

5. BIENESTAR SOCIAL MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO POPULAR SOBRE LA
CESIÓN DE LOCALES A LAS ASOCIACIONES (EXPTE. 000085/2014-02)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Cristina Subiela Escriba, portavoz del grupo municipal del Partido Popular en el Ayuntamiento de Burjassot,

en nombre y representación del mismo, y al amparo del artículo 97 del ROF (RD 2568/86), presenta, para su

debate, y en su caso, aprobación por el Pleno de la corporación, la siguiente

MOCIÓN

El pasado 3 de septiembre de 2014 la Federación de Asociaciones Gitanas, ANATIG, presentaba por registro

de entrada del Ayuntamiento de Burjassot un escrito a la corporación municipal solicitando "la cesión de un

local para poder llevar a cabo las acciones presentadas ante el Sr. Alcalde".

El 17 de octubre de 2014 la asociación gitana Entreculturas, entidad adherida a la Federación ANATIG,
presentaba otro escrito al Ayuntamiento de Burjassot solicitando que se le facilitase un local/sede para llevar

a cabo las acciones de integración multicultural y formar parte de la red solidaria del Banco de Alimentos de

Valencia para el reparto de alimentos a personas necesitadas de Burjassot.

Ambas entidades persiguen entre sus objetivos el acercamiento entre los grupos y miembros de las diferentes

comunidades establecidas en el territorio, favoreciendo la integración multicultural, fomentar la aceptación a la
diversidad, y atender a colectivos en riesgo de desnutrición.

El equipo de gobierno no ha informado al grupo municipal Popular de estas solicitudes, teniendo

conocimiento de éstas por las propias entidades sociales.

Al grupo Popular nos consta que algunas asociaciones disfrutan de una sede o local cedidos por el
Ayuntamiento o por el IMCJB, pero desconocemos cuál es el criterio que tiene el equipo de gobierno para

ceder o pagar el alquiler del local a las asociaciones.

Por todo lo que antecede, elevamos al Pleno la adopción de los siguientes

ACUERDOS

Primero. Instar al equipo de gobierno a que a la mayor brevedad posible estudie las posibilidades de cesión
de un local en propiedad o de alquiler a la asociación gitana Entreculturas, que a su vez pertenece a la
Federación de Asociaciones Gitanas ANATIG, y responda a ambas entidades a los escritos presentados

mencionados anteriormente.

Segundo. Instar al equipo de gobierno a que de las explicaciones oportunas por escrito a la oposición sobre
las asociaciones que actualmente hacen uso como sede local bien de instalaciones municipales, bien de

locales alquilados por la administración local.

Tercero. Dar traslado de la presente al tejido asociativo del municipio y proceder a su difusión en los medios

de comunicación municipales».

Abierto el turno de intervenciones, se produjeron las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela da la bienvenida a la nueva concejala y manifiesta que esta moción
la plantea su grupo recogiendo la petición de la asociación Entreculturas, que a su vez forma parte de la
Federación de Asociaciones Gitanas ANATIG. En ella se solicita la cesión de un local, por parte de este
Ayuntamiento, para poder llevar a cabo sus acciones y actividades que corresponden a su objeto social. Su
finalidad es la integración multicultural y formar parte de la red solidaria del banco de alimentos de Valencia.
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Que su grupo tiene conocimiento, que hay asociaciones en este municipio que hacen uso de locales, bien

cedidos por el propio Ayuntamiento o bien por el IMCJB. Que incluso la administración local paga algunos

alquileres, pero se desconoce cuál es el criterio que se sigue para ello y su grupo quiere saberlo.

Que en el informe que consta en el expediente se dice que el Ayuntamiento no paga ningún alquiler de

locales que se hayan cedido a las asociaciones y también contempla, que existen asociaciones, que no son

de Burjassot, y hacen uso de las instalaciones de aquí. Por ello, preguntan si la asociación Entreculturas

podría hacer uso, al igual que las demás asociaciones, de las instalaciones del Hotel de Asociaciones 613

Viviendas.

Por el grupo Socialista, Susana Marco dice que los centros sociales dependientes de su concejalía, han

sido, desde siempre, cedidos a diversas y diferentes asociaciones de todos los ámbitos, y cita alguna de ellas

a título de ejemplo, aclarando que todas están inscritas en el Registro Municipal de Asociaciones.

Que el Hotel de Asociaciones 613 Viviendas, es el único centro destinado en exclusiva al tejido asociativo y

su funcionamiento viene regulado por un reglamento que fue aprobado por unanimidad en el Pleno de 28 de

febrero de 2012. Por ello, no hubiera sido necesario presentar esta moción, si el grupo Popular hubiese dado

a conocer a estas entidades dicho reglamento.

Que en el capítulo 2, artículos del 6 al 9 de este Reglamento se regula cómo solicitar la cesión temporal y uso

de las dependencias y demás requisitos. Y en el artículo 9, se regula la formalización de los convenios cuya

duración es de un año, prorrogable tácitamente de año en año. Así, desde el 26 de junio de 2012, en el que

se firmaron los convenios con las entidades que utilizan el Hotel de Asociaciones 613 Viviendas, se han ido

prorrogando anualmente, con lo cual están vigentes hasta el mes de junio de 2015.

Que con todo ello, se invita a cualquiera de esas entidades a que realicen sus peticiones siguiendo el

procedimiento del Reglamento regulador del Hotel de Asociaciones para valorar y estudiar sus peticiones.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que la asociación Entreculturas lo solicitó en el mes de

octubre y no ha tenido ninguna contestación. El grupo Popular quiere saber, y no solo por la Concejalía de

Bienestar Social, cuál es el criterio para ceder locales a las asociaciones; por qué hay algunas de ellas que

son de Valencia, como la de tai-chi o Alcohólicos Anónimos. Y por qué se está pagando el alquiler, y así les

consta, al menos a una entidad.

Por el grupo Socialista, Olga Camps da la bienvenida a la nueva concejala y le desea suerte y manifiesta

que todas las solicitudes se estudian, se valoran y se contestan. Se valoran tanto las necesidades de la

entidad que presenta la solicitud, como las posibilidades de que dispone el Ayuntamiento. En concreto,

ANATIG, tiene unas necesidades muy complejas, pues quieren una sede social durante los 365 días del año

y un local de almacenamiento para poder tener un banco de alimentos para la gente necesitada; todo esto es

muy loable, pero el Ayuntamiento lo tiene difícil para poder conseguir un local que se adapte a sus

necesidades.

Que le consta que el alcalde se reunió con esta asociación para poder estudiar otras alternativas, pero no se

ha podido todavía dar una solución a su petición, por eso no se le ha contestado.

Que los criterios que se emplean para ceder el uso de las diferentes instalaciones, a los que se refiere la

portavoz del Partido Popular, se realiza en el Consejo Rector, del que su compañera Sonia Casaus es

miembro. Allí se da información de los mismos. Además, existe una ordenanza del IMCJB que está colgada

en la web, donde se detallan concretamente dichos criterios para ceder el uso, que nunca la cesión y mucho

menos en propiedad, como ustedes piden en el primer punto del acuerdo de su moción.

Que respecto a lo que la portavoz del Partido Popular ha dicho sobre asociaciones de Valencia, que están

utilizando el espacio del Hotel de Asociaciones 613 Viviendas, le recuerda que concretamente la asociación
de tai-chi, da clases gratuitas a ciudadanos de Burjassot.

Por el alcalde, para finalizar el turno de intervenciones y clarificar algunos aspectos, manifiesta que respecto

a los criterios a los que se refiere la portavoz del Partido Popular, le contesta que no hay criterios, que a
cualquier asociación que lo solicite, se le busca una solución.
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Ahora bien, si una asociación plantea que no quiere estar en las 613 Viviendas porqué ya existe otra entidad

que está haciendo lo mismo, pide un espacio que no es municipal (por lo que hay que pedir autorización),

solicita que el uso tenga carácter exclusivo, y que además, reúna unas condiciones concretas para poder

almacenar alimentos, se debe comprender que es un caso más complicado.

Que por todo esto considera que esta moción no responde a la realidad de lo que este equipo de gobierno

está estudiando, ni a la realidad de lo que ésta entidad está demandando a este equipo de gobierno.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos

en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís), diez votos a favor (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para
resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos a favor

(10 PP), y una abstención (1 EUPV)
ACUERDA

Rechazar la propuesta anteriormente transcrita, que ha sido dictaminada favorablemente por la comisión

informativa de Bienestar Social de 23 de diciembre de 2014.

6. BIENESTAR SOCIAL- MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO SOCIALISTA SOBRE ABANDONO DE
ANIMALES DE COMPAÑÍA. Expediente: 000087/2014-02

Vista la propuesta del Delegado del Área que a continuación se transcribe:
El Grupo municipal del PSPV-PSOE de Burjassot, a través de su portavoz Olga Camps Contreras, de
conformidad con lo previsto en el artículo 91.4 y 97 del Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre (por el
que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las entidades
locales), desea someter a la consideración del Pleno, para su debate y en su caso aprobación, de la

siguiente:

MOCIÓN

España está en los primeros puestos de los países europeos con mayor tasa de abandonos de animales de
compañía. En países como Suiza, Alemania, Holanda o Suecia el abandono de animales es apenas
inexistente, mientras que en nuestro país la cifra alcanza los 300.000 animales abandonados cada año, lo
que equivale a decir que cada dos minutos en España un animal es abandonado. Estos números no pueden
justificarse sólo como consecuencia de la crisis, puesto que en otros países golpeados con fuerza en su
economía no muestran unas tasas tan altas como las que se dan en España.

La carencia de una Ley Marco de Protección Animal provoca que cada comunidad autónoma regule según su
criterio la tenencia de animales domésticos, lo que a su vez conlleva importantes vacíos legales, diferencias y

carencias graves en lo referente a su protección.

Actualmente, no se puede considerar de forma integral que las legislaciones autonómicas aborden de forma
eficaz la protección de los animales domésticos: promueven el control, la recogida y el sacrificio de perros y
gatos, sin tomar verdaderas medidas de prevención al abandono y la superpoblación de estos animales.
El destino de los animales abandonados que no perecen atropellados o por causa de enfermedad, son los
Centro de Recogida que proporciona la Administración. Estos centros son un recurso meramente paliativo
que se encuentran desbordados por un flujo de entrada incesante, con medios y espacio insuficientes para
atender tanta demanda. Por tanto los animales en su mayoría son sacrificados si no aparece un adoptante
adecuado antes de que se cumplan los plazos de permanencia mínimos del animal en el centro.

PLE núm. 2014000024 de data 30 de desembre de 2014 Página 47



AJUNTAMENT DE BURJASSOT

Otro destino posible son las asociaciones protectoras, en las que sí que se practica el sacrificio cero, pero

cuentan con baja financiación y su ocupación supera con creces el nivel máximo, por lo que no pueden dar

cabida a las miles de peticiones de ayuda urgente que reciben cada día para acoger nuevos animales

encontrados.

Tampoco se han implantado medidas eficaces para controlar la cría y venta de animales, estimándose que el

80% de los mismos se venden ilegalmente; un lucrativo negocio con amplios márgenes de beneficio

sepultado bajo el manto de la economía sumergida y que escapa al control fiscal. España está inundada de

animales de compañía que provienen de la cría ilegal, ya sea autóctona o de la industria de producción en

masa de mascotas de los países de Europa del Este, es decir, de las llamadas "fábricas de cachorros". Las

condiciones en las que viven los padres de cría son deleznables y, la mayoría de cachorros, al ser criados

únicamente para obtener un beneficio, tienen problemas físicos y etológicos como vienen denunciando

muchos compradores de estas mascotas.

Además de las graves consecuencias explicadas por la ausencia de este marco legislativo, se producen otros

efectos colaterales, como es la disparidad del calendario de vacunas. La obligatoriedad y periodicidad de las

vacunas que debe padecer un animal es competencia transferida a las comunidades autónomas, existiendo

graves incongruencias cuando por ejemplo el animal se desplaza por distintas regiones.

La identificación de las mascotas con microchip, a pesar de ser obligatoria en todas las Comunidades y el

porcentaje de animales identificados es cada año mayor, las bases de datos de las comunidades autónomas

son incompatibles entre muchas de ellas en materia veterinaria. Si el animal a identificar pertenece a otra

Comunidad Autónoma, se puede realizar la lectura del microchip, pero no se puede acceder al contenido de

los datos de identificación de ese animal.

Respecto a la tenencia de animales salvajes exóticos como animales de compañía, existen grandes

diferencias en las leyes autonómicas; desde la ley andaluza que lo prohibe totalmente hasta otras que ni

siquiera lo abordan. Este tipo de adquisiciones de animales ha provocado graves daños para los propios

animales y el ecosistema en general. Casos como el mapache o la cotorra argentina, primero comprados

como mascotas para luego ser abandonados por sus dueños ante la imposibilidad de tenerlos en casa, se

han convertido en especies invasoras, con la repercusión económica y ecológica que ha provocado, y que

finalmente han sido o están siendo erradicados por la administración.

Cabe mencionar la problemática de los perros de caza que son abandonados cuando sus propietarios

deciden que ya no sirven para los fines para los que fueron educados. Ese es el destino de aproximadamente

100.000 perros de "usar y tirar" cada año, según datos Ecologistas en Acción, que no pueden seguir siendo

ignorados en relación con su regulación legal. La mayoría de las veces son encontrados en un estado

lamentable, pues han sido maltratados o torturados, o simplemente abandonados a su suerte por las

carreteras y los montes.

Especialmente destacable es la problemática de los galgos. Según las protectoras de animales que se

dedican solo a la recogida de perros de esta raza, estiman que se abandonan 50.000 galgos al año, calculado

en base al número de "galgueros" federados en España que practican la caza de la liebre. Además, la

eliminación de muchos de estos perros se realiza por medio de distintos procedimientos, algunos

especialmente cruentos y espeluznantes.

El trato y la consideración que los animales reciben por parte de una sociedad es indicador del grado de

libertad y humanidad que ésta ha alcanzado. Tratándose fundamentalmente de perros y gatos, animales a los

que hemos incluido en nuestra sociedad hace miles de años y de esta manera interferido en su ciclo

biológico, estamos obligados a responsabilizarnos. El reconocimiento y la protección de un conjunto de

derechos que impida el maltrato o el sufrimiento inútil de los animales debe ser objetivo de toda legislación

civilizada y democrática.

El abandono no solo supone problemas éticos ni afecta únicamente a los animales, sino también afecta a la

sociedad. Al trauma físico y psicológico que sufre cada uno de estos animales hay que añadir el coste

económico y el problema que afecta y perjudica de diversas formas a la sociedad y que obliga a que

numerosas personas o colectivos sensibles al problema, dediquen su tiempo, esfuerzo y economía tratando

de paliar el problema generado por la falta de responsabilidad de un segmento de la sociedad.
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Es por eso que reclamamos la planificación de una política de protección animal común y responsable para

todo el Estado, que asegure la igualdad en los criterios en la tenencia de animales domésticos aunque su

gestión siga siendo descentralizada por parte de la comunidades autónomas.

Es por ello que proponemos al Pleno, mediante la presente moción, la adopción de los siguientes

ACUERDOS

Primero. Solicitar al Gobierno de España la creación de una ley marco de Protección de Animales

Domésticos, que recoja los principios de respeto, defensa y protección de los mismos, en el que se

contemplen al menos los siguientes aspectos:

• Prohibir el sacrificio de animales en los centros de recogida de animales como única solución al

abandono.

• Establecer un adecuado control sobre los criaderos y la procedencia de los animales.

• Actualizar las sanciones por abandono y maltrato animal, inhabilitando a los infractores para su

tenencia.

• Promover la gestión por entidades de protección animal de los centros de acogida dependientes de la

Administración.

Segundo. Dar traslado de la presente moción a las asociaciones de vecinos, clínicas veterinarias y entidades

protectoras de animales del municipio.

Abierto el turno de intervenciones, se produjeron las siguientes:

Por el Secretario se pone en conocimiento de los concejales que se ha presentado una enmienda al dictamen

por parte del Partido Popular, por lo tanto procede en primar lugar discutir dicha enmienda y si es admitida

incorporarla al dictamen.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo comparte, de esta moción, la necesidad de

una ley marco estatal que sirva para terminar con las diferencias legislativas existentes entre comunidades.
No obstante, quieren presentar esta enmienda porque entienden que esta ley se debería complementar e ir

acompañada de una reforma del Código Penal, pues hay que actualizarlo. Por ejemplo las lesiones no muy

graves y el abandono no las considera faltas graves y España, por desgracia, está a la cabeza en el tema del

abandono de animales. Que por otro lado, hay dos acuerdos plenarios del año 2008 y otro del 2009 que hasta

la fecha no se han ejecutado, por ello consideran oportuno recordarle al equipo de gobierno que se proceda a

su cumplimiento. Que, en concreto, en estos acuerdos se pide que se ponga en funcionamiento unas

instalaciones para la acogida y adopción de animales abandonados, creación de campañas informativas de

concienciación ciudadana y creación de un censo municipal canino.

Por el grupo Socialista, Olga Camps manifiesta que sobre la enmienda, este equipo de gobierno estaría de

acuerdo, en todo caso, con la primera parte de la misma, aunque considera que lo que propone ya viene

implícito, pues al instar al gobierno central a que apruebe una ley marco, lleva como consecuencia la

modificación del resto de leyes que la contradigan y entre ellas se incluye el Código Penal.
Que sobre los acuerdos a los que se refiere la portavoz del Partido Popular, ya se están cumpliendo. Que en

el PGOU ya existe un suelo reservado para este menester y se está a la espera de que Consellería lo acepte

para poder materializar dicho acuerdo. Que la Sociedad Protectora de Animales de Burjassot, a raíz de un

convenio suscrito con este Ayuntamiento, se encarga de realizar las campañas de concienciación ciudadana.

Y en cuanto al censo canino, no hay más que consultar la página web. Que por todo ello, su grupo aceptaría

la enmienda sí solo se mantiene la primera petición.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que la ley marco regularía sólo materia de ley ordinaria y

la reforma del Código Penal es materia de ley orgánica, que requiere una mayoría del parlamento que
no requiere para la tramitación de una ordinaria. En cuanto al suelo reservado para este menester, como dice
la portavoz Socialista, en el PGOU no consta como tal. Y en cuanto al censo canino, efectivamente está en la
pagina web, pero no obstante, hay muchas personas que lo ignoran. Que por todo ello, su grupo aceptaría
dar su apoyo a la moción si se respeta el primer y segundo acuerdo de su enmienda.
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Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la enmienda presentada por el Partido Popular,

resultando lo siguiente: diez votos a favor (10 PP) y diez votos en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís) y una

abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (7 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda rechazar la enmienda presentada por el grupo del Partido

Popular.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que lo que importa al final son los animales y la

protección de los mismos, acabar con su abandono, con los criaderos y con la venta ilegal de cachorros, con

la problemática existente con los perros de caza etc. Por todo ello su grupo va a interponer todo esto sobre el

partidismo político y a pesar de que esperaba que el resto de partidos apoyaran su enmienda, votarán a favor

la moción.

Por el grupo Socialista, Olga Camps manifiesta que es especialmente triste llegar a tener que presentar

una moción contra el maltrato y abandono de animales porque ello significa que realmente existe y en unas

tasas altísimas, gravísimas y espeluznantes. Que en estas fechas hay que tener una mayor concienciación a

la hora de utilizar animales como regalos navideños, pues muchos de ellos van a ser, posteriormente,

abandonados.

Que el pueblo de Burjassot cuenta con una moción que prohibe el sacrificio de animales domésticos

abandonados y es abanderado, gracias a una propuesta de EU, en ser el primer municipio de la comarca de

L'Horta Nord que no admite espectáculos que maltraten animales. Que Burjassot es un municipio modélico,

con una tasa muy baja de maltrato y abandono con respecto a su número de habitantes, y una tasa muy alta

de adopciones. Que eso es gracias a la concienciación ciudadana que existe.

Que termina su intervención pidiendo al Partido Popular que ya que esta ley debe aprobarse en el Congreso

de los Diputados y allí tienen la mayoría absoluta, «hagan el favor de darse prisa en aprobarla» y de paso

aprueben también el PGOU por Generalitat para poder adaptar esos terrenos a su uso.

Por el grupo Popular, Cristina Subieia manifiesta que quiere matizar, por lo de la agilidad a que se refiere

la portavoz Socialista, que en el año 2008, en el pleno de 29 de julio, se acordó por unanimidad aprobar la

petición de la elaboración de una ley nacional de protección de animales domésticos. Que en estas fechas

gobernaba José Luis Rodríguez Zapatero y ojalá entonces, se hubiese avanzado ya con ese proyecto de ley.

Que espera que en el Congreso de los Diputados tenga el mismo acogimiento que ha tenido en este Pleno.

Por el grupo Socialista, Olga Camps manifiesta que José Luis Rodríguez Zapatero estuvo muy ocupado en

aprobar un montón de reformas y leyes sociales, entre ellas la de violencia integral contra la mujer, por la que

ha obtenido un premio recientemente y espera que ustedes lo puedan hacer.

Por el Alcalde se pone de manifiesto que al final la conclusión siempre es la misma, la culpa es de Zapatero

a pesar de que hace años que no está en el gobierno de la nación y a pesar de haber gobernado sin mayoría

absoluta, pero en cualquier caso hay que estar de enhorabuena por ser un municipio abanderado en todas

estas cuestiones.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por veinte votos a favor (8 PSOE, 2 BLOC, 10 PP) y una

abstención (1 EUPV), acuerda aprobar en sus propios términos la propuesta anteriormente transcrita, que ha

sido dictaminada por la Comisión Informativa de Políticas de Igualdad y Bienestar Social de 23 de diciembre

de 2014.
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GOBERNACIÓN

7. GOBERNACIÓN - MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS GRUPOS BLOC-COMPROMÍS Y PSPV-PSOE
SOBRE DETERMINADOS ASPECTOS DE LAS BASES DE LAS CONVOCATORIAS EN LOS

PROCESOS SELECTIVOS. Expediente: 000033/2014-01

Abierto el turno de intervenciones, se produjeron las siguientes:

Por el grupo Bloc-Compromís, Emili Altur felicitó a la nueva compañera de EU y le ofreció su ayuda en

cualquier cosa que necesitara.

Que su grupo va a pedir que este asunto se quede sobre la mesa porqué, después de haber ido a comisión

informativa, se ha hecho algunas observaciones por parte de Secretaría referente a la necesidad de debatir

esta materia en la Mesa General de Negociación.

Por unanimidad de los asistentes se acuerda retirar este punto para incorporar nueva documentación al

expediente.

8. GOBERNACIÓN. MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL PSPV-PSOE SOBRE REVISIÓN DE LAS
TARIFAS DE LA ENTIDAD METROPOLITANA PARA EL TRATAMIENTO DE RESIDUOS -EMTRE

(EXPTE. 000034/2014-01)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

El grupo municipal del PSPV-PSOE de Burjassot, a través de su portavoz Olga Camps Contreras, de
conformidad con lo previsto en el artículo 91.4 y 97 del Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, por el que
se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las entidades locales, desea
someter a la consideración del Pleno, para su debate y en su caso aprobación, de la siguiente:

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

En agosto de 2011, el Partido Popular hizo valer su mayoría absoluta en la Asamblea de la Entidad
Metropolitana para el Tratamiento de Residuos (EMTRE) para aprobar un incremento abusivo,
desproporcionado e injusto de la Tasa por el Servicio Metropolitano de Tratamiento y Eliminación de
Residuos Urbanos, conocida como TAMER, que desde 2009 estableció incluir en el recibo del agua de los

ayuntamientos.

Desde el primer momento, los socialistas nos opusimos a esta subida cuyo único objetivo, lejos de mejorar la
calidad de un servicio público, era que los ciudadanos y las ciudadanas pagaran de su bolsillo las
consecuencias de la nefasta gestión realizada por el Partido Popular, tanto los sobrecostes descomunales en
las plantas de basura como el pago de los intereses de demora de la deuda acumulada por la EMTRE.

Para situar la cuestión que hoy demandamos a través de esta moción, cabe recordar que inicialmente la
propuesta de aumento era de un 310% en el tramo hasta 65 m3; de entre un 314% y un 210% entre 65 y 330
m3 y de un 5% entre 130 y 195 m3. Pero, sin embargo, a partir de 195m3 se establecía una rebaja del 31 /o.

De este modo, la TAMER, que se disparaba en la mayoría de los hogares, bajaba para quienes más
consumen y mayor poder adquisitivo tienen (ver tabla 1).

TABLA 1

Tramo de consumo de

agua

Tramo 1 (hasta 65 m3)

De más de 65 a 130 m3

Importe anual Tasa hasta

septiembre de 2011

22,20 €

44,40 € - 66,60 €

1a Propuesta de aumento de la Tasa

Agosto 2011

69,00 €

139,80 €

Incremento

310,00%

314%-210

%
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De más de 130 a 195

m3

Más de 195 m3

133,20 €

199.80 €

5,00%

-31,50%

Los y las socialistas rechazamos de plano esta propuesta e iniciamos una campaña ciudadana informativa y

de denuncia. Como consecuencia de las alegaciones presentadas por el Grupo Socialista en la EMTRE, se

aprobó una modificación sustancial de las tarifas, pero la distribución de la carga tributaria seguía sin ser

equitativa, ya que mientras en los tramos de menor consumo el incremento se disparaba hasta a un 313%, en

el de mayor, la reducción era del 31,50%.

La presentación de más de 50.000 recursos por parte de la ciudadanía con la campaña impulsada por el

Grupo Socialista, provocó que el PP aprobara una nueva revisión con rebajas en octubre de 2012, pero

seguimos denunciando la nueva operación de maquillaje, ya que los más beneficiados eran curiosamente los

que más agua consumen y más residuos producen (ver tabla 2).

TABLA 2

Tramo de

consumo de

agua

Tramo 1

(hasta 65 m3)

De más de 65

a130m3

De más de

130 a 195 m3

Más de 195

m3

Importe anual Tasa después de la

modificación Octubre 2011 (I) (II)

56,00 €

139,00 €

Incremento

252,00%

313%-208%

-8,00%

-39,00%

Importe anual Tasa después de

la modificación Octubre 2012 (III)

49,00 €

123€(IV)

Incremento

220,00%

277% -184%

(I) Reducción producto de las alegaciones presentadas por el Grupo Socialista en la EMTRE.

(II) Tasa que hemos pagado desde octubre de 2011 hasta diciembre de 2012.

(III) Tarifa que se aplica a partir de enero de 2013.

(IV) Reducción producto de la presentación de más de 50.000 recursos por parte de los

ciudadanos con la campaña promovida por el Grupo Socialista de la EMTRE.

En esta situación llegamos a octubre de 2014 y nos encontramos otra propuesta de revisión a la baja de la

TAMER para 2015 por parte de la EMTRE, sin embargo, una vez más es engañosa, ya que obvia hacerla de

forma equitativa.

El Partido Popular plantea una rebaja que beneficia sólo a 44.000 abonados, pero que sigue siendo

desproporcionada y abusiva para los 600.000 que desde hace 3 años han pagado 27 millones más de los que

cuesta el tratamiento de residuos. 27 millones producto de los sobrecostes y la mala gestión.

El PP, en su línea, persigue que la mayoría, las familias, cubran de su bolsillo lo que la EMTRE deja de

ingresar al reducir las cuotas a una minoría de privilegiados que, encima, son los que más consumen y más

residuos generan, desde grandes empresas a abonados con propiedades que incluyen jardines, piscinas, etc.
(ver tabla 3).

TABLA 3

Tramo

consumo agua

Hasta 65 m3

65-130 m3

130-195 m3

Más de 195 m3

Importe anual Tasa hasta

septiembre de 2011

22,20 €

44,40 € - 66,60 €

133,20 €

199,80 €

Aprobación

provisional oct.14

41,50€

116,76 €

116,76 €

123,00 €

Incremento

2011-14

87,00%

263%-175%

-9,00%

-38,00%

AUMENTO ABSOLUTO

2011-2014

19,30 €

72,36 €-50,16 €

-16,44 €

-76,80 €
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65-130 m3

130-195 m3

Más de 195 m3

36,50 €

102,00 €

146,50 €

205,00 €

64,00%

53%-129%

10,00%

3,00%
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Sin embargo los sobrecostes ya están cubiertos y no se puede perpetuar esta arbitrariedad, por lo cual, el

Grupo Socialista en la EMTRE defiende una revisión que implica una redistribución más equitativa de la carga

fiscal en función de los residuos producidos realmente y de la capacidad económica. Se puede recaudar

exactamente lo mismo, pero forma más justa.

Como ya viene siendo costumbre, el Partido Popular ha obviado la propuesta socialista para aprobar la suya,
en la que nuevamente mientras se mantiene el incremento para la mayoría, los abonados de mayor consumo

se benefician de una rebaja del 38%.

Por ello, exigimos que se revise la tasa según el criterio de equidad tributaria, que los y las socialistas
aplicamos, de manera que la rebaja se aplica proporcionalmente en cada tramo de consumo y, al contrario
que hasta ahora, lo que aporta de menos la mayoría, lo cubre el incremento equilibrado que se fija para

quienes tienen mayor poder adquisitivo (ver tabla 4).

TABLA 4

Tramo consumo agua Propuesta Grupo Socialista Incremento 2011-2014 AUMENTO ABSOLUTO 2011-2014

14,30 €

35,40 € - 57,60 €

13,30€

5,20 €

Por todo lo expuesto, proponemos los siguientes

ACUERDOS

Primero. Exigir a la Entidad Metropolitana para el Tratamiento de Residuos (EMTRE) que aplique una
redistribución más justa de la carga fiscal en el caso de la tasa por el Servicio Metropolitano de Tratamiento y
Eliminación de Residuos Urbanos (TAMER), de manera que beneficie proporcionalmente a la mayoría de los
abonados y no sólo a una minoría de 44.000, que además consumen más agua y generan más residuos.

Segundo. Trasladar el presente acuerdo a la Presidencia de la Entidad Metropolitana para el Tratamiento de
Residuos (EMTRE) y a los portavoces de los diferentes grupos políticos con representación en la Asamblea

de la Entidad».

Abierto el turno de intervenciones, se produjeron las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta, refiriéndose al Partido Socialista, que hay que predicar
con el ejemplo, pues lo que están pidiendo en esta moción no se contempla en los recibos de agua del
municipio de Burjassot. Que excepto los pensionistas, que tienen una bonificación del 100%, todo el pueblo
paga lo mismo, independientemente de la basura que genere y de los ingresos que tenga.

Que en la moción se dice que las empresas deberían pagar más porque producen más residuos pero hay que
tener en cuenta que además de residuos sólidos urbanos, generan otro tipo de residuos cómo pueden ser los
químicos, aceites etc y por los cuales ya pagan otra tasa.

Que a su grupo no le parece bien que se hagan comparaciones de la tasa TAMER de 2009 con la de 2012
porque en el año 2009, en el que se instauró la tasa, la Entidad Metropolitana no había puesto en servicio as
nuevas instalaciones que tiene en este momento. Por ello es evidente que ahora haya unos costes que antes
no había y que como nadie se ha hecho cargo de ellos, esos costes han ido a parar a la ciudadanía.

Que la. desde el año 2012. está haciendo esfuerzos para ver como reduce costes. En el año 2013 yaje
apTcó una reducción de un 12% y para el año 2015 hay una reducción de un 14% en el tramo Ibajo es decir
de menos de y de un 5% de en el tramo de más de 65 m3 por eso no entienden porque el Partido Socialista

se opone a esta modificación en la EMTRE.
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Seguirían pagando un 236% más que en el 2011, mientras que los que más consumen y más residuos

generan, pagarían un 38% menos. Por ello, en esta moción se habla de una reformulación de la tasa para

que sea más equitativa y más justa, de forma que paguen más lo que más consumen y por lo tanto, más

residuos generan, y menos lo que consumen menos. Que en la moción no se hace referencia en ningún

momento al año 2009, hace referencia a agosto de 2011 y a octubre de 2014.

Que este tema es complejo y que no entiende de dónde saca los números el Partido Socialista. Se está

hablando de cosas distintas pues en la moción, en su primer párrafo, se está haciendo referencia al año

2009.

Que no se está negando la subida de la tasa, pero sucede lo mismo que cuando ustedes justifican la subida

de alguna tasa en este municipio, el único argumento es el "coste".

Que la tasa se ha tenido que subir porque ha habido una mejora en las instalaciones y eso ha supuesto un

coste que hay que pagar. Y como Diputación y los ayuntamientos, que pagaban una parte, dejaron de pagar,

ese coste ha repercutido en la ciudadanía.

Que ustedes aquí plantean lo contrario de lo que dicen. Que el grupo Popular sí que quiere esta reducción y

el Partido Socialista lo que está pretendiendo es utilizar la TAMER como una herramienta de propaganda

política en vez de preocuparse por lo que paga la ciudadanía y por el servicio que reciben.

Por el grupo Socialista, Olga Camps manifiesta que la portavoz del grupo Popular parece no enterarse de

lo que se está tratando en esta moción. Que es cierto que en la exposición de motivos se habla del año 2009,

porque fue el año en el que se incorporó esta tasa al recibo del agua, pero el incremento abusivo del Partido

Popular, fue en el 2011 y la comparativa que se hace en la moción es del 2011 al 2014. Que cuando la

portavoz habla del coste por las nuevas instalaciones ¿se está refiriendo al sobrecoste de más de cien

millones de euros sobre lo presupuestado? ¿Pretende que con esa tasa pague la ciudadanía ese sobrecoste,

o la mala gestión del Partido Popular, o los intereses de la deuda generada?. ¿Quieren que paguemos su

mala gestión?

Que lo que se pretende con esta moción es reformular la tasa y redistribuirla de forma que se baje para la

mayoría de la población, en el tramo donde menos agua se consume, sin peligrar la estabilidad financiera de
la EMTRE.

El alcalde manifiesta que el Partido Popular debería hacer aquí lo que hace en otros ayuntamientos, votar a

favor de esta moción y luego votar en contra en la Entidad Metropolitana, y de esta forma quedarían mejor

con la ciudadanía.

Que ya ha hablado la portavoz Socialista del sobrecoste que suponen las plantas de Quart y Manises y el

vertedero de Dos Aguas. Que la planta de Quart estaba presupuestada en 56 millones de euros y ya lleva

112 millones. Ese es el motivo de las quejas, pues pretenden que su mala gestión la pague la ciudadanía.

Que todos somos conscientes que hay que hacer el tratamiento de los residuos y que hay que pagar una tasa

por ello, pero lo que no está bien es que la suban un 220% a los que menos tienen y a los que más tienen la

bajen un 39%. Es decir, quien tiene grandes piscinas y chalets, pagaba desde el año 2011, 199 euros, y

ahora se le reduce a 123. Y quien vive en un piso normalito o en viviendas de VPO que pagaban 22 euros,

ahora pagarán 49 euros. Además obligan a que esta tasa vaya incluida en el recibo del agua, con lo cual si

alguien no puede pagarla, le cortan el agua, aún siendo un bien de primera necesidad y no permiten quitar

esa tasa del recibo. Quien soporta el peso de su mala gestión son los que menos tienen que son el 99% de
las personas de este municipio.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos a
favor (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para
resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).
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Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV) acuerda aprobar la propuesta anteriormente transcrita, que ha sido

dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Gobernación de 23 de diciembre de 2014.

9. GOBERNACIÓN. APROBACIÓN DE LA NUEVA EDICIÓN DE LA CARTA DE SERVICIOS DEL
AYUNTAMIENTO DE BURJASSOT PARA 2015 (EXPTE. 000214/2014-01.02.02)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Vista la Carta de Servicios del Ayuntamiento de Burjassot para 2014, aprobada por acuerdo del Pleno de

fecha 23 de diciembre de 2013, con entrada en vigor el 1 de enero de 2014, y cuya validez de compromisos

finalizará el próximo 31 de diciembre de 2014.

Revisada la misma, y visto el informe del responsable de Modernización y Calidad del Ayuntamiento de

Burjassot, de fecha 18 de diciembre de 2014.

Este concejal delegado eleva al Pleno la siguiente propuesta de

ACUERDO

Primero. Aprobar la Carta de Servicios del Ayuntamiento de Burjassot, que entrará en vigor el 1 de enero de
2015, cuyos compromisos tendrán validez hasta diciembre de 2015, con las siguientes modificaciones:

1. Contemplar en la nueva edición de la carta de servicios de 2015 las siguientes propuestas,

formuladas por los responsables de cada servicio como consecuencia de los procesos de
identificación de necesidades y expectativas de los ciudadanos y del análisis de los resultados

acumulados.

1.1. SERVICIO DE ATENCIÓN AL CIUDADANO

Incorporar el siguiente compromiso:

• Compromiso 2015: Admitir, en el Servicio de Atención al Ciudadano, el pago con tarjeta

bancaria de todas las autoliquidaciones.

1.2. URBANISMO Y MEDIO AMBIENTE

Eliminar, por implantación de la declaración responsable, los siguientes compromisos:

• Compromiso 2014-URB3: Ofrecemos la posibilidad de simultanear la tramitación de las

licencias de obras, actividad y ocupación de la vía publica siempre que se refieran a un

mismo local.

• Compromiso 2014-URB5: Conceder las licencias de segunda ocupación en un plazo

máximo 15 días hábiles.

1.3. BRIGADA MUNICIPAL DE OBRAS

Incorporar los siguientes compromisos:

• Compromiso 2015: Establecer un sistema de información y aviso sobre control de plagas
y vectores de interés en salud pública a través del teléfono 963645048, con intervención
en espacios públicos, en un plazo máximo de 3 días hábiles.
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1.4. SERVICIOS SOCIALES

Reformular los siguientes compromisos:

• Compromiso 2014-SSO1: Establecer un tiempo máximo de espera en cita previa que no

supere los 30 días naturales, para el servicio de información, orientación y

asesoramiento.

• Compromiso 2015 Establecer un tiempo máximo de espera en cita previa que no supere

los 15 días naturales, para la primera entrevista en el Servicio de Información, Orientación

y Valoración.

• Compromiso 2014-SSO2: Establecer un tiempo de tramitación de las prestaciones

económicas municipales inferior a 60 días hábiles.

• Compromiso 2015: Establecer un tiempo de tramitación de las prestaciones económicas

municipales inferior a 30 días hábiles

• Compromiso 2014-SSO3: Iniciar las intervenciones familiares en menos de 20 días

hábiles desde la detección o notificación de la situación de riesgo.

• Compromiso 2015: Iniciar las intervenciones familiares en un plazo máximo de 5 días

hábiles, desde la detección y/o notificación de la situación de riesgo.

• Compromiso 2014-SSO4: Celebrar, al menos, 2 actividades de ocio y tiempo libre

anuales dirigidas al colectivo de 3a edad.

• Compromiso 2015: Celebrar, al menos, 4 actividades de ocio y tiempo libre y 2 talleres

socioculturales anuales, dirigidos al colectivo de personas mayores.

• Compromiso 2014-SSO5: Establecer un tiempo máximo de espera en cita previa que no

supere una semana para la atención personalizada a la población inmigrante

empadronada en el municipio, para prestar asesoramiento jurídico en temas de

extranjería e información para el acceso a los distintos recursos municipales y servicios

sociales.

• Compromiso 2015: Establecer un tiempo máximo de espera en cita previa que no supere

una semana para la atención personalizada a la población inmigrante empadronada en el

municipio; para prestar asesoramiento e información en temas de extranjería, y facilitar el

acceso a los distintos recursos y servicios tanto municipales como supramunicipales.

• Compromiso 2014-SSO6: Atender al 100% de las familias en situación de crisis y/o

conflicto familiar, derivadas de Servicios Sociales de Atención Primaria, en el plazo
máximo de un mes.

• Compromiso 2015: Atender al 100% de las familias en situación de crisis y/o conflicto

familiar, derivadas de Servicios Sociales de Atención Primaria, en el plazo máximo de una
semana.

• Compromiso 2014-SSO7: Celebrar, al menos, 2 Campañas Comunitarias de Información

y sensibilización sobre Conductas Adictivas.

• Compromiso 2015: Celebrar, al menos, 4 Campañas Comunitarias de Información y
sensibilización sobre Conductas Adictivas.
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• Compromiso 2014-CDP1: Celebrar, al menos, 5 cursos de alfabetización informática

dirigidos a personas que no han tenido contacto con las nuevas tecnologías para iniciarse

en su manejo.

• Compromiso 2015: Celebrar, al menos, 8 cursos de alfabetización informática dirigidos a

personas que no han tenido contacto con las nuevas tecnologías para iniciarse en su

manejo.

1.5. HACIENDA

Reformular los siguientes compromisos:

• Compromiso 2014-HAC1: Difundir el presupuesto municipal, resumido por capítulos, a

través de la Web municipal en el plazo máximo de un mes desde su entrada en vigor.

• Compromiso 2015: Publicar el Presupuesto Municipal, incluyendo la descripción de las

principales partidas presupuestarias, a través de la web municipal, en el plazo máximo de

1 mes desde su entrada en vigor.

• Compromiso 2014-HAC4: Admitir todas las solicitudes de fraccionamientos de pago de

los recibos que se encuentren en periodo ejecutivo y que cumplan los requisitos legales.

• Compromiso 2015: Admitir todas las solicitudes de fraccionamientos de pago de los

recibos de vencimiento periódico y de aquellos que se encuentren en periodo ejecutivo,

siempre que cumplan los requisitos legales.

Eliminar, por su nula demanda, el siguiente compromiso en la próxima edición y mantener el servicio

activo a través de la Carpeta Ciudadana:

• Compromiso 2014-HAC3: Admitir, en periodo voluntario, el pago de recibos a través de la

Carpeta Ciudadana de la Web municipal.

Incorporar los siguientes compromisos:

• Compromiso 2015: Publicar en la Web Municipal los informes trimestrales de ejecución

presupuestaria, con indicación del cumplimiento o incumplimiento de los objetivos de

estabilidad presupuestaria y sostenibilidad financiera de las Administraciones Públicas, en

el plazo de 5 días hábiles desde su tramitación por el órgano competente.

• Compromiso 2015: Publicar en la Web Municipal los informes trimestrales de seguimiento

del Plan de Ajuste aprobado por la Corporación Municipal, con indicación del

cumplimiento o incumplimiento de sus objetivo en el plazo de 5 días hábiles desde su

tramitación por el órgano competente.

• Compromiso 2015: Publicar en la Web Municipal los informes trimestrales de morosidad

en las operaciones comerciales de la entidad local, con indicación del período medio de

pago a proveedores en el plazo de 5 días hábiles desde su tramitación por el órgano

competente.

• Compromiso 2015: Notificar, a los ciudadanos que lo autoricen, en sus teléfonos móviles,

mediante mensaje de texto o SMS, el cargo de los recibos domiciliados

2. Mantener, en función de las decisiones adoptadas por los responsables de cada área, el resto de
compromisos en los mismos términos en que figuraban en la carta de servicios de 2014.

Segundo. Publicar la Carta de Servicios de 2015 en la web municipal.
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Tercero. La comunicación del cumplimiento de los compromisos se realizará con carácter semestral

mediante la publicación de los resultados en la página web del Ayuntamiento de Burjassot

(www.burjassot.org)».

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que este año se ha hecho caso a lo que su grupo pidió el

año pasado, como por ejemplo, la reducción del tiempo de espera en los compromisos relativos a servicios

sociales.

Que existe una reformulación de un compromiso de Hacienda sobre publicación en la web de los

presupuestos, añadiendo este año que se publicarán también las principales partidas presupuestarías,. Por

ello, el grupo Popular preguntó en la Comisión ¿que partidas eran consideradas principales?, a lo que se les

respondió que las que decidiera el equipo de gobierno. Que su grupo no está de acuerdo en que sólo se

publiquen las partidas que considere el equipo de gobierno, cuando lo que se pretende con este compromiso

es que haya transparencia e información pública. Por lo tanto considera que o bien se publica el presupuesto

resumido por capítulos, o si se publica con las partidas presupuestarias, que aparezcan todas.

Que existen determinados compromisos que aunque se incluyan, ya vienen determinados por ley. Que en la

Comisión también se preguntó ¿por qué se publica la edición de 2015 de la Carta de Servicios, sin tener

resultados del segundo semestre de 2014?. También se hizo una petición para que constara en el expediente

el resultado y el análisis de las encuestas que se hacen a los vecinos para poder cumplir con su labor como

oposición.

Por el grupo Socialista, Manuel Pérez contesta a la portavoz del Partido Popular, que después de que se

aprobase en el año 2010 la Carta de Servicios, fue certificada por AENOR por un plazo de tres años, y ahora

ha sido renovada con satisfacción para tres años más, lo que quiere decir que si ha sido certificada es porque

es buena.

Que en lo relativo a los servicios sociales, se ha recogido en la Carta las peticiones de los ciudadanos,

recogidas en las encuestas y por la petición de su grupo, pues todo lo que sea bueno para la Carta se recoge

independientemente de quien lo solicite.

Que sobre el tema de hacienda, las principales partidas presupuestarias para este equipo de gobierno, son

todas las que constan en el presupuesto inicial del ejercicio tal como aparecen en el presupuesto que se

aprueba en el pleno municipal.

Sobre el tema de las encuestas ya se le dijo que se le facilitarían las mismas. Y sobre la publicación en la

web, este Ayuntamiento va un año por delante pues es obligación hacerlo en 2016 y nosotros lo publicaremos

en 2015. Que por lo demás, quiere agradecer el apoyo de todos a la Carta de Servicios.

Por el grupo Socialista, Olga Camps contesta a la portavoz del Partido Popular que le sabe mal que no

apruebe esta Carta de Servicios, cuando en parte participó en la misma al recogerse en la misma
aportaciones de su grupo.

Que el hecho de que no se incluya la valoración de las encuestas que se hicieron en el último trimestre de

2014, es porque entra en vigor el día 1 de enero de 2015 y por razones obvias, no puede tenerse en cuenta el

último trimestre, porque aún no ha vencido, porque lo que hay que valorar son cuatro trimestres en un año.

Que la Carta de Servicios es fiel reflejo a lo que la ciudadanía exige, no todos los municipios la tienen y hay

que tener en cuenta que estamos premiados por AENOR, sometidos a la auditoría interna de Diputación y a

la auditoría externa de AENOR, y las dos están dando la aprobación y la enhorabuena a la Carta.

Que como ya le dijo el técnico competente en Comisión, hay menos encuestas este año debido al modelo
diferente que ha utilizado Diputación, pues era una encuesta mucho más extensa y requería menos
encuestados.

Que como a dicho su compañero van a publicarse todas las partidas presupuestarias y con respecto a lo
compromisos de la publicación en la web, no se está obligado a hacerlo, al menos hasta pero el compromiso
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de este Ayuntamiento es hacerlo con un año de antelación. También es cierto y hay que tener en cuenta, que

cuando entre en vigor la ley de Transparencia el día 1 de enero de 2016, esto dejará de estar en la Carta de

Servicios porque como será obligatorio, dejará de ser un compromiso del Ayuntamiento.

El alcalde manifiesta que espera que el grupo Popular apoye la moción. Que una carta de servicios recoge

los compromisos que asume una administración con la ciudadanía. Que la Carta de Servicios de Burjassot,

ha servido de referencia al Ayuntamiento de Alfafar y quiere felicitar a los técnicos municipales que la hayan

llevado adelante porque sin ellos no hubiera sido posible.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por diez votos a favor {8 PSOE y 2 Bloc) y once abstenciones
(10 PP y 1 EUPV), acuerda aprobar, en sus propios términos, la propuesta anteriormente transcrita, que ha

sido dictaminada por la Comisión Informativa de Gobernación de 23 de diciembre de 2014.

10. GOBERNACIÓN. MOCIÓN DE LA ALCALDÍA SOBRE EL COMPROMISO DE COMPENSACIÓN EN UN
FUTURO A LOS EMPLEADOS DEL AYUNTAMIENTO POR LAS PÉRDIDAS OCASIONADAS DEBIDO
A LOS RECORTES SALARIALES DE LOS AÑOS 2010-2014 (EXPTE. 000215/2014-01.02.02?

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Como consecuencia de la crisis económica que está sufriendo nuestro país, en los últimos años se han
adoptado medidas de contención del gasto de personal en el conjunto de las administraciones públicas.

En este contexto, los empleados públicos del Ayuntamiento de Burjassot, tanto funcionarios como personal
laboral, han sufrido desde el año 2010 la aplicación de diferentes medidas impuestas por el Gobierno de
España que han implicado una reducción de sus derechos. Junto con la pérdida de días de asuntos propios,
días de vacaciones por antigüedad, de compensación, los trabajadores han visto reducidas sus retribuciones
por la disminución de la cantidad del salario base en sus pagas extras, la supresión de la paga extraordinaria
de diciembre de 2012, la reducción en el complemento específico y similar así como la no aplicación del
aumento del complemento específico en el año 2011 que se acordó en el Pleno de fecha 8 de mayo de 2008.
Igualmente los empleados públicos han sufrido año tras año la congelación salarial.

Por otro lado, muchos trabajadores del Ayuntamiento han asumido mayor carga de trabajo y mayor
responsabilidad al no cubrirse las plazas que han quedado vacantes con jubilaciones o procesos de

incapacidad permanentes.

No obstante, aun haber visto reducidas sus retribuciones, a pesar de haber perdido derechos conquistados
durante muchos años y aun asumiendo más carga de trabajo y responsabilidad de la que les corresponde, los
trabajadores del Ayuntamiento han demostrado y mantenido un alto nivel de entrega e interés en la
realización de sus funciones, redundando no sólo en beneficio de la propia Administración sino lo que es más
importante, en beneficio de todos los vecinos y vecinas de Burjassot.

El Ayuntamiento de Burjassot y esta Alcaldía, conscientes de estos hechos, quieren demostrar su apoyo y
gratitud a todos los trabajadores municipales, que tanto sacrificio han sufrido estos últimos anos, con la

siguiente propuesta de
a ACUERDO

Que el Pleno del Ayuntamiento adquiera un compromiso de compensar en el futuro a sus empleados, cuando
la legislación lo permita, por las pérdidas ocasionadas por los recortes salariales de los anos 2010-2014 de la

siguiente manera:

Primero. Aplicar en su totalidad el acuerdo adoptado por el Pleno de la Corporación en fecha 8 de mayo de
2008 (BOP de Valencia na 116, de fecha 16 de mayo) en relación a las modificaciones de los complementos
específicos anuales de los puestos que se indican en dicho acuerdo (quedaba pendiente de aplicar el

aumento anual del año 2011).
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Segundo. Proceder a efectuar una valoración de los diferentes puestos de trabajo para modificar el

complemento específico de los puestos existentes de funcionarios, incrementándose en la cuantía

equivalente a los 180.000 euros consignados en concepto de productividad antes de los recortes, más 56.320

euros de Seguridad Social, siguiendo los criterios que se establecerán en su momento por la Corporación y la

representación sindical.

Tercero. Proceder también a efectuar las valoraciones oportunas para incrementar también el salario base

del personal laboral en las cuantías que se establezcan en su momento para los distintos empleados según

sus funciones y/o categoría en equivalencia al personal del apartado anterior dentro de la cuantía indicada en

el punto 2».

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo está de acuerdo con las tres medidas que

se propone en la moción para compensar las pérdidas a los empleados del Ayuntamiento. Que no obstante

quieren decir que si en 2011 no se aplicó el incremento del complemento específico no ha sido por los

recortes que han supuesto las medidas del gobierno, en forma de leyes y normativas, pues desde el año

2008 y hasta el 2014, el capítulo 1 de personal se ha ido incrementando de año en año.

Que sobre la segunda medida, insiste en lo mismo, si no se pagó la productividad no ha sido por culpa de

ninguna medida del gobierno central, se podía haber mantenido el incremento paulatino del capítulo 1 de

personal.

Que sobre la tercera medida hay que decir que los salarios se fijan por la ley de presupuestos. Que concluye

diciendo que su grupo está de acuerdo con este compromiso, pero quiere recalcar que no ha sido por culpa

de ninguna medida del gobierno central.

El alcalde contesta a la portavoz del Partido Popular que si mañana trae a este equipo de gobierno un

acuerdo que autorice a pagar la productividad al personal de este Ayuntamiento, mañana mismo se autoriza

el pago.

Que no se puede decir lo que no corresponde pues Delegación de Gobierno tumbaría cualquier acuerdo que

supusiera un incremento salarial mínimo. Y gracias al Partido Popular, todos los ayuntamientos tienen esa

prohibición expresa.

Que si ha habido incrementos en el capítulo 1, ha sido porque se podía, bien por algunas sentencias o por la

asunción que se hizo en su momento de las piscinas. Que hay muchos ayuntamientos, inclusos gobernados
por el Partido Popular, que ya están hartos de tener que pasar por situaciones complicadas para poder

atender las contrataciones de personal.

Que lo que se busca es un compromiso con el personal de este Ayuntamiento porque este equipo de

gobierno lo mantiene desde hace tiempo y lo ha trasladado en varias ocasiones a la mesa general de

negociación. Los empleados públicos han sufrido desde hace muchos años una gran pérdida de poder

adquisitivo y han asumido de manera muy dura la crisis, no solo sin incrementos salariales sino con

reducciones salariales, vacaciones, días de asuntos propios e incluso no se les ha pagado la paga de

navidad. Que por esto es por lo que se busca un reconocimiento para ellos. Que esto es una declaración de

intenciones, la voluntad está y la consignación estará en el presupuesto, pero no se podrá abonar hasta que
el gobierno no modifique la ley.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que es cierto que los empleados de este Ayuntamiento

han sufrido reducciones salariales y no se les ha abonado la paga de navidad que se les quitó, pero si ha

habido un incremento en el capítulo de personal y ese incremento podía haberse utilizado para pagar
salarios, gratificaciones, complemento específico o productividad.

Que en este pleno se han sometido a control, decretos en los que se dan gratificaciones a personal del
Ayuntamiento y que sepa, Delegación de Gobierno no ha anulado ninguno de ellos. Es decir que ustedes

tienen autonomía para decidir, dentro del capítulo de personal, lo que se paga a cada persona, menos por

supuesto, las retribuciones que marca la ley de presupuestos. Que no digan al personal que no se puede

pagar porque Rajoy no les deja, porque eso no es cierto. Que lo que dice Rajoy es que tienen un techo de
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gasto, unas limitaciones y unos objetivos de estabilidad presupuestaria y que ustedes, dentro del capítulo 1,
deciden como distribuir el dinero. Que en la moción nombran recortes y pérdidas de derechos, pero se les ha

olvidado decir que la primera reducción salarial la hizo Zapatero.

El alcalde contesta a la portavoz del Partido Popular que parece no enterarse y no saber lo complicado que
ha sido hacer una modificación de la RTP, para que determinados puestos tuviesen una mayor retribución por
asumir mayores funciones. Que la invita a consultar los informes que hay sobre la mesa al respecto de que
no se puede incrementar la productividad al personal, salvo productividades específicas y concretas. Que en

el capítulo 1 siempre sobra dinero, pero sin embargo no se puede utilizar para retribuir al personal. Que más
quisiera este equipo de gobierno, por eso le pide a la portavoz del Partido Popular que no confunda con sus

palabras. Que las gratificaciones se pagan por servicios extraordinarios que se tiene que retribuir porque de lo
contrario habría que dar vacaciones y no se podría permitir.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por veinte votos a favor (8 PSOE, 2 BLOC y 10 PP) y una
abstención (1 EUPV), acuerda aprobar, en sus propios términos, la propuesta anteriormente transcrita, que

ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Gobernación de 23 de diciembre de 2014.

11. GOBERNACIÓN. MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL PARTIDO POPULAR SOBRE ACCESO A
EXPEDIENTES Y SOLICITUD DE COPIAS (EXPTE. 000217/2014-01.02.02)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Ms Cristina Subiela Escriba, portavoz del grupo municipal del Partido Popular en el Ayuntamiento de
Burjassot, en nombre y representación del mismo, y al amparo del artículo 97 del ROF (RD 2568/86),
presenta, para su debate y, en su caso, aprobación por el Pleno de la corporación, la siguiente

MOCIÓN

El derecho de los concejales a obtener la información necesaria para el ejercicio de las funciones públicas
que le son atribuidas, como representantes elegidos en las urnas por los vecinos, es un derecho fundamental
en un estado democrático, independientemente de su configuración legal. Y más si cabe, cuando se trata de
concejales en la oposición, a los que le corresponde la función de control y fiscalización de la gestión

municipal.

En la vertiente legal, y en cuanto al derecho de acceso a la información de miembros de las corporaciones
locales, el artículo 14 del Real Decreto 2598/86, de 28 de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de
Organización y Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades Locales establece:

Artículo 14 1. Todos los miembros de las corporaciones locales tiene derecho a obtener del alcalde o
presidente o de la comisión de gobierno cuantos antecedentes, datos o informaciones obren en poder
de los servicios de la corporación y resulten precisos para el desarrollo de su función.

2 La petición de acceso a las informaciones se entenderá concedida por silencio administrativo en
caso de que el presidente o de la comisión no dicten resolución o acuerdo denegatorio en el

término de cinco días, a contar desde la fecha de solicitud. „„,,.,-«„
3. En todo caso, la denegación del acceso a la documentación habrá de hacerse a través de resolución

o acuerdo motivado.

Por su parte, el artículo 15 del mismo texto legal añade:

No obstante lo dispuesto en el número 1 del artículo anterior, los servicios administrativos locales
estarán obligados a facilitar la información, sin necesidad de que el miembro de la corporación
acredite estar autorizado, en los siguientes casos: wfl)fln!.wnn«n

a) Cuando se trate del acceso de los miembros de la corporación que ostenten delegaciones o
responsabilidades de gestión, a la información propia de las mismas.

b) Cuando se trate de acceso de cualquier miembro de la corporación a la información y
documentación correspondiente a los asuntos que hayan de ser tratados por los

Diníns K1
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órganos colegiados de que formen parte, así como a las resoluciones o acuerdos

adoptados por cualquier órgano colegiado.

c) Cuando se trate del acceso de los miembros de la corporación a la información o

documentación de la entidad local que sean de libre acceso para los ciudadanos.

Y por último, en relación a esta cuestión, el apartado 1 del artículo 16 establece:

1. La consulta y examen concreto de los expedientes, libros y documentación en general se regirá por

las siguientes diligencias:

a) La consulta general de cualquier expediente o antecedentes documentales podrá

realizarse bien en el archivo general, o en la dependencia donde se encuentre; bien

mediante la entrega de los mismos o de copia al miembro de la corporación interesado

para que pueda examinarlos en el despacho o salas reservadas a los miembros de la

corporación. El libramiento de copias se limitará a los casos citados de acceso libre

de los concejales a la Información y a los casos en que ello sea expresamente

autorizado por el presidente de la comisión de gobierno.

El Tribunal Supremo, en reiterada jurisprudencia, declara este derecho de acceso a la información como

fundamental para los miembros de las corporaciones locales, y de estos preceptos se deduce la obligación

para el alcalde o la junta de gobierno de permitir dicho acceso y facilitar copia en los casos del libre acceso

establecido en el artículo 15 del ROF.

A continuación, referimos unas peticiones de información y libramiento de copias por parte del grupo Popular

al que represento, y de las que a fecha de hoy no hemos recibido contestación por parte del equipo de

gobierno local, ni en sentido estimatorio ni desestimatorio, por lo que a tenor de lo establecido en el artículo

14.2 se consideran concedidas por silencio administrativo, sin perjuicio de las incardinables en el artículo

15 de libre acceso, y de las que nos asiste el derecho al libramiento de copias:

- El pasado 23 de junio, en escrito con n9 de registro de entrada 2014012244, el grupo Popular

solicitamos al Sr. Alcalde, copia (bien en papel o en formato digital) de una serie de facturas a pagar

por este Ayuntamiento y que se detallaban en el mismo. Esta petición no ha sido contestada por lo

que se entiende concedida por silencio administrativo (art. 14.2)

El pasado 19 de septiembre, en escrito con n9 de registro de entrada 2014017703, el grupo Popular

solicitamos al Sr. Alcalde, copia (bien en papel o en formato digital) de los informes de reparo

referidos en el expediente 00030/2014-07, sobre Aprobación de la Cuenta General del ejercicio 2013,

sometido a votación en el pleno ordinario de septiembre. Esta petición no ha sido contestada y se

incardina en los supuestos del artículo 15 sobre libre acceso y libramiento de copias.

El pasado 3 de octubre, en escrito con n8 de registro de entrada 2014018503, el grupo Popular

solicitamos al Sr. Alcalde, traslado de información/documentación relativa al convenio suscrito por el

Ayuntamiento con Jóvenes Unidos por el Desarrollo Medioambiental, SL, en los términos

establecidos en el solicita del escrito de referencia. Esta petición no ha sido contestada por lo que se

entiende concedida por silencio administrativo (art. 14.2).

- El pasado 10 de octubre, en escrito con n9 de registro de entrada 2014018941, el Grupo Popular

solicitamos al Sr. Alcalde, traslado de las resoluciones judiciales adoptadas en el procedimiento

judicial conocido como L'Eixereta, así como las diligencias de notificación al Ayuntamiento de dichas

resoluciones. Esta petición no ha sido contestada por lo que se entiende concedida por silencio
administrativo (art. 14.2).

Esta actitud del equipo de gobierno de no facilitar la información y documentación requerida por la oposición,

además de vulnerar la legalidad vigente, es harto reprobable en términos políticos, pues atenta a principios

tan fundamentales en un estado democrático como el pluralismo, la transparencia, y el derecho a la
información de los representantes de los ciudadanos elegidos por los ciudadanos en las urnas.
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Opacidad y falta de información que el grupo Popular consideramos injustificable, debiendo el equipo de

gobierno proceder de forma inmediata a enmendar esta situación, mediante la entrega de la información y

copias referidas en los escritos de referencia.

Y, asimismo, a dejar patente su voluntad de que esta situación no se reproduzca en lo sucesivo, para que la

oposición, en este caso, el grupo popular al que represento, pueda ejercer su función fiscalizadora y de

control que le es propia con normalidad.

Por todo cuanto antecede, y en nombre del grupo municipal del Partido Popular al que represento, solicito al

Pleno de la corporación la adopción de los siguientes

ACUERDOS

Primero. Instar al Sr. Alcalde o, en su caso, al concejal delegado que corresponda, a que proceda, de forma

inmediata, a entregar al grupo Popular copia de la documentación requerida en los escritos referenciados en

la parte expositiva de la moción, en cumplimiento de la legalidad vigente y en aras a la efectividad de los

principios fundamentales de trasparencia, derecho a la información, y pluralismo político.

Segundo. Instar al Sr. Alcalde a que, en lo sucesivo, vele por el cumplimiento efectivo de la legalidad vigente

en relación al derecho de acceso a la información y libramiento de copias de los miembros de la corporación,

ya formen parte del equipo de gobierno o de la oposición».

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela explica brevemente el contenido de su moción y entre otras cosas

manifiesta que su grupo formuló cuatro peticiones de documentación que a fecha 17 de noviembre, en que se

presenta esta moción, no se les había contestado. Que posteriormente a la fecha de presentación de la

moción, de dos de las peticiones, se ha entregado copia de documentación y se ha dado acceso a otra de las
peticiones, pero a fecha de hoy queda pendiente una cuarta petición, por ello mantienen la moción y espera

que se conteste a la que falta y que el Alcalde vele para que esto no vuelva a ocurrir.

Por el grupo Socialista, Manuel Pérez manifiesta que duda mucho que otros ayuntamientos gobernados por
el Partido Popular den a la oposición la facilidad de poder consultar los expediente en los términos que lo
hace este equipo de gobierno. Que siempre se ha facilitado por el conducto reglamentario, el acceso a los
expedientes. Cuando se les convoca a algún órgano en los que están representados, siempre los tienen a su

disposición desde la misma convocatoria y también, cuando han solicitado ver el registro de entrada se les ha
facilitado en formato pdf y lo han podido consultar a través del ordenador situado en la mesa donde consultan
los expedientes. Que siempre se les ha facilitado copia de documentos concretos que han solicitado, aunque

quizá no con la premura que ustedes quisieran.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que siempre no es así, pues todavía están esperando
que se les conteste a esa cuarta petición. Que no solamente es el convenio, que ya se les facilitó, sino que es
la cláusula quinta del mismo, que imponía dos obligaciones a la empresa que instaló los contenedores de
Jóvenes Unidos, la de instalar seis contenedores y la de destinar 6.000 euros anuales a proyectos de ayuda

social que determinaría el Ayuntamiento.

Que lo que solicitamos es que se nos facilite la documentación acreditativa de que esta empresa los ha
cumplido, documentación donde están esos contenedores, que personal se encarga de su limpieza etc., y
documentación que acredite a que ayudas sociales han sido destinados esos 6.000 euros anuales que desde
el año 2008 ascendería a una cantidad de 48.000 euros. Que la transparencia e información a la oposición es
fundamental porque es su labor el control y fiscalización del equipo de gobierno, y esperan que el resto de
grupos políticos apoyen la moción porque de lo contrario estarían respaldando conductas impropias de un

estado democrático.

Por el grupo Socialista, Olga Camps contesta a la portavoz del Partido Popular que no consta en ningún
negociado del Ayuntamiento que haya escritos pendientes de tramitar en los que ustedes hayan solicitado
copia o revisión. Que este equipo de gobierno cumple lo que el ROF dice: facilitarles copia o consulta de
cualquier expediente que ustedes soliciten. Así pues, tarde o temprano se les facilita todo lo que solicitan,
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pero hay que tener en cuenta que no puede haber una persona exclusivamente para ustedes, para hacerles

fotocopias de todos los expedientes que piden.

Que le gustaría saber que sentencia del Tribunal Supremo alegan en su moción y que apoya su postura de

facilitarle copia de todos los expedientes porque no le consta que la haya.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos

en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís), diez votos a favor (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos a favor

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda rechazar la propuesta anteriormente transcrita, que ha sido

dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Gobernación de 23 de diciembre de 2014.

12. GOBERNACIÓN. MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL PARTIDO POPULAR SOBRE LA
PERSONACIÓN DE ESTE AYUNTAMIENTO COMO ACUSACIÓN PARTICULAR O POPULAR EN LAS
DILIGENCIAS CONTRA JOSÉ BLANCO CALVO (EXPTE. 000218/2014-01.02.02)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«María Cristina Subiela Escriba, portavoz del grupo municipal del Partido Popular en el Ayuntamiento de

Burjassot, en nombre y representación del mismo, y al amparo del artículo 97 del ROF (RD.2568/86),

presenta para su debate y, en su caso, su aprobación por el Pleno de la corporación, la siguiente

MOCIÓN

El pasado 20 de octubre se procedió a la detención y posterior puesta a disposición judicial del ex edil de esta

corporación y portavoz de Esquerra Unida, José Blanco Calvo, imputado por varios delitos, entre ellos,
coacción y acoso sexual.

Mediante Decreto de 21 de octubre de 2014, el Sr. Alcalde, D. Rafael García, en uso de sus atribuciones

procedió a dejar sin efecto las delegaciones que le había otorgado tanto del área de Servicios Municipales,

como las materias de Deportes y Protección Civil.

Sin perjuicio del respeto a su derecho constitucional a la presunción de inocencia, no se puede negar la

gravedad de las imputaciones en virtud de los hechos denunciados por la que en su día fue trabajadora

municipal, a lo que hay que añadir la más que posible relación de estos con el ejercicio de su cargo público

de gobierno.

Por otro lado, consideramos reprobable la actitud del actual asesor del grupo político Esquerra Unida, José A.

López Camarillas, tratándose de un trabajador eventual de la corporación, en cuyas declaraciones a los
medios de comunicación en relación a la detención del Sr. Blanco y sus imputaciones, se infiere un

posicionamiento impropio de la imparcialidad que debía mantener como trabajador municipal, y en

contradicción con la firme postura de esta corporación en el tratamiento de este asunto y las medidas
adoptadas tras conocerse las actuaciones judiciales.

Y teniendo en cuenta que esta corporación siempre se ha posicionado en la tolerancia cero hacia cualquier
actitud desprecio, menoscabo contra la dignidad y la libertad sexual de la mujer, es por lo que el grupo
municipal del Partido Popular de Burjassot, propone al Pleno la adopción de los siguientes

ACUERDOS

Primero. El Ayuntamiento de Burjassot se personará como acusación particular o popular, según proceda, en
las diligencias que se siguen ante el Juzgado de Instrucción n9 6 de Paterna contra José Blanco Calvo por la
denuncia referida en la parte expositiva de la moción.
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Segundo. Instar al Sr. Alcalde al cese inmediato del asesor del grupo municipal de Esquerra Unida, José A.

López Camarillas.

Tercero. Dar traslado de la moción al tejido asociativo del municipio y proceder a su difusión en los medios

de comunicación municipal.»

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela lee íntegramente el texto de su moción y a su término reconoce el
derecho a la presunción de inocencia de toda persona pero que por la gravedad de los posibles hechos
cometidos y la relación del exconcejal con la actividad y el cargo municipal, su grupo se ha visto obligado a

presentar esta moción al pleno.

Que en cuanto a la actitud del asesor, consideran impropia la postura del Ayuntamiento y consideran que

procede el cese del mismo.

Por el grupo Bloc-Compromfs, Emili Altur manifiesta que esta moción no puede ser apoyada porque

puede dar lugar a confusión y adelanta situaciones que aún no se han producido. Que posteriormente el

alcalde formulará una enmienda \n voce.

Que en esta moción se habla de los delitos por los que ha sido imputado el Sr. Blanco y hasta el momento la
única información que existe al respecto es por medio de la prensa, con lo cual, la portavoz del Partido
Popular no puede saber sobre que delitos se está defendiendo el Sr. Blanco en el juzgado.

Que no hay valoraciones en la moción, solo hechos concluyentes y eso solo puede decirlo el juez. Presentar
una moción en la que se hacen juicios de valor, cuando el procedimiento aún está vivo, cuando aún no ha
pasado a la fase de juicio oral y cuando el juez está todavía pidiendo diligencias, parece muy atrevido.

Por otra parte, los asesores, trabajan para un grupo político y lo único que no se les pide a esos trabajadores
es la imparcialidad, porque se supone que su trabajo es defender los intereses de su grupo. Que en estos
términos su grupo no puede apoyar la moción y por lo tanto votará en contra.

Por el grupo Socialista, José Ruiz felicita a la nueva concejala de EU y le da la bienvenida y manifiesta que
su grupo también votará en contra de esta moción y los motivos son los mismos que ha expuesto el portavoz
del Bloc No pueden imputarse delitos cuando ni siquiera se ha abierto el juicio oral y mientras tanto hay que
ser cautos y ponderados y no prejuzgar. Las declaraciones del asesor de EU fueron correctas en todo
momento e hizo lo que él, fuera de su trabajo y en su vida personal, consideró oportuno.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo no se está inventando nada y no quiere
perjudicar a nadie. Que ningún miembro del equipo de gobierno ni de la oposición, ha tenido acceso oficial a
este asunto y toda la información se ha basado en los medios de comunicación.

Que así lo dijo el equipo de gobierno en rueda de prensan, que se basaba en los medios de comunicación y
en base a ello, cesó al Sr. Blanco basándose solamente en los hechos que relataban los medios de
comunicación, tratando de muy graves las presuntas imputaciones al exconcejal. Que es un tema muy
delicado y más si se trata de un cargo público, porque a la mínima, por los medios de comunicación, ya se

condena.

Por ei grupo Bloc-Compromís, Emili Altur manifiesta que efectivamente hay que ser muy cautos y es por
eso que se le ha propuesto, por el Alcalde, retirar esta moción y hacer una conjunta quitando únicamente
aquella parte que consideran que no tiene nada que ver, como es la referente al asesor y decirle que e
ayuntamiento se personará en el procedimiento pero si no hay en juego intereses municipales, el
ayuntamiento no intervendrá y se retirará.

Por el grupo Socialista, José Ruiz manifiesta que, por continuar con la línea expositiva del portavoz: de
Compromís no hay que hacer leña del árbol caído y eso es lo que parece que quiere hacer el Partido
Popular Que el asesor de EU no tiene nada que ver con lo sucedido al exconcejal, además, fuera del horano
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laboral cada uno puede hacer lo que considere oportuno. Que si no se tiene claro si hay perjuicio para el

Ayuntamiento, nuestro grupo se negará en rotundo a apoyar la moción aún sabiendo que se manipularán los

votos del Partido Socialista y de Compromís.

El alcalde manifiesta que no va a cesar al asesor de EU porque entiende que no hay ningún motivo para ello.

Que una cosa es lo que pasa en la vida privada de cada cual y otra bien diferente es si se ven o no

perjudicados los intereses del Ayuntamiento. Que aquí no se juzga a nadie, esto no es un tribunal, ni un

jurado popular y el Partido Popular no tiene argumentos para solicitar el cese del asesor de EU.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos

en contra (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos a favor (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos en contra (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos a favor

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda rechazar la propuesta anteriormente transcrita, que ha sido

dictaminada favorablemente, por la Comisión Informativa de Gobernación de 23 de diciembre de 2014.

Nota del secretario: El alcalde, una vez finalizada la votación de este asunto, interrumpe la sesión durante

unos minutos, tras lo cual continua el debate de los asuntos siguientes del orden del día.

PROMOCIÓN ECONÓMICA

13. PROMOCIÓN ECONÓMICA. MODIFICACIÓN DEL PLAN DE CORRECCIONES DEL DESEQUILIBRIO
FINANCIERO DE Cemef, SLU (EXPTE. 000015/2014-05)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Visto el escrito presentado por el Cemef, SLU, el 10 de diciembre de 2014 (núm. reg. de entrada

20140022745), comunicando un acuerdo del Consejo de Administración relativo a la modificación del Plan de

Corrección del Desequilibrio Financiero del Cemef, SLU.

Visto el informe de Intervención 283/2014, de 19 de diciembre de 2014, relativo a la modificación del Plan de

Corrección del Desequilibrio Financiero de la entidad Cemef, SLU, de acuerdo con lo establecido en el

artículo 1.36 de la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de Racionalización y Sostenibilidad de la Administración

Local, por el que se modifica la disposición adicional 9a de la Ley 7/1985, de Bases de Régimen Local.

Por todo ello propone al Pleno del la corporación municipal el siguiente

ACUERDO

Primero. Tomar en consideración las modificaciones propuestas al Plan de Corrección del Desequilibrio

Financiero de la sociedad Cemef, SLU, formuladas por el Consejo de Administración de Cemef, SLU, el
pasado 9 de diciembre de 2014:

CEMEF, SLU, PLAN DE CORRECCIÓN MODIFICADO

(público y privado) Previsión 2015 Previsión 2016

Ventas 344.664,91 € 344.664,91 €

Personal directo e indirecto 323.000,00 € 323.000,00 €

Compras y gastos 5.515,51 € 5.515,51 €

Ventas Dependencia 43.659,84 € 43.659,84 €
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Ventas Copago

Ventas Privado

Aportación del Ayuntamiento Burjassot

(público y privado)

Ventas

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

22.480,53 € 22.480,53 €

8.090,21 € 8.090,21 €

270.434,33 € 270.434,33 €

Previsión 2015

22.000,00 €

13.500,00 €

286,88 €

Previsión 2016

22.000,00 €

13.500,00 €

286,88 €

Ventas

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Ventas privado

Limpieza IMCJB

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Previsión 2015

660.460,34 €

644.785,36 €

16.919,28 €

13.461,70 €

95.286,24 €

551.712,40 €

Previsión 2016

660.460,34 €

644.785,36 €

16.919,28 €

13.461,70 €

95.286,24 €

551.712,40 €

Previsión 2015 Previsión 2016

Aportación Ayuntamiento Burjassot 197.402,14 €

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

wmmmmm

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

258.528,20 €

232.691,44 €

810,43 €

Previsión 2016

258.528,20 €

232.691,44 €

810,43 €

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015 Previsión 2016

53.732,35 € 53.732,35 €

44.397,66 € 44.397,66 €
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Aportación Ayuntamiento Burjassot

Parte proporcional coordinador y mantenimiento

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

126.000,00 €

15.000,00 €

56.000,00 €

17.000,00 €

Previsión 2016

126.000,00 €

15.000,00 €

56.000,00 €

17.000,00 €

Ventas al público

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

214.544,51 €

200.000,00 €

314.000,00 €

99.000,00 €

Previsión 2016

214.544,51 €

200.000,00 €

314.000,00 €

99.000,00 €

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

193.577,18 €

95.000,00 €

47.648,50 €

Previsión 2016

193.577,18 €

95.000,00 €

47.648,50 €

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

10.000,00 €

3.000,00 €

6.000,00 €

Previsión 2016

10.000,00 €

3.000,00 €

6.000,00 €

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015 Previsión 2016

26.000,00 € 26.000,00 €

10.000,00 € 10.000,00 €

12.000,00 € 12.000,00 €

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

68.499,90 €

58.700,62 €

Previsión 2016

68.499,90 €

58.700,62 €
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13. APARCAMIENTO PUBLICO

Ventas

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

38.749,75 €

14.000,00 €

27.344,55 €

25.375,73 €

Previsión 2016

38.749,75 €

14.000,00 €

27.344,55 €

25.375,73 €

14. OFICINA PRESUPUESTARIA LOCAU

Aportación Ayuntamiento Burjassot

Personal directo e indirecto

Compras y gastos

Previsión 2015

56.702,07 €

54.777,79 €

200,00 €

Previsión 2016

56.702,07 €

54.777,79 €

200,00 €

: . 15. GESTI0N GENERAL DEL CENTRQTCOORDINACiáN

Previsión 2015 Previsión 2016

Aportación Ayuntamiento Burjassot 300.000,00 € 300.000,00 €

Personal directo e indirecto 230.000,00 € 230.000,00 €

Compras y gastos 133.435,35 € 133.435,35 €

Ingresos totales

Subvención

Personal directo e indirecto. Reservas

Compras y gastos

Previsión 2015

2.484.861,35 €

300.000,00 €

2.344.301,66 €

375.081,99 €

Previsión 2016

2.484.861,35 6

300.000,00 €

2.396.396,26 €

375.081,99 €

Margen unidad de negocio 65.477,70 € 13.383,10 €

2.326.588,57€

Segundo. Aprobar el Plan de Corrección del Desequilibrio Financiero de la entidad Cemef, SLU, de acuerdo
con lo establecido en el artículo 1.36 de la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de Racionalización y
Sostenibilidad de la Administración Local, por el que se modifica la disposición adicional 9B de la Ley 7/1985,
de Bases de Régimen Local, con las modificaciones expresadas, así como el plan de actuación que contiene.

Tercero. Comprometerse a la modificación de las encomiendas municipales, con el objeto de ajustarse a lo
expresado en el Plan de Corrección del Desequilibrio Financiero de la entidad Cemef, SLU.

Cuarto. Comprometerse, con la aprobación de este Plan, a la dotación en el Presupuesto General del
Ejercicio 2015, de la siguiente financiación, que deberá ejecutarse en su integridad en dicho ejercicio:
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APORTACIÓN AYUNTAMIENTO 2015

1. Servicio de Ayuda a Domicilio (SAP)

3. Limpieza de edificios

4. Servicios integrales urbanismo (pintura y metal)

5. Diseño y gestión de programas de formación y empleo

6. Ludoteca y conserjería 613

7. Piscinas de verano

8. Piscina cubierta

9. Diseño y gestión de programas de Promoción Económica

10. Turismo

11. Mercado Municipal y venta no sedentaria

12. Personal de la Agencia de Sostenibilidad

13. Aparcamiento público

14. Oficina Presupuestaria Local

15. Gestión general del centro y coordinación

270.434,33 €

551.712,40 €

197.402,14 €

258.528,20 €

53.732,35 €

126.000,00 €

200.000,00 €

193.577,18 €

10.000,00 €

26.000,00 €

68.499,90 €

14.000,00 €

56.702,07 €

300.000,00 €

(1) No contemplada en el Plan de Corrección de 27-2-2014

(2) Contemplada en PC de 27-2-2014 como «Otros ingresos municipales»

(1)

O)

(2)

(2)

(2)

(1)

Quinto. Comprometerse a dotar en los ejercicios 205 y 2016 las cantidades descritas por cada servicio, para

garantizar la estabilidad financiera y patrimonial de la sociedad, siempre que se mantengan dichos servicios

en la sociedad instrumental y en las dimensiones establecidas en la actualidad.

Abierto el turno de intervenciones se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo votará en contra porque esta modificación

supone un incremento de la aportación municipal a la empresa pública CEMEF de 376.000 euros. Que hay

que partir de la base que, en el ejercicio de 2013, la empresa pública tuvo más de 950.000 euros de pérdidas

y un patrimonio neto de 380.000. El 27 de febrero de 2013 hubo que hacer un plan de corrección del

desequilibrio financiero de la mercantil por su complicada situación económico-financiera. No obstante el 09

de diciembre se plantea una modificación de ese plan, que implica un rescate y por tanto un incremento de la

aportación, con la que su grupo no está de acuerdo, porque esto significa la aplicación de una serie de

medidas adicionales y porque, en general, no están de acuerdo con la gestión de la empresa pública.

Que una de estas medidas es que la empresa vuelve a asumir la gestión de las piscinas públicas
municipales, gestión deficitaria desde hace muchos años y a la que no se le ha puesto remedio. Que la

empresa pública no está capacitada ni técnica ni económicamente para la gestión de las piscina, y eso no es

por culpa de la Delegación de Gobierno que solamente anuló el proceso de asunción de los trabajadores por
el Ayuntamiento.

También son encomiendas deficitarias desde hace tiempo, la de limpieza de edificios y parking público de
Maestro Lope. En cuanto a las encomiendas de turismo, mercados y venta no sedentarias, que en un
principio se decía que suponían un "coste cero", resulta que ahora sí hay que hay que aportar dinero.

Que lo más importante es que esta modificación se debe incluir en el presupuesto prorrogado o en el de 2015
y entienden que su grupo no puede tener condicionado el voto sin tener ningún dato del presupuesto. Que

entienden que el modelo de gestión es lo que ha fallado, con perdidas en 2013 de casi un millón de euros, y

rescatando a la empresa en más de una ocasión. Que antes hablaban del coste que suponía la tasa TAMER
para el pueblo de Burjassot, pero en este caso, también es el pueblo quien va a tener que pagar esa mala
gestión.
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Por el grupo Bloc-Compromís, Emili Altur manifiesta que CEMEF va evolucionando y modificando todas

sus actividades para ofrecer un servicio de calidad al pueblo de Burjassot. Que cuando se plantea una

situación como concepto de un desequilibrio financiero, el gobierno de turno lo que tiene que hacer es

reequilibrar le empresa pública porque de lo contrario mañana, 31 de diciembre, estaría abocada al cierre por

incurrir en una causa de disolución y consecuentemente todo el personal estaría en el paro el día 01 de

enero, y al menos, este equipo de gobierno, eso no lo va a consentir.

Que los planes de corrección son herramientas que tienen sentido en un momento dado pero posteriormente

han ocurrido cosas y a CEMEF se le ha ido dando nuevos servicios, que como bien a dicho la portavoz del

Partido Popular, que para el 2014 eran a "coste cero", pero ahora se debate su continuidad para los años

2015 y 2016.

Que no se les pide que condicionen su voto, pero lo que se acostumbra hacer, en estos casos, por parte de la
oposición es abstenerse, porque de lo contrario están propiciando su cierre. Que la causa principal de esta

reformulación sí que tiene que ver con las piscinas, pues Delegación de Gobierno no dio tiempo suficiente

para poder efectuar esos procesos de selección por parte del Ayuntamiento que además tiene limitada la
capacidad de contratación por culpa de una normativa estatal. Por lo tanto, con buen criterio, este equipo de
gobierno creyó que lo oportuno era sacar una licitación, pero ninguna empresa se presentó. Se pensó que si
no era vía CEMEF, el personal de las piscinas tenía que ir al paro y esto no se iba a consentir, porque ese

servicio se quería seguir dando al pueblo de Burjassot.

Que aprovechando que se tiene que hacer este plan de corrección: se valora la encomienda de la oficina
presupuestaria y de los servicios incluidos en el proyecto RIU en las 613 viviendas; se eliminan líneas de
trabajo que se habían presupuestado y que se ha demostrado que no valían, como son la de formación y
Burjatec; y se asignan partidas genéricas, que existían en el anterior plan de corrección, a partidas concretas

como son turismo, mercado y mercadillo.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela contesta al portavoz de Compromís que lo que se entiende por
todos es que las pérdidas del año 2013 eran de casi un millón de euros, y ello significa que una empresa va
muy mal. Que dicen que hay que salvar la empresa, pero en el año 2012, ya se tuvo que hacer un plan de
reequilibrio patrimonial por las pérdidas de 2011, y su grupo lo apoyó. El Ayuntamiento tuvo que condonar a
CEMEF, 779.000 euros que le había anticipado para pagar una deuda que tenía con la Seguridad Social y
eso sí que les importaba a los trabajadores. Además tuvo que hacer una aportación de otros 120.000 euros
para compensar pérdidas para no incurrir en causa de disolución y para ello tuvo que hacer una ampliación y

una reducción simultánea de capital social.

Que esta empresa va mal, no se pretende cerrarla, ni dejar a nadie sin trabajo, lo que se ha de hacer es
cambiar el modelo de gestión. Que esto no solo preocupa al Partido Popular, la interventora, en su informe
dice que en caso que se apruebe este plan de correcciones, se van a producir una serie de consecuencia en
el conjunto de la hacienda municipal que afectarán a la estabilidad presupuestaria y al equilibrio económico
del Ayuntamiento. Se generarán mayores tensiones de liquidez que afectarán a la regla de gasto y harán que
se incremente el período medio de pago a proveedores, por ello su grupo ve más que justificada su postura.

Por el grupo Bloc-Compromís, Emili Altur manifiesta que no valora la justificación del voto del Partido
Popular pues para mantener la empresa pública se tienen que hacer los planes de corrección y de ajustes
que sean necesarios. Que en este caso, lo que hay que ver es lo que hay detrás de CEMEF, el personal que
trabaja allí, los servicios que se prestan y que disfruta toda la población. Que pueden haber habido
desequilibrios económicos y partidas mal presupuestadas, pero de lo que no cabe duda es de que en ningún
momento se han dejado de prestar los servicios correspondientes, cosa que no se puede decir de

determinadas empresas de la Generalitat.

Por el aruDO Socialista, José Ruiz manifiesta que el equipo de gobierno quiso cambiar ese modelo de
gestión y lo presentó a concurso. Al no presentarse nadie se decidió que lo asumiese el A^^ento. pm
Delegactón de Gobierno dijo que no podía ser, por ello se devolvió la gestión otra vez a CEMEF y por el o
ahora resulta que hay que implementar partidas. Que por eso no entiende como el Partido Popular pone esto
en tela de juicio, a no ser que lo que esté detrás de todo es que quieran que se cierre la piscina, pero eso, por
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supuesto, que no se va a hacer y es más, se va a hacer todo lo posible para mantener la empresa pública.

Que además hay que recordar que la portavoz del Partido Popular fue en su día presidenta del CEMEF.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos a

favor (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda aprobar la propuesta anteriormente transcrita, que ha sido

dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Promoción Económica de 23 de diciembre de

2014.

14. PROMOCIÓN ECONÓMICA. PROPUESTA SOBRE EL EJERCICIO DE VALENCIANO EN LAS
PRUEABAS DE ACCESO A PUESTOS DE TRABAJO DEL AYUNTAMIENTO (EXPTE. 000017/2014-

05.60.01)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Vist l'informe técnic emés per la técnica lingüística en data 2 de setembre de 2014, que porta per títol

"Informe técnic sobre l'exercici de valencia i la composició del tribunal en les proves selectivos per a la

provisió de llocs de treball d'aquest Ajuntament", adjunt a aquesta proposta.

I vistos els següents

ANTECEDENTS

6. En les proves per a proveir llocs de treball a l'Ajuntament de Burjassot, l'exercici que avalúa els

coneixements de valencia és obligatori pero no eliminatori.

7. Aquesta prova ha consistit habitualment a traduir del valencia al castellá o del castellá al valencia un

text sense l'ajuda del diccionari.

8. En dues ocasions en qué es requerí l'assisténcia de la técnica lingüística per a corregir l'exercici de

valencia ja s'havia seleccionat préviament el text que havien de traduir els aspirants sense cap mena de

consulta sobre la viabilitat del text.

9. En totes dues ocasions, el text estava escrit en valencia i calia traduir-lo al castellá, , exercici que no

garanteix posseir els coneixements lingüístics que es vol avaluar amb aquesta prova.

10. De manera reiterada la Sindicatura de Greuges de la Comunitat Valenciana s'ha dirigit a aquesta

corporació (ref. queixa núm. 1201101; ref. queixa núm. 061032 i ref. queixa núm. 1200636) per a
comminar-la a «fomentar l'ús, tant social com administratiu, del valencia».

A aquests fets, els son d'aplicació els fonaments jurídics següents.

FONAMENTS DE DRET

14. La Constitució espanyola de 1978 (CE 1978), l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana i la Llei
d'Us i Ensenyament del Valencia conformen l'ordenament jurídic superior en el qual s'emmarca
legalment el procés social de normalització del valencia.

15. En l'article 3.2 del títol preliminar, la CE disposa que «les altres llengües espanyoles serán també
oficiáis a les respectivos comunitats autónomos d'acord amb els seus estatuts». Tot seguit, (art. 3.3)
afegeix que «la riquesa de les distintes modalitats lingüístiques d'Espanya és un patrimoni cultural que
será objecte d'especial respecte i protecció».

PLE núm. 2014000024 de data 30 de desembre de 2014 Página 72



AJUNTAMENT DE BURJASSOT

16. L'article 148.1.a del text constitucional estableix que les comunitats autónomes podran assumir

competéncies en matéries com «El foment de la cultura, la investigado i, si escau, de l'ensenyament de

la llengua de la comunitat autónoma».

17. Finalment, l'article 20.3 (cap. drets i llibertats fonamentals) disposa que «La llei regulará el control

parlamentan deis mitjans de comunicado social i polítics significatius, tot respectant el pluralismo de la

societat i de les diverses llengües d'Espanya».

18. L'Estatut d'Autonomía de la Comunitat Valenciana (promulgat per Llei orgánica 5/1982, d'1 de juliol), fou

reformat el 2006, entre altres coses, per a definir el valencia com a llengua propia de la Comunitat

Valenciana, oficial juntament amb el castellá.

19. L'article sisé (Llei orgánica 1/2006, de 10 d'abril, de Reforma de la Llei orgánica 5/1982, d'1 de juliol,

d'Estatut d1Autonomía) diu exactament:

«1. La llengua propia de la Comunitat Valenciana és el valencia.

2. L'idioma valencia és l'oficial a la Comunitat Valenciana, igual que ho és el castellá, que és l'idioma

oficial de l'Estat. Tots teñen dret a conéixer- los i a usar-los i a rebre l'ensenyament del, i en, idioma

valencia.

3. La Generalitat garantirá l'ús normal i oficial de les dos llengües, i adoptará les mesures necessáries

per tal d'assegurar-ne el seu coneixement.

4. Ningú no podrá ser discriminat per rao de la seua llengua.

5. S'atorgará especial protecció i respecte a la recuperado del valencia.

6. La llei establirá els criteris d'aplicació de la llengua propia en I'Administrado i l'ensenyament.

7. Es delimitaran per llei els territoris en els quals predomine l'ús d'una llengua o de l'altra, així com els

que puguen ser exceptuats de l'ensenyament i de l'ús de la llengua propia de la Comunitat Valenciana.

8. L'Academia Valenciana de la Llengua és la institució normativa de l'idioma valencia».

20. La Llei d'Ús i Ensenyament del Valencia (Llei 4/1983, de 23 de novembre, d'Ús i Ensenyament del
Valencia) fou aprovada per les Corts valencianos amb la finalitat d'«assolir, mitjangant la promoció del

valencia, l'equiparació efectiva amb el castellá i garantir l'ús normal i oficial d'ambdós idiomes en

condicions d'igualtat i desterrar qualsevol forma de discriminado lingüística.»

21. En l'article 7 el compromís de la Generalitat Valenciana en aquest sentit és ciar, per tal com disposa
que «El valencia, com a llengua propia de la Comunitat Valenciana, ho és també de la Generalitat i de

la seua Administrado pública, de l'Administració local i de les corporacions i institucions publiques

dependents d'aquelles».

22. Per tant, a fi de garantir el dret deis ciutadans a ser atesos per 1'Administració i rebre'n resposta en la

llengua que sol-liciten, en els articles 30.2 i 30.3 s'exigeix ais poders públics que «En les bases de les
convocatóries per a l'accés a carrees, ocupacions i funcions publiques, la Generalitat Valenciana i les
corporacions locáis, en l'ámbit de les seues respectives competéncies, valoraran el coneixement del
valencia per tal que puguen exercir-se les funcions publiques segons els principis d'ús del valencia

previstos en aquesta Llei». I afegeix que «Els poders públics valencians, a l'efecte de l'apartat anterior,

indicaran els llocs per ais quals és preceptiu el coneixement del valencia».

23. Finalment, en el títol V, article 35, la llei estableix, sobre la base de criteris histories, els termes

municipals de predomini lingüístic valencia, entre els quals s'inclou Burjassot.

24. Per aixó, l'article 1 del Reglament de Normalizado del Valencia de Burjassot, aprovat peí Pie de
l'Ajuntament, explícita quin és el paper de l'Ajuntament en aquest procés de normalizado lingüística en

establirque:
«1. El valencia és la llengua propia del municipi de Burjassot i, per tant, del seu ajuntament i deis
organismes que en depenen, de manera que les normes que conté aquest reglament son d'aplícació a

tots ells.

PLE núm. 2014000024 de data 30 de desembre de 2014 Página 73



AJUNTAMENT DE BURJASSOT

2. Tots els ciutadans teñen dret de conéixer i d'usar el valencia, oralment i per escrít, a les

dependéncies municipals i ningú no pot ser discriminat per rao de Mengua.

3. L'Ajuntament de Burjassot anima la ciutadania a conéixer el valencia, estimar-lo i fer-lo servir en tots

els ámbits socials.

4. Els actes expressats en valencia produeixen plens efectes jurídics i no poden ser objecte de cap

tipus de dificultat, d'ajornament, de requeriment de traducció ni de cap altra exigencia».

25. Igualment, en l'article 8, també disposa que:

1. Amb la finalitat de garantir el compliment de la legislado en materia lingüística, d'aquest reglament i

del principi d'eficiéncia en l'actuació administrativa, el personal de l'Ajuntament de Burjassot ha de

posseir un nivell de coneixements de valencia adequat a les funcions que ha d'exercir-hi.

2. En especial, els servéis municipals que tinguen relació directa amb el públic han d'estar atesos per

funcionaris amb un coneixement del valencia suficient per a atendré amb normalitat les funcions

encomanades.

3. A fi de millorar la competencia oral i escrita del personal municipal, tant deis empleats com deis

carrees públics, l'Ajuntament de Burjassot ha de promoure-hi la realització de cursos de valencia,

sempre en l'horari laboral. Així mateix, ha de garantir l'assisténcia deis empleats a cursos relacionáis

amb el perfeccionament de la competencia lingüística, en condicions que no representen cap despesa

per ais assistents. Igualment, l'Ajuntament de Burjassot, mitjancant l'Oficina de Promoció i Ús del
Valencia, ha de posar a l'abast del seu personal recursos de formado i d'assessorament en materia de

llengua perqué puga millorar la seua competencia lingüística en un termini curt de temps.

4. Així mateix, I'OPV, amb la coMaboració del Departament de Personal, ha d'elaborar l'oferta municipal

de formació lingüística a partir de la perfilado lingüística deis llocs de treball i adaptada ais programes

de la Junta Qualificadora de Coneixements de Valencia.

5. Per últim, l'Ajuntament de Burjassot, a fi d'actuar com a veritable motor del procés de normalització

lingüística i en el seu paper de generador de models de comportament, animará els carrees municipals

a fer servir el valencia en les seues actuacions com a representants públics».

26. Per últim, dedica l'article 9 a les bases de les convocatóries, tot establint que:

1. De conformitat amb l'article 8 d'aquest reglament, l'Ajuntament de Burjassot ha d'elaborar el perfil

lingüístic deis llocs de treball de l'organització, amb un nivell de coneixements concordant amb el lloc de
treball a exercir.

2. Així mateix, en les bases de les convocatóries per a la provisió de llocs de treballs municipals,

l'Ajuntament de Burjassot ha de valorar, mitjancant la realització d'un exercici específic, el coneixement

de valencia deis aspirants a fi de garantir l'execució de les funcions publiques d'acord amb els principis

d'ús del valencia que preveu aquest reglament.

3. D'acord amb el parágraf anterior, en les proves d'accés a llocs de treball municipal, el tribunal pot

sol-licitar l'assessorament del personal técnic de l'Oficina de Promoció del Valencia en les tasques

d'elaboració i de correcció de l'exercici corresponent a la valorado deis coneixements de valencia, així
com en la redacció de l'informe corresponent sobre els criteris de correcció i valoració.

Vista la diligencia de data 29 de desembre de 2014, emesa per la secretaria de la Mesa General de

Negociado, en qué consta que en les dates 31 d'octubre i 6 de novembre de 2014 es va tractar esta proposta.

Per aixó, i amb la finalitat de rescabalar el valencia de l'estat de postrado en qué es troba i d'equiparar-lo
efectivament amb el castellá, amb el qual comparteix oficialitat a la Comunitat Valenciana, la regidora que
subscriu eleva a la Comissió de Promoció Económica les següents propostes

ACORD

Primera. L'increment, en un, deis membres deis tribunals en les convocatóries publiques de l'Ajuntament de
Burjassot, que passarien deis quatre actuáis a cinc.

Segona. La designació d'un técnic lingüístic (A1 o A2, d'acord amb la titulado exigida ais aspirants)
pertanyent a qualsevol de les administracions publiques següents: administració local (ajuntaments i
diputacions), administració autonómica i universitats, com a membre del tribunal susdit.
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Tercera. La realització d'un sorteig entre els técnics lingüístics municipals en el cas que n'hi haguera mes

d'un, a ii de garantir la rotació i la pluralitat en els tribunals públics.

Quarta. La participado d'aquest técnic en totes les proves selectivos de d'oferta pública de l'Ajuntament de

Burjassot, en qualsevol deis seus vessants:

Per a cobrir vacants de la plantilla de iuncionaris, tant en propietat com interinament.

Per a cobrir vacants del personal laboral.

• Per a cobrir llocs de treball peí procediment de promoció interna, peí torn lliure, mitjancant oposició,

concurs-oposició, concurs de mérits, etc.

Cinquena. La participado d'aquest técnic en la Comissió Avaluadora d'aquest Ajuntament en el programa

provincial «la Dipu et beca».

Sisena. La incorporado del resultat de l'exercici de valencia a la suma deis altres resultats i la divisió entre

tots els resultats per a obtindre la nota final, sempre tenint en compte que el carácter no eliminatori d'aquest

exercici permet l'aspirant continuar el procés selectiu independentment de la nota.

Setena. La incorporado deis coneixements de valencia en tots els concursos de mérits, amb una baremació
concordant amb els nivells de coneixements reconeguts per la JQCV i fins al máxim que acorde el tribunal

respectiu.

Vuitena. La incorporado del coneixement de valencia com a mérit tant en qualsevol concurs-oposició com en
la concessió de beques per a practiques formatives sempre que el tltol aportat siga superior a l'assignat en el

perfil lingüístic del lloc de treball.

Novena. La realització d'un exercici de valencia oral en les proves d'accés ais llocs de treball ais quals
corresponga un coneixement oral de valencia atenent les característiques própies de les tasques a realitzar,
d'acord amb la titulado académica exigida per a accedir-hi i peí grup dins l'escala funcionarial.

Desena. Traslladar aquests acords al Negociat de Personal, a fi que els faga efectius en la próxima
convocatoria de proves selectives o de beques formatives».

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo no está de acuerdo con esta propuesta
porque piensa que no se exige por la ley. Que para el acceso a la función pública, la lengua no debe ser un
obstáculo. Que se debe fomentar el uso del valenciano, que es muy importante, y que el personal de este
Ayuntamiento la conozca como lengua cooficial. Que se debe tener en cuenta que en la mesa general de
negociación esta propuesta solo obtuvo el respaldo de un sindicato y eso es significativo. Que está bien que
en todo caso, el personal técnico asesore al tribunal, pero que no forme parte del mismo, pues es el tribunal
el que al final va a valorar al aspirante.

Por el grupo Bloc-Compromís, Lluna Arias dice que quiere hacerle comprender a la portavoz del Partido
Popular lo quiere decir esta moción porque parece no haberla entendido. Que el Estatuto de Autonomía, la
Constitución Española y la Ley de Uso y Enseñanza del Valenciano, enmarcan legalmente el proceso social
de normalización del valenciano y concretamente esta última establece la exigencia a los poderes públicos
para que en las bases de las convocatorias se valorare el conocimiento del valenciano.

Que hasta el momento, en Burjassot, no ha formado parte de ningún tribunal, personal y por ello se pide en
esta propuesta que se aumente en un miembro el tribunal. Este nuevo miembro será técnico lingüístico,
elegido por sorteo entre los capacitados de este Ayuntamiento y del resto de las instituciones.

Que lo que se acaba de exponer, no es lo mismo que ha dicho la portavoz del Partido Popular. Que esta
propuesta se presentó en la mesa general de negociación y se pidió a los sindicatos que hiciesen sus
aportaciones. En una segunda mesa de negociación se debatieron las propuestas y se incorporaron todas,
menos una de UGT. Finalmente se elevó al pleno esta propuesta para terminar con la injusticia que al
personal de este Ayuntamiento no se le reconozca como mérito el hecho de haber estudiado en valenciano.
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Que lo que se pretende es que todo lo que se está aplicando en otras instituciones e incluso este

Ayuntamiento en las pruebas de la Policía Local, se aplique al resto de personal del Ayuntamiento. Por último,

quiere decir, que no se va a coartar a nadie la posibilidad de acceder a un puesto de trabajo, lo único es que

a la persona que haya hecho un esfuerzo en aprender valenciano, se le valorará, igual que se puede valorar

un master o cualquier otra titulación, porque de lo contrario sí que sería cometer una injusticia.

Por el grupo Popular, Cristina Sublela manifiesta que parece ser que esta noche no se entera de nada y

que quizá sea por que no es catalanoparlante. Su grupo lo tiene claro y va a votar en contra de la propuesta.

Por el grupo Bloc-Compromís, Lluna Arlas manifiesta que es la primera vez en este pleno que la portavoz

del Partido Popular ha dicho justo lo que tenía que decir, ni más ni menos, y al respecto le quiere decir que

tiene el título de grado superior de la Junta Qualificadora de Coneixements del Valencia que depende de la

Conselleria de Educación.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos a

favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís, y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP), y una abstención (1 EUPV) acuerda aprobar la propuesta anteriormente transcrita, que ha sido

dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Promoción Económica de 23 de diciembre de

2014.

15. PROMOCIÓN ECONÓMICA. MOCIÓN DE COMPROMÍS «PACTE D'ALCALDES SOBRE LA LLUITA
CONTRA EL CANVI CLIMÁTIC» (EXPTE. 000032/2014-05.60.01)

Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

«Emili Altur Mena, portaveu del grup Bloc-Coalició Compromís, a l'Ajuntament de Burjassot, a l'empara del

que disposa Tarticle 91.4 del Reglament d'Organització, Funcionament i Régim Jurídic de les Entitats Locáis,

d'acord amb l'article 97.3 de l'esmentat text reglamentan, presenten al Pie, per al seu debat i la seua

aprovació, si escau, la següent

MOCIÓ

La Comissió Europea ha posat en marxa el que ha denominat Pacte d'Alcaldes, una de les iniciatives mes

ambicioses com a mecanisme de participado de la ciutadania i els municipis europeus en la lluita contra el

canvi climátic. El pacte te el seu origen en un procés no formal de consultes amb moltes ciutats europees i en
el paquet de Clima i Energía de la Unió Europea aprovat en 2007.

El Pacte consisteix en el compromís de les ciutats i pobles europeus que s'hi adhereixen d'aconseguir els

objectius comunitaris de reducció de les emissions de CO2 mitjangant actuacions en eficiencia energética i us
de les fonts d'energia renovables.

El desafiament de la crisi climática només es pot abordar amb un plantejament global, integrat, a llarg termini
i, sobretot, basat en la participado de la ciutadania i els municipis. És per aixó que s'ha considerat que les
ciutats, han de liderar l'aplicació de polítiques energétiques sostenibles i cal recolzar els seus esforcos donat
que el 80 % del consum energétic i les emissions de CO2 está associat amb l'activitat urbana.

El Pacte deis Alcaldes és un instrument que desenvolupat davall el paraigua de la Unió Europea garanteix
l'assessorament técnic i la possibilitat d'acollir-se al financament deis fons europeus representant una
excel-lent oportunitat i l'estímul per a la consolidado d'un important jaciment d'ocupació de carácter local.
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L'Ajuntament de Burjassot té la voluntat d'avangar cap a l'establiment de polítiques eficaces per a reduir les
conseqüéncies que ocasiona l'escalfament global mitjancant l'adopció de programes d'eficiéncia energética

en ámbits com el transpon urbá, l'edificació i la promoció de fonts d'energies renovables en les árees
urbanes. Concretament, fa seves les propostes de la (JE (marc 2007) que es compromet a reduir les seves

emissions de CO2 al menys en un 20% fins l'any 2020, incrementant en un 20% l'eficiéncia energética i
aconseguint que un 20% del subministrament energétic procedisca de fonts renovables.

L'Ajuntament de Burjassot, compta amb un important antecedent decisori. En el Pie ordinari de 27 de marc de

2007 una moció titulada «Burjassot Lliure de CO2» va ser aprovada per unanimitat, cosa que reforga la

conveniencia d'incorporar-se com a signat del Pacte deis Alcaldes i les Alcaldesses com a ¡nstrument per
acomplir també el manament del dir Pie.

Per tot aixó, proposa al Pie municipal els següents

ACORDS

Primer. L'Ajuntament de Burjassot fa seus els objectius de la Unió Europea per l'any 2020 i adopta el

compromís de reduir les emissions de CO2 en el seu territori en mes del 20 per cent per a 2020 mitjancant la

creació de plans d'acció fonamentats en l'eficiéncia energética i les fonts d'energies renovables.

Segon. L'Ajuntament de Burjassot es compromet a elaborar un Inventan d'Emissions de Referencia i un Pía

d'Acció d'Energia Sostenible en un termini maxim d'un any des de la data d'Adhesió al Pacte. L'abast del

document respondrá a les directrius que s'establisquen per part de la Comissió de Transpon i Energía de la

Unió Europea i inclourá una estimació de les emissions i una proposta de les accions a seguir per aconseguir

els objectius plantejats.

Tercer. L'Ajuntament de Burjassot es compromet també a elaborar un informe bianual per l'avaluació, control

i verificació deis objectius, a organitzar el Dia de l'Energia, a informar de les fites obtingudes en acompliment

de Pía d'Acció i a participar (en els termes que considere oportú) en la Conferencia d'Alcaldes per l'Energia

sostenible a Europa.

Quart. Comunicar aquests acords a la Direcció General d'Energia de la Unió Europea via l'Oficina del Pacte

d'Alcaldes i Alcaldesses.

Cinqué. Traslladar aquest acord a la Conselleria d'lnfraestructures, Territori i Medi Ambient, a tots els

portaveus deis Grups Parlamentaris amb representado a les Corts Valencianes, i a tot el teixit associatiu de

Burjassot».

Abierto el turno de intervenciones, se producen las siguientes:

Por el grupo Bloc-Compromís, Lluna Arias explica brevemente el contenido de su moción. Que Burjassot

es consciente del cambio climático y por ello, desde hace tiempo se aplican medidas contra este cambio. En

el año 2007 se aprobó la moción "Burjassot libre de CO2", en la que se recogían ciertas medidas para ello.

Que como concejala de medio ambiente solicita el voto favorable de todos los grupos para poder continuar

mejorando las condiciones de vida de toda la ciudadanía de Burjassot.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta, sobre las medidas que dice la concejala de Compromís,

que se están aplicando desde el año 2007 para reducir el CO2 en Burjassot, que se sepa no se están llevando

a cabo, pero aún así su grupo va a apoyar la moción.

Por el grupo Bloc-Compromís, Lluna Arias manifiesta que no puede confirmar que todas las medidas

propuestas estén hechas. Que la ordenanza es del año 2007, es del área de urbanismo, y que no se hayan

cumplido todas las medidas no impide que se pueda aprobar esta moción.

Finalizado el turno de intervenciones, el Pleno, por veinte votos a favor (8 PSOE, 2 BLOC y 10 PP) y una

abstención (1 EUPV), acuerda aprobar, en sus propios términos, la propuesta anteriormente transcrita, que

ha sido dictaminada por la Comisión Informativa de Promoción Económica de 23 de diciembre de 2014.
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Una vez concluido el examen de los asuntos incluidos en el orden del día de la convocatoria, y antes de pasar

al turno de ruegos y preguntas, el alcalde señala que existen dos puntos más por despacho extraordinario.

De acuerdo con lo dispuesto en el artículo 91.4 del ROFRJ se pasa a votar la consideración de la urgencia de

los mismos y tratándose en el siguiente orden.

16. DESPACHO EXTRAORDINARIO

E-1. PROMOCIÓN ECONÓMICA. CAMBIO DE DENOMINACIÓN DE LA ENCOMIENDA DE GESTIÓN A LA
EMPRESA PÚBLICA CEMEF, SLU, DEL «PROGRAMA DE INTERVENCIÓN SOCIAL DEL
PROYECTO RIU» POR LA DE «PROGRAMA DE ALFABETIZACIÓN INFORMÁTICA Y
TECNOLÓGICA»

Dada cuenta de la moción, procede, en primer lugar, debatir su inclusión por urgencia en el orden del día.

Para ello, se abre un turno de intervenciones, produciéndose las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo no encuentra justificada la urgencia de este

asunto para incluirlo en el orden del día por despacho extraordinario.

Por el grupo Bloc-Compromís, Emilt Altur manifiesta que su grupo votará a favor, porque de lo contrario el

día 1 de enero habrá que despedir al personal de esta encomienda. Por ello, este asunto debe debatirse y

aprobarse en esta sesión.

El alcalde manifiesta que la urgencia está más que justificada.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la aprobación de la urgencia, resultando lo

siguiente: diez votos a favor (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1

EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda aprobar la inclusión por urgencia en el orden del día de dicha

propuesta y que, a continuación, se pasa a tratar.

«Vista la propuesta del delegado del área, que a continuación se transcribe:

"Visto el acuerdo de Pleno de fecha 25 de octubre de 2011 por el que se encomienda a la empresa municipal

CEMEF, SLU la gestión de la prestación del servicio «Programa de intervención social del Proyecto RIU 613
Viviendas» hasta el 31 de julio de 2012.

Vistos los acuerdos de la Junta de Gobierno Local, de fechas 2 de julio de 2012,4 de febrero de 2013 y 29 de

abril de 2013, por los que se amplia la duración de la encomienda hasta el 31 de diciembre de 2013.

Visto el acuerdo adoptado por la Junta de Gobierno Local, de fecha 23 de diciembre de 2013, por el que se

amplia la duración de la encomienda efectuada a la empresa municipal CEMEF, SLU para la gestión de la
prestación del servicio «Programa de intervención social del Proyecto RIU 613 Viviendas», con una duración

hasta el 31 de diciembre de 2014, y el servicio «Prestación del Servicio Técnico Informático».

Vista el informe técnico, relativo a la ampliación de la encomienda de gestión a Cemef, SLU, del «Programa
de Alfabetización Informática y Tecnológica» del Centro Socioeducativo Díaz-Pintado de Burjassot, de fecha
17 de diciembre de 2014.

Vista la propuesta presentada por el concejal delegado del Área de Promoción Económica, de fecha 22 de
diciembre de 2014.

Visto el informe emitido por la Intervención Municipal, nB 290/2014, de fecha 30 de diciembre de 2014.
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Visto el informe emitido por la Secretaría, nB 61/2014, de fecha 31 de diciembre de 2014.

Considerando lo dispuesto en el artículo 21.1 k) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de
Régimen Local.

Por todo ello, eleva al Pleno la siguiente propuesta de

ACUERDO

Único. Aprobar la modificación de denominación de la encomienda de gestión de la prestación del servicio
«Programa de Intervención Social del Proyecto RIU 613 Viviendas» por el de «Programa de Alfabetización

Informática y Tecnológica"».

Abierto el turno de intervenciones sobre el fondo del asunto, se produjeron las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo no puede votar ni debatir nada que ni

siquiera han visto y que desconoce absolutamente. Esto no es democrático.

El secretario, a petición del alcalde, da una breve explicación de lo que se pretende aprobar con esta

moción y que no es otra cosa que el cambio de denominación de una encomienda de gestión a la empresa

pública CEMEF, SLU, antes se denominaba «Programa de Intervención social del Proyecto RIU 613

Viviendas» y ahora, después del tiempo transcurrido y de las circunstancias, se propone que se denomine

«Programa de alfabetización informática y tecnológica». Se mantiene el importe económico de la encomienda

y se adecúa la encomienda a lo que la población demanda en estos momentos.

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que agradece la explicación del secretario, pero que no

obstante su grupo reitera su opinión y su postura.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos a

favor (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación ha sido de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para

resolverlo, el alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís, y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda aprobar la propuesta anteriormente transcrita en sus propios

términos.

E-2. MOCIÓN IN VOCE DEL ALCALDE PARA EJERCER LA ACCIÓN PARTICULAR CONTRA EL
EXCONCEJAL DE ESTE AYUNTAMIENTO JOSÉ BLANCO CALVO

Por el grupo Socialista, José Ruiz da cuenta al Pleno del contenido de la moción in voce en los siguientes

términos:

El Ayuntamiento de Burjassot se personará en el procedimiento penal que se sigue en los Juzgados

de Primera Instancia e Instrucción de Paterna, en caso de que de las diligencias practicadas se

deduzca algún perjuicio económico para los intereses municipales.

Dada cuenta de la moción, en primer lugar, cabe debatir su inclusión por urgencia en el orden del día. Para

ello, se abre un tumo de intervenciones, produciéndose las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo no encuentra justificada la urgencia.

Por el grupo Socialista, José Ruiz pregunta que le gustaría saber si se pueden presentar mociones in voce.
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El secretario, a petición del alcalde, informa que la regla general es que la documentación administrativa

conste por escrito. Pero no obstante, el ROF permite que las mociones se puedan presentar por escrito u

oralmente. En este caso, ha quedado perfectamente definido el contenido de la moción y así se recogerá en

el acta.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la aprobación de la urgencia, resultando lo

siguiente: diez votos a favor (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1

EUPV).

Como el resultado de la votación es de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para resolverlo, el

alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda aprobar la inclusión por urgencia en el orden del día de dicha

propuesta y que pasa a tratarse a continuación.

Vista la propuesta del alcalde, presentada in voce, que se transcribe a continuación:

El Ayuntamiento de Burjassot se personará en el procedimiento penal que se sigue en los Juzgados

de Primera Instancia e Instrucción de Paterna, en caso de que de las diligencias practicadas se

deduzca algún perjuicio económico para los intereses municipales.

Abierto el turno de intervenciones sobre el fondo del asunto, se producen las siguientes:

Por el grupo Popular, Cristina Subiela manifiesta que su grupo no va a entrar a debatir el contenido de esta

moción y no entiende por qué no puede tratarse de la misma forma que todas las demás, llevándola a

comisión informativa. Que cuando el Partido Popular presentó su moción el 17 de noviembre, el equipo de

gobierno tardó mes y medio en llevarla al pleno y ahora, esta moción, que es de un contenido similar, se tiene

que tratar por urgencia.

Finalizado el turno de intervenciones, se somete a votación la propuesta, resultando lo siguiente: diez votos a

favor (8 PSOE y 2 Bloc-Compromís), diez votos en contra (10 PP) y una abstención (1 EUPV).

Como el resultado de la votación es de empate, se repite la misma, persistiendo el empate. Para resolverlo, el

alcalde hace uso de su voto de calidad (artículo 100.2 del ROF).

Tras lo cual, el Pleno, por once votos a favor (8 PSOE, 2 Bloc-Compromís y 1 alcalde), diez votos en contra

(10 PP) y una abstención (1 EUPV), acuerda aprobar la propuesta anteriormente transcrita, en sus propios
términos.

17. RUEGOS Y PREGUNTAS

Respuestas a algunos de los ruegos y preguntas formulados en plenos anteriores:

Por el grupo Socialista, José Ruiz, responde a la portavoz del Partido Popular sobre la pregunta planteada

hace dos meses por su grupo y que durante la tramitación de este Pleno también se ha hecho referencia a
ella reiterando que no se había contestado.

Se trata de un convenio con la empresa Jóvenes Unidos: es un expediente que pertenece a la Concejalía de
Servicios Municipales. Todo el mundo sabe cómo estaba la situación y cómo está ahora. Se ha recopilado la
información que hay hasta ahora y es la que se va a leer a continuación:
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INFORME TÉCNICO

CONVENIO DEL AYUNTAMIENTO CON LA EMPRESA JÓVENES UNIDOS POR EL DESARROLLO
MEDIAMBIENTAL, SL, PARA LA INSTALACIÓN Y EXPLOTACIÓN DE CONTENEDORES DE

RECOGIDA DE ROPA SOBREAPORTACIONES ANUALES REALIZADAS

El técnico que suscribe, a instancia del concejal delegado de Urbanismo, emite el siguiente informe

sobre el asunto referenciado.

INFORME

Requerida la enunciada empresa, titular del convenio referenciado. Para la justificación anual de las

aportaciones realizadas. Esta presenta dossier adjunto donde especifica anualmente hasta el año 2.014

incluido, las siguientes s cantidades:

Kilos de ropa recogidos por anualidad (liberados estos de los contenedores de basura orgánica, donde

se informó del gasto que suponía aproximadamente, 100 € cada 1.000 Kilos.)

Kilos de ropa donados hasta el año 2014 incluido, a ONG y asociaciones.

Ayudas de donaciones económicas realizadas, hasta el año 2014 incluido, efectuado directamente en

pago de euros, según relación que se adjunta.

Lo que se informa y traslada a los efectos oportunos.

El arquitecto técnico municipal

José Ramón Vidal Alamar

Burjassot, 29 de diciembre de 2014

A continuación, el concejal transcribe el informe presentado por la empresa Jóvenes Unidos:

AYUDAS DE DONACIÓN ECONÓMICA

2006

01/12/2006 Parroquia de San Valentín

01/12/2006 Parroquia de San Casimiro

01/12/2006 Parroquia de Ntra. Sra. de la Vid

2007

01/12/2007 Parroquia de San Valentín

01/12/2007 Parroquia de San Casimiro

01/12/2007 Parroquia de Ntra. Sra. de la Vid

2008

01/12/2008 Parroquia de San Valentín

01/12/2008 Parroquia de San Casimiro

01/12/2008 Parroquia de Ntra. Sra. de la Vid

2009

01/01/2009 Intervida. Proyecto Perú

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

Ayudas para desfavorecidos

1.500,00 €

2.800,00 €

3.300,00 €

1.500,00 €

2.800,00 €

3.300,00 €

1.500,00 €

2.800,00 €

3.300,00 €

Apadrinamiento de 22 niños 5.500,00 €
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28/08/2009 Carmelitas de la Caridad. Curia General

2010

01/01/10 Intervida. Proyecto Perú

01/04/10 Cruz Roja

2011

Fundación C. Apoyo al Pueblo Palestino CAPP.

Valencia

2012

Fundación C. Apoyo al Pueblo Palestino CAPP.

Valencia

23/02/2012 Carmelitas de la Caridad. Curia General

2013

2014

Fundación C. Apoyo al Pueblo Palestino CAPP.

Valencia

Proyecto Tribuna nB 28 Perú

Apadrinamiento de 22 niños

Terremoto Haití

Apadrinamiento de 40 niños

Apadrinamiento de 40 niños

Proyecto Tribuna n"28 Perú

Apadrinamiento de 40 niños

Fundación C. Apoyo al Pueblo Palestino CAPP.

Valencia

25/09/14 CARITAS

Apadrinamiento de 40 niños

Ayudas para desfavorecidos

1.000,00 €

5.500,00 €

1.000,00 €

5.400,00 €

5.400,00 €

1.700,00 €

5.400,00 €

5.400,00 €

4.500,00 €

63.600,00 €

ESTADÍSTICAS DE RECOGIDA DE ROPA USADA

2006

2007

2008

2009

2010

2011

2012

2013

2014

TOTAL

24.300,00 Kg.

25.500,00 Kg.

20.900,00 Kg.

24.500,00 Kg.

25.000,00 Kg.

20.900,00 Kg.

19.800,00 Kg.

19.100,00 Kg.

18.200,00 Kg.

198.200,00 Kg.

CONTENEDORES INSTALADOS 12
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AYUDAS DE DONACIÓN DE TEXTIL

2006

2007

2008

2009

2010

2011

2012

2013

2014

TOTAL

450.00 Kg.

550,00 Kg.

200,00 Kg.

450.00 Kg.

500,00 Kg.

200,00 Kg.

198.00 Kg.

191,00 Kg.

182,00 Kg.

2.921,00 Kg.

1.721,00 Kg. DE KILOS DE ROPA DONADOS A ONG Y

ASOCIACIONES

Por el grupo Popular, Cristina Subiela formula las siguientes preguntas:

Con respecto al asunto anterior, y pese a la contestación efectuada por el concejal del grupo

Socialista, en el convenio con Jóvenes Unidos, esta empresa tenía unas obligaciones ¿dónde

están los seis contenedores para la recogida de residuos caninos?, ¿qué proyectos ha
determinado el Ayuntamiento durante estos seis años para que esta empresa gastara 6.000

euros? Que esta empresa no es (iable y está denunciada por un montón de ayuntamientos, por

ello reitera las mismas preguntas.

Que ruega que se rectifique lo que ha dicho antes el concejal respecto a que todo estaba
contestado, porque su compañero acaba de reconocer que no ha habido respuesta en dos meses

debido a que la concejalía de Servicios Municipales estaba como estaba.

El alcalde ruega a la portavoz del Partido Popular que pase las preguntas por escrito para poderlas contestar

con precisión.

A continuación, siendo las 00.00 horas, en aplicación del principio de unidad de acto (artículo 87 del ROF), da

por finalizada la sesión, deseando a todos que tengan un feliz año.

Y no habiendo otros asuntos a tratar, el presidente levanta la sesión, la cual, como secretario, certifico y firmo

¡unto con el alcalde.
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